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Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 8667, 8702
2. ‘Αδεια απουσίας του Βουλευτή κ. K. Γκιουλέκα, σελ.

8682
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 3ο Γυµνάσιο Παλλήνης, το Ειδικό Σχολείο Διά
Βίου Μάθησης Ροσκίλντε της Δανίας, το 10ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Ιλίου, το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίας Παρασκευής, το 1ο
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5. Ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το νόµο περί
“Ποινικής ευθύνης των Υπουργών”: 

α) Δικογραφία κατά “του πρώην Υπουργού Εθνικής  Άµυ-
νας κ. Απόστολου Τσοχατζόπουλου και λοιπών µελών της Κυ-
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Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πέ-
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Η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει

την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Πολιτι-
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ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’

Τετάρτη 6 Απριλίου 2011



Αθήνα, σήµερα στις 6 Απριλίου 2011, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.14’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προε-
δρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κυρίας ΡΟΔΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 05/04/2011
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΙΔ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 5
Απριλίου 2011, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των σχε-
δίων νόµων: 

1. «Ενιαίο Μητρώο Εµπόρων Αγροτικών Προϊόντων, Εφοδίων
και Εισροών και άλλες διατάξεις».

2. «Κύρωση της Τροποποίησης των Άρθρων Συµφωνίας της
Διεθνούς Τράπεζας Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης».

3. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Οµοσπονδιακής
Δηµοκρατίας της Βραζιλίας για την Οικονοµική, Επιστηµονική και
Τεχνολογική Συνεργασία και τη συνεργασία σε θέµατα καινοτο-
µίας».

4. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας του
Αζερµπαϊτζάν για Συνεργασία στον τοµέα των Τεχνολογιών Πλη-
ροφορικής και Επικοινωνιών».) 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο των επικαίρων ερωτήσεων της Πέµπτης 7
Απριλίου 2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 777/4-4/2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Σπυρίδωνος Μαρ-
γέλη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε
τη χορήγηση από τον ΕΟΤ ειδικού σήµατος λειτουργίας σε του-
ριστικές επιχειρήσεις µε πολεοδοµικές υπερβάσεις που τακτο-
ποιήθηκαν µε το ν. 3843/2010 κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 772/4-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης, σχετικά µε τις αλλαγές στο εργασιακό καθεστώς των
εργαζοµένων στα πλαίσια του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 782/4-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Ιωάννη Ζιώγα προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης, σχετικά µε τη µονιµοποίηση των εργαζοµένων στον
τοµέα της καθαριότητας του Δήµου Θεσσαλονίκης κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 784/4-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη χορηγία της Εθνικής Τρά-
πεζας σε τηλεοπτική σειρά κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 780/4-4-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας Αµ-
µανατίδου-Πασχαλίδου προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Πολιτισµού και Τουρι-
σµού, σχετικά µε το τελικό πόρισµα των επιθεωρητών Περιβάλ-
λοντος για την εταιρεία «Πόρτο Καρράς Α.Ε.» κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 773/4-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου Γεί-
τονα προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε το πρόγραµµα «Βοήθεια
για το Σπίτι» κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 776/4-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Γιαννάκη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τον καταλογισµό
ευθυνών και ανάγκη άµεσης καταβολής αποζηµιώσεων στο Σα-
ράντι Βοιωτίας λόγω διαρροής του καναλιού του Μόρνου κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 783/4-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αθανάσιου Παφίλη
προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την ανάθεση κα-
θηκόντων αστυνόµευσης στις ένοπλες δυνάµεις της χώρας κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 785/4-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου
προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, σχετικά µε την αύξηση των «λουκέτων» στις ελληνικές επι-
χειρήσεις κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 781/4-4-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσω-
τάκη προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής και Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας,
σχετικά µε την τροποποίηση του εγκεκριµένου master plan Λινο-
περαµάτων κ.λπ..

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι έξι µαθητές και µαθή-
τριες και δυο εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 3ο Γυµνάσιο Παλλή-
νης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΕ’

Τετάρτη 6 Απριλίου 2011



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας «Προστασία Ελεύθερου Ανταγω-
νισµού».

Στη χθεσινή συνεδρίαση άρχισε η συζήτηση επί της αρχής. Στη
σηµερινή συνεδρίαση θα συνεχιστεί και θα ολοκληρωθεί η συζή-
τηση επί της αρχής. Στην αυριανή συνεδρίαση θα συζητηθούν
τα άρθρα και οι τροπολογίες ως µια ενότητα. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας Α’ Θεσσα-
λονίκης κ. Ιωάννης Ιωαννίδης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσοι συµπολίτες µας µάς πα-

ρακολουθούν από την τηλεόραση και ακούσουν ότι συζητάµε το
σχέδιο νόµου για την προστασία του ελεύθερου ανταγωνισµού,
αυτόµατα θα κάνουν το συνειρµό ότι οι διατάξεις του παρόντος
σχεδίου νόµου θα τους προστατέψουν από τα πανίσχυρα καρ-
τέλ. Αυτή βέβαια, είναι η εντύπωση και η επιθυµία του ελληνικού
λαού. Δεν αποτελεί όµως, όπως φαίνεται, και επιθυµία της Κυ-
βέρνησης. 

Ο αρµόδιος Υπουργός Περιφερειακής Ανάπτυξης, στις
14/12/2010, στην εννέα σελίδων εισηγητική του έκθεση προς το
Υπουργικό Συµβούλιο, επαίρεται µόνο για το λόγο ότι το παρόν
σχέδιο νόµου αποτελείται από κείµενο εβδοµήντα πέντε σελίδων,
που αποτελείται από πολλά κεφάλαια και περιλαµβάνει δεκάδες
άρθρα, λες και η ποιότητα του νοµοθετικού έργου µετράται µε
την ποσότητα των σελίδων και το πλήθος των άρθρων.

Αντίθετα, στις χίλιες τριακόσιες πενήντα λέξεις κειµένου της
ίδιας εισήγησης δεν τολµάει ούτε καν µια φορά να αναφέρει τη
λέξη «καρτέλ». Εποµένως, δεν πρέπει ο ελληνικός λαός να τρέ-
φει αυταπάτες ότι η Κυβέρνηση θα τολµήσει ουσιαστικά να νο-
µοθετήσει εναντίον των συµφερόντων. 

Το χαρακτηριστικό γνώρισµα του νοµοσχεδίου είναι η έλλειψη
τιµωρίας και η περίσσεια ανοχής προς τα καρτέλ και όσους πα-
ραβατούν. Αλλά και αυτές οι εβδοµήντα πέντε σελίδες αποτε-
λούν σε µεγάλο µέρος µια κωδικοποίηση του παλαιότερου και
ιδιαίτερα πετυχηµένου ν.703/1977, µε κάποιες τροποποιήσεις
του τελευταίου νόµου της Νέας Δηµοκρατίας, του ν.3784/2009.
Αν αφαιρεθεί αυτός ο µανδύας, τα υπόλοιπα αποτελούν απλώς
διατάξεις που ρυθµίζουν τα της λειτουργίας της Επιτροπής Αντα-
γωνισµού, µια επιτροπή που οι ρυθµίσεις του παρόντος φροντί-
ζουν να µετατρέψουν σε απλό διακριτικό και κυρίως αναποτε-
λεσµατικό παρατηρητή από απόσταση, που έχει εγκαταλείψει
τους καταναλωτές και την αγορά στο έλεος του κάθε µονοπω-
λίου ή ολιγοπωλίου.

Πώς αλλιώς θα χαρακτηριστούν διατάξεις όπως ενδεικτικά οι
παρακάτω;

Πρώτον, στο άρθρο 22 µε το οποίο καταργείται ουσιαστικά το
Γραφείο Εσωτερικού Ελέγχου, απαραίτητο σε κάθε σοβαρό ορ-
γανισµό και η αντικατάστασή του µε αµφιλεγόµενες ανά πεντα-
ετία διαδικασίες αξιολόγησης. 

Δεύτερον, στην παράγραφο 3 του άρθρου 25, όπου σκανδα-
λωδώς µηδενίζονται τα όποια πρόστιµα, εάν κάποιες επιχειρή-
σεις επικαλεστούν άγνοια παράνοµης πρακτικής.

Τρίτον, στην παράγραφο 5 του ίδιου άρθρου, µε το οποίο προ-
βλέπεται ηµερήσιο πρόστιµο 10.000 ευρώ, που µόνο δέος δεν
προκαλεί. 

Τέταρτον, στην παράγραφο 9 του άρθρου 12 όπου περιορίζο-
νται τα κωλύµατα για τα µέλη της επιτροπής στα οποία µετά το
τέλος της θητείας τους σε αυτή παρέχεται η απαράδεκτη δυνα-
τότητα να παρέχουν συµβουλευτικές υπηρεσίες σε πρώην αντί-
δικους της επιτροπής.

Πέµπτον, στην παράγραφο ιε’ του άρθρου 14, µε το οποίο ει-
σάγεται ένα γραφειοκρατικό point system, στην προτεραιότητα
εξέτασης υποθέσεων, που το µόνο που θα επιτυγχάνει θα είναι
η απώλεια πολύτιµου χρόνου.

Έκτον, στο άρθρο 8, µε το οποίο αναστέλλονται οι προθεσµίες

όταν οι επιχειρήσεις αρνούνται να χορηγήσουν στοιχεία στην επι-
τροπή, αλλά και γενικά επεκτείνονται πολλές άλλες, µε αποτέλε-
σµα το διπλασιασµό του απαιτούµενου χρόνου για έκδοση
απόφασης, που πλέον θα υπερβαίνει το ένα έτος.

Έβδοµον, στην παράγραφο 5 του άρθρου 17, όπου επιχειρεί-
ται ο οικονοµικός στραγγαλισµός και η αποστέρηση µέσων από
την επιτροπή, αποσπώντας το 80% του πλεονάσµατός της. 

Όγδοον, στο άρθρο 20 µε το οποίο δηµιουργείται Γραφείο Νο-
µικής Υποστήριξης µε στελέχωση από εξωτερικούς δικηγόρους,
κίνηση που απαξιώνει όλους τους δικηγόρους, που ήδη σήµερα
απασχολούνται στην επιτροπή. 

Ένατο. Για τα φυσικά πρόσωπα που ηγούνται των εταιριών
που παραβιάζουν το νόµο του ανταγωνισµού, δεν προβλέπεται
καµµία προσωπική ποινική ευθύνη.

Δέκατον. Ολόκληρη η διαδικασία που προηγήθηκε της σηµε-
ρινής συζήτησης, µε τις παρεµβάσεις την Κοµισιόν ή και της πα-
νταχού παρούσας τρόικας και τις αντίστοιχες ευθυγραµµίσεις
του Υπουργείου, µε συνεχείς αλλαγές, αποδεικνύει την προχει-
ρότητα στην κατάρτιση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κανένας από την Κυβέρνηση δεν
µας λέει ποια καρτέλ, από τα δεκάδες που δραστηριοποιούνται
στην πατρίδα µας, θα κατατροπώσει το παρόν νοµοσχέδιο, µόλις
γίνει νόµος. Μήπως το καρτέλ των τραπεζών, των καυσίµων, του
γάλακτος, του καφέ, των αεροπορικών συγκοινωνιών; Μπορείτε
να ονοµάσετε ένα, το οποίο επιτέλους θα εκλείψει, ανακουφίζο-
ντας λίγο τον κόσµο;

Δυστυχώς και αυτό το σχέδιο νόµου εντάσσεται στη γενικό-
τερη προσπάθεια της Κυβέρνησης για εφεύρεση επικοινωνιακών
τεχνασµάτων, προκειµένου να καλύψει την ένδεια στην παρα-
γωγή ουσιαστικού και χρήσιµου για το λαό έργου.

Εµείς αδυνατούµε να συµµετάσχουµε στην έντεχνη προσπά-
θεια της Κυβέρνησης για τον αποπροσανατολισµό του ελληνικού
λαού και την εγκατάλειψή του στις πολυεθνικές και στα συµφέ-
ροντα. Καταψηφίζουµε, όπως είπε και ο εισηγητής µας, για τρεις
λόγους το παρόν νοµοσχέδιο: 

Πρώτον, γιατί η Κυβέρνηση οικειοποιείται την κωδικοποίηση
σαν να ήταν δικό της το ισχύον δίκαιο και από την άλλη επιτίθεται
στη Νέα Δηµοκρατία για το νόµο του 2009, ένα νόµο που επιτά-
χυνε τη λειτουργία, την αποτελεσµατικότητα και τη διαφάνεια
της επιτροπής.

Δεύτερον, οι τροποποιήσεις που σήµερα εισάγει στο νόµο του
2009 δεν εξυπηρετούν την προσπάθεια παρέµβασης στο έργο
της επιτροπής και κινούνται προς λάθος κατεύθυνση. Αλλάζει η
συγκρότηση της επιτροπής και αυξάνονται οι προθεσµίες για τη
λήψη απόφασης και για τη λειτουργία, η οποία είναι πλέον σε
δύο τµήµατα και όχι στα τρία που υπήρχαν, και έτσι θα υπάρχει
βραδύτητα στις αποφάσεις.

Και τρίτον, γιατί έχει ακολουθηθεί µια απαράδεκτη διαδικασία
µέχρι να έρθει εδώ για την ψήφισή του το παρόν νοµοσχέδιο. 

Για τους παραπάνω λόγους καταψηφίζουµε το παρόν νοµο-
σχέδιο.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ιω-
αννίδη. 

Δίνω το λόγο τώρα στην Βουλευτή του Νοµού Τρικάλων του
ΠΑΣΟΚ, κ. Αθανασία Μερεντίτη.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι ανεξάρτητες αρχές είναι ένας

θεσµός που χαρακτηρίζει τις προηγµένες δηµοκρατίες. 
Κατά την άποψή µου, σηµατοδοτούν πέρα και πάνω από όλα

ένα πολιτικό σύστηµα που δεν φοβάται, ένα πολιτικό σύστηµα
που υπηρετεί µε συνέπεια και προσήλωση την αποστολή στην
οποία το έχουν τάξει οι πολίτες, ένα πολιτικό σύστηµα που εγ-
γυάται την ισονοµία, την ισοπολιτεία και τη δικαιοσύνη, ένα πο-
λιτικό σύστηµα που δεν εξαρτάται ούτε ενδίδει σε συµφέροντα,
που δεν αναλώνεται στην προστασία όσων διαθέτουν τη µεγα-
λύτερη δύναµη ή την περισσότερη επιρροή, αλλά προστατεύει
το δίκαιο και το σωστό.

Κανείς δεν αµφισβητεί - εδώ θέλω να µε ακούσει και ο κ. Ιωαν-
νίδης- ότι στην Ελλάδα οι ανεξάρτητες αρχές απέκτησαν σάρκα
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και οστά επί των Κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ. Επίσης, κανείς δεν
πρέπει να ξεχνά, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας,
ότι την εξαετία της διακυβέρνησης της χώρας από τη Νέα Δη-
µοκρατία, οι ανεξάρτητες αρχές γνώρισαν την απαξίωση, την
ωµή παρέµβαση της κεντρικής εξουσίας και δεν µπόρεσαν να
επιτελέσουν το έργο τους. Αυτά ήταν τραγικά για τη δηµόσια
ηθική αποτελέσµατα και για να µη λέµε πολλά, δεν µπορεί κανείς
ακόµη και σήµερα να ξεχάσει τους «κουµπάρους». 

Η προσπάθεια δε, της πλήρους ποδηγέτησής τους ήταν τόσο
ακραία, ώστε επιχείρησαν να τα τελειώσουν όλα µε τον περι-
βόητο νόµο, στον οποίο αναφέρθηκε ο κ. Ιωαννίδης, όπου πή-
γατε να περάσετε ισόβια σχέση των µελών της Επιτροπής
Ανταγωνισµού. Την τελευταία στιγµή - να θυµόµαστε εδώ µέσα
και να µην ξεχνάµε- είχαµε αλλαγή Υπουργού. Ο Υπουργός που
ήρθε εδώ για να συζητηθεί το νοµοσχέδιο άλλαξε την τελευταία
στιγµή, αλλιώς θα είχατε περάσει νοµοσχέδιο που τα µέλη της
Επιτροπής Ανταγωνισµού θα ήταν ισόβια. Αυτή την ενδυνάµωση
των αρχών και ιδιαίτερα των ανεξάρτητων κάνατε. 

Όλα αυτά τα λέω γιατί δεν µπορώ να ακούω συνεχώς τον κα-
ταγγελτικό σας λόγο, να ξεχνάτε και να έχετε τόσο κοντή µνήµη.
Θα µπορούσατε εδώ -και θα έπρεπε- να συµβάλετε, ώστε αυτό
το νοµοθέτηµα να έχει τις καλύτερες δυνατές προϋποθέσεις, για
να είναι αποτελεσµατικό και να υπηρετήσει όλα αυτά που λέµε. 

Η λειτουργία της αρχής ανταγωνισµού, ιδιαίτερα αυτή την
εποχή που το πολιτικό σύστηµα κλονίζεται, που οι πολίτες αµφι-
σβητούν τους πάντες και τα πάντα, πρέπει να είναι άψογη. Πρέ-
πει να είναι µοναδική επιδίωξή µας, πέρα από µικροκοµµατικά
συµφέροντα και επιδιώξεις. Πρέπει να εγγυάται την απρόσκοπτη
λειτουργία της αγοράς, γιατί αυτό χρειάζεται ο κόσµος. Ο στό-
χος είναι ένας, η βελτίωση της λειτουργίας των αγορών, για να
µπορούν οι υγιώς λειτουργούσες επιχειρήσεις να δραστηριοποι-
ούνται, χωρίς να αδικούνται και ταυτόχρονα να προστατεύονται
τα συµφέροντα των καταναλωτών. Αυτό είναι το κυρίαρχο. 

Και εδώ θα πρέπει να δούµε τι χρειάζεται. Εγώ θα έλεγα κοινή
λογική. Χρειαζόµαστε ένα ισχυρό θεσµικό πλαίσιο, που θα απο-
τρέπει τις αθέµιτες πρακτικές, αλλά και ένα σύστηµα που θα
αποφασίζει σύντοµα, θα στοιχειοθετεί τις αποφάσεις του µε τέ-
τοιο τρόπο, ώστε να µην είναι εύκολο στους πονηρούς και τους
έχοντες «τις άκρες» να τις ακυρώνουν µε διάφορα νοµικά τερτί-
πια, να εκµεταλλεύονται την απελπιστική καθυστέρηση που δυ-
στυχώς εξακολουθεί να υπάρχει στην ελληνική δικαιοσύνη, όπως
θα πούµε παρακάτω. Καλούµαστε, µε δύο λόγια, να κάνουµε τη
χρυσή τοµή και από τη µια να εξασφαλίσουµε την προστασία του
λαϊκού εισοδήµατος, την συγκράτηση των τιµών, την ποιότητα
των προϊόντων και υπηρεσιών και ταυτόχρονα να φτιάξουµε τις
συνθήκες εκείνες που θα επιτρέπουν στην πραγµατική οικονοµία
να ανθεί, να κρατήσουµε όρθιες τις υγιείς επιχειρήσεις, να απο-
τρέψουµε υπερσυγκεντρώσεις, διαδικασίες καρτέλ και όλα τα
συναφή που έχουν καταστήσει καχύποπτους τους πολίτες και
όχι άδικα. Οι πολίτες αισθάνονται ανυπεράσπιστοι από την αυ-
θαιρεσία των ισχυρών.

Για να τα επιτύχουµε όλα αυτά, χρειαζόµαστε ένα πραγµατικά
αµερόληπτο, αλλά και ισχυρό όργανο, που θα µπορεί να ελέγχει,
να διαπιστώνει, αλλά και να δύναται να παρεµβαίνει, όπου κρίνει
πρόσφορο, για την αποτροπή αθέµιτων πρακτικών. 

Προσωπικά, θεωρώ ότι το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα
σε µεγάλο βαθµό όλα αυτά τα επιτυγχάνει. Έχει προκύψει µετά
από πολύ µεγάλη συζήτηση και µάλιστα από διαβούλευση µε
εµάς, µε τους πολίτες και µε παρεµβάσεις της Eυρωπαϊκής Επι-
τροπής αυτό το νοµοθέτηµα, παρεµβάσεις της Eυρωπαϊκής Επι-
τροπής που το Υπουργείο τις έκανε δεκτές και γι’ αυτό το τελικό
αποτέλεσµα είναι πολύ θετικό. Παράδειγµα η αλλαγή του διορι-
σµού των µελών της Επιτροπής, που πράγµατι παρέχει εχέγγυα
ανεξαρτησίας. Ο Πρόεδρος και ο Αντιπρόεδρος της αρχής επι-
λέγονται από τη Διάσκεψη των Προέδρων της Βουλής µε την
πλειοψηφία των 4/5. Όλα τα υπόλοιπα µέλη, συµπεριλαµβανο-
µένων και των εισηγητών, διορίζονται µε απόφαση του Υπουργού
µετά από γνώµη της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας της Βου-
λής, κάτι που µέχρι τώρα δεν ίσχυε. 

Εγώ, κύριε Υφυπουργέ, θα ήθελα να σας προτείνω να κάνετε
ένα βήµα πιο πέρα, να αλλάξετε τη µέριµνα, ώστε όλα τα µέλη

να διορίζονται µε τα 4/5 της επιτροπής της Βουλής, για να µιλάµε
για πραγµατικά ανεξάρτητη επιτροπή και για να µπορέσουµε να
ενισχύσουµε το κύρος της, τη δύναµή της, ως εκ τούτου και τα
αποτελέσµατα. Και θέλω εδώ να επισηµάνω ότι µε αυτό το 4/5,
κύριε Υφυπουργέ, θα περάσουµε κάποια δύσκολα στάδια, αλλά
θα αλλάξουµε και τη νοοτροπία του µονοκοµµατικού λειτουργού-
ντος κράτους, να αποφασίζουµε, όποιος και όποτε έχει την πλει-
οψηφία. 

Στο ίδιο πνεύµα θεωρώ ότι είναι θετική και η διάρκεια της θη-
τείας των µελών της επιτροπής, η οποία πλέον ορίζεται στα πέντε
χρόνια, προκειµένου να αποδεσµευτεί από τον εκλογικό κύκλο.
Και εδώ θα ήθελα να προσθέσω ότι το βέλτιστο, κατά τη γνώµη
µου, είναι να µην προβλέπεται ανανέωση, ώστε να µην δηµιουρ-
γούνται σκιές ότι κάποια από τα µέλη που παραµένουν πλέον της
πενταετίας, πιθανόν να αναπτύξουν προνοµιακές σχέσεις και
εκλεκτικές συγγένειες µε συµφέροντα. 

Επίσης, δεν µπορεί να µην βλέπει κανείς ότι οι µέριµνες περί
της συγκέντρωσης και των συµπράξεων ή των καταχρηστικών
πρακτικών γίνονται πλέον πιο συγκεκριµένες και επιτρέπουν βα-
θύτερες παρεµβάσεις εκ µέρους της αρχής. Το ίδιο ισχύει και
για τα καρτέλ.

Όσον αφορά όµως το θέµα της δεσπόζουσας θέσης, θέλω να
πω κάτι ακόµα. Να είµαστε πραγµατικά άτεγκτοι, γιατί πρόκειται
για τη µεγαλύτερη µάστιγα της αγοράς. Δεν αρκεί, κατά τη
γνώµη µου, η διοικητική πράξη. Θα έπρεπε να είναι ποινικό αδί-
κηµα και να τιµωρείται αυστηρά. Θα ήθελα να σας παρακαλέσω
να το δείτε και αυτό, κύριε Υπουργέ. 

Πριν κλείσω, θέλω να επισηµάνω ότι δεν αρκεί να κάνουµε κα-
λούς νόµους. Πρέπει να δίνουµε τα όπλα στις αρχές αυτές, για
να µπορούν να λειτουργούν και να έχουν αποτελεσµατικότητα.
Ό,τι και αν διαπιστώνει η Αρχή Ανταγωνισµού, όταν η αγορά λει-
τουργεί ανεξέλεγκτη, καµµία ουσιαστική πρόοδος δεν συντελεί-
ται. Βλέπουµε τις τελευταίες µέρες «το ράλι» της βενζίνης και
την αυθαιρεσία των κάθε λογής επιτήδειων που βρίσκεται στο
ζενίθ. Ξέρω ότι γίνονται προσπάθειες, ξέρω ότι υπάρχει πρό-
θεση, αλλά πρέπει να γίνουν περισσότερα και µάλιστα άµεσα. 

Πρέπει να εντείνετε τους ελέγχους. Και το βασικότερο: Βάλτε
πρόστιµα και εισπράξτε τα, γιατί µόνο τότε ο πολίτης που δοκι-
µάζεται πολύ αυτές τις µέρες θα νιώσει µια ανακούφιση, γιατί
µόνο έτσι θα ικανοποιηθεί το περί δικαίου αίσθηµα, που τόσο έχει
ανάγκη ο κάθε Έλληνας και η κάθε Ελληνίδα. 

Σήµερα που µιλάµε για την Αρχή Ανταγωνισµού θα µπορού-
σατε να µου πείτε πόσα πρόστιµα ανακοινώθηκαν και τι ποσοστό
από αυτά εισπράχθηκε; Ξέρετε πόσες υποθέσεις καταπίπτουν
στα διοικητικά δικαστήρια; Θα µου πείτε: Μπορούµε να παρέµ-
βουµε στη δικαιοσύνη; Όχι, βέβαια. Όµως θα µπορούσαµε να
προσπαθήσουµε, από τη µεριά της επιτροπής τουλάχιστον, να
µην υπάρχουν αδικαιολόγητες καθυστερήσεις, να µην υπάρχει
γραφειοκρατία, να προχωρούν οι υποθέσεις, να είναι καλά νο-
µικά τεκµηριωµένες, ώστε να διευκολύνουν το έργο των δικα-
στών και να έχουµε περισσότερες θετικές αποφάσεις. 

Σε αυτό εσείς έχετε την πρωτοβουλία των κινήσεων, έχετε και
την απόλυτη ευθύνη, ευθύνη για τη στελέχωση, ευθύνη για τη
γρήγορη έκδοση των σχετικών υπουργικών αποφάσεων, όπου
και όποτε αυτές χρειάζονται, ευθύνη για την παρακολούθηση της
εύρυθµης λειτουργίας της υπηρεσίας. Σε αυτά, κύριε Υπουργέ,
κατά την άποψή µου, δεν πρέπει να κάνετε καµµία έκπτωση από
τη µεριά του Υπουργείου. 

Και βέβαια -και κλείνω µε αυτό- πρέπει κατά την γνώµη µου
κάποια στιγµή, τουλάχιστον στα διοικητικά δικαστήρια να γίνουν
τα δέοντα, ώστε να έχουµε ταχύτερη απονοµή της δικαιοσύνης. 

Για όλα αυτά, υπερψηφίζω το παρόν νοµοσχέδιο. 
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε και για την ανοχή σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Αθα-

νασία Μερεντίτη. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Κοζάνης του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάννης

Βλατής. 
Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική ανταγωνισµού σε πε-
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ριόδους κρίσης έχει πολλές φορές στο παρελθόν αποδειχθεί
τροχοπέδη της ανάκαµψης της οικονοµίας. Τα λεγόµενα crisis
cartels καθώς και η συγχώνευση εταιρειών είτε για αποφυγή χρε-
οκοπίας είτε για περιορισµό της µείωσης των κερδών τους, οδη-
γούν αναπόφευκτα σε εναρµονισµένες πρακτικές και κατ’
επέκταση σε νόθευση του υγιούς ανταγωνισµού. Είναι γνωστό
επίσης ότι µέσω των καρτέλ τα ιδιωτικά συµφέροντα επηρεάζουν
αρνητικά το δηµόσιο συµφέρον µέσα από τις επιπτώσεις τους
στις αγορές. Αυτά, άλλωστε, αποτελούν και την πιο σοβαρή νο-
µίζω παράβαση του δικαίου ανταγωνισµού. 

Η σηµερινή οικονοµική κρίση έχει εκ των πραγµάτων αναγκά-
σει την Κυβέρνηση να επανεξετάσει τη λειτουργία των νόµων της
ελεύθερης αγοράς και του ελεύθερου ανταγωνισµού. Βάσει της
διεθνούς εµπειρίας, αλλά και των συγκεκριµένων αναγκών της
εσωτερικής αγοράς, καλείται σήµερα να διαµορφώσει ένα νέο
πλαίσιο για την προστασία του υγιούς ανταγωνισµού κάτω από
τις συγκεκριµένες συνθήκες. Ο κίνδυνος που ελλοχεύει πάντα
σε τέτοιες περιπτώσεις είναι τα ρυθµιστικά εµπόδια που το κρά-
τος επιλέγει να επιβάλει σε καθοριστικούς τοµείς της οικονοµίας
και της επιχειρηµατικής δραστηριότητας, µε αποτέλεσµα συχνά
και παρά τις προθέσεις να πλήττονται ο ελεύθερος ανταγωνι-
σµός και τελικώς οι καταναλωτές, διότι τα φαινόµενα αισχροκέρ-
δειας και κερδοσκοπίας που παρατηρούνται καθηµερινά πλέον
βαρύνουν –να µην το ξεχνάµε αυτό- πάνω από όλα τους πολίτες. 

Λαµβάνοντας, λοιπόν, υπ’ όψιν τα παραπάνω δεδοµένα, το αρ-
µόδιο Υπουργείο προχώρησε στην κατάθεση του παρόντος νο-
µοσχεδίου, το οποίο έχει πέντε βασικούς στόχους: Τη θεσµική
θωράκιση της Επιτροπής Ανταγωνισµού, την ενδυνάµωση και τον
εκσυγχρονισµό της λειτουργίας της και κατ’ επέκταση της απο-
τελεσµατικότητάς της, την εναρµόνισή της µε τα σύγχρονα ευ-
ρωπαϊκά πρότυπα, τη βελτίωση της διαφάνειας και της
αντικειµενικότητας της λειτουργίας της, τη διαµόρφωση ενός µη-
χανισµού ελέγχου που θα µπορεί αφ’ ενός να ενισχύει τις προ-
βλεπόµενες κυρώσεις, προκειµένου να αποτρέπει αποτελε-
σµατικά τις παραβατικές συµπεριφορές, αφ’ ετέρου δε να πα-
ρεµβαίνει, όταν απαιτείται, για να άρει ρυθµιστικά εµπόδια που
οδηγούν σε στρέβλωση του ελεύθερου ανταγωνισµού. 

Σε ό,τι αφορά τον τελευταίο στόχο θέλω να κάνω ένα µικρό
σχόλιο. Έχουµε όλοι πλέον κατανοήσει ότι για να εξασφαλί-
σουµε τον υγιή ανταγωνισµό δεν αρκούν τα κατασταλτικά µέτρα.
Ειδικά στις σηµερινές συνθήκες οφείλουµε να εξετάζουµε συ-
στηµατικά κάθε ρυθµιστικό εµπόδιο, που είχε στο παρελθόν ορι-
στεί σε σχέση µε τις οικονοµικές και κοινωνικές επιπτώσεις που
αυτό έχει, να δούµε ξανά τους λόγους για τους οποίους τέθηκε
και να επαληθεύσουµε αν αυτοί ισχύουν και µπορούν να λειτουρ-
γήσουν στη σηµερινή κατάσταση, µε τις σηµερινές συνθήκες στη
χώρα µας, αυτό που προσπαθεί να κάνει το άρθρο 23.

Γι’ αυτό νοµίζω ότι πρέπει εφεξής να δώσουµε ιδιαίτερη προ-
σοχή στις γνωµοδοτήσεις της επιτροπής και να είµαστε προετοι-
µασµένοι για άµεσες τροποποιήσεις του κανονιστικού πλαισίου,
κάθε φορά που αυτό κρίνεται απαραίτητο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τους τελευταίους µήνες η Κυ-
βέρνηση προσπαθεί µε µια σειρά νόµων να δώσει ώθηση στην
επιχειρηµατική δράση, πράγµα καθόλου εύκολο, αν λάβει κανείς
υπόψη του ότι η ανάπτυξη της οικονοµίας δεν είναι εύκολο να
συνδυαστεί µε δηµοσιονοµικές πολιτικές, όπως αυτές που είµα-
στε αναγκασµένοι να κάνουµε σήµερα, µε µειώσεις εισοδήµατος
των καταναλωτών, µε αύξηση των άµεσων και έµµεσων φόρων
και φυσικά µε εχθρική αντιµετώπιση από τους διεθνείς οίκους
αξιολόγησης και τις διεθνείς αγορές. 

Παρ’ όλα αυτά, από την πλευρά µας είναι µονόδροµος και
αυτό γίνεται. Πρέπει να δροµολογήσουµε -και αυτό κάνουµε-
αντισταθµιστικές πολιτικές, όπως έχει γίνει µε την προώθηση της
νέας και νεανικής επιχειρηµατικότητας, την απλοποίηση του επι-
χειρηµατικού περιβάλλοντος, την ενίσχυση της εξωστρέφειας,
τη µείωση του ΦΠΑ στις τουριστικές επιχειρήσεις, οι οποίες απο-
τελούν σήµερα το κύριο εξαγωγικό προϊόν της χώρας µας. 

Αυτά τα πράγµατα θεσµοθετήθηκαν. Είναι µια αλληλουχία
πραγµάτων. Βέβαια σε αυτά περιλαµβάνεται και το σηµερινό νο-
µοσχέδιο για την προστασία του υγιούς ανταγωνισµού, ο οποίος
αναµφισβήτητα συνεπάγεται την εύρυθµη λειτουργία της αγο-

ράς και την προστασία του καταναλωτή, που τόσο την έχει ανά-
γκη σήµερα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το προτεινόµενο σχέδιο νόµου
διαφέρει από προηγούµενες νοµοθετικές παρεµβάσεις, γιατί δεν
αρκείται σε τροποποιήσεις των προηγούµενων ρυθµίσεων, αλλά
αποτελεί ένα καινούργιο, αναµορφωµένο και ολοκληρωµένο νο-
µοθέτηµα. 

Με τον τρόπο αυτό εξασφαλίζεται, µετά την ψήφισή του, η
εφαρµογή ενός νέου πλαισίου, η λειτουργία του οποίου δεν κιν-
δυνεύει από την ύπαρξη αλληλοσυγκρουόµενων διατάξεων. Η
προσέγγιση αυτή κρίθηκε απολύτως απαραίτητη στη δεδοµένη
στιγµή όπου το ζητούµενο είναι ξεκάθαροι ρυθµιστικοί κανόνες
και διακριτές αρµοδιότητες, προκειµένου να διευκολυνθεί η
εφαρµογή του δικαίου και να θωρακιστεί η ορθή λειτουργία της
αγοράς. 

Για να προστατεύσουµε τον Έλληνα καταναλωτή, αλλά και τον
ευσυνείδητο επιχειρηµατία οφείλουµε να λάβουµε όλες εκείνες
τις πρωτοβουλίες που θα αποτρέψουν επιχειρηµατικές αποφά-
σεις και πρακτικές, που σκοπό έχουν τη νόθευση του ανταγωνι-
σµού, τον προκαθορισµό των τιµών της αγοράς και τελικά την
κερδοσκοπία σε βάρος της κοινωνίας και του δηµοσίου. 

Η ενίσχυση της ανεξαρτησίας της Επιτροπής Ανταγωνισµού,
αλλά και η θεσµική θωράκισή της µας δίνει τη δυνατότητα να πο-
λεµήσουµε την αισχροκέρδεια και να θέσουµε νέες βάσεις για
την ελληνική οικονοµία. Γι’ αυτό και δεν µπορώ να αντιληφθώ το
λόγο της άρνησης των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης να συστρα-
τευθούν µαζί µας σ’ αυτή την προσπάθεια. 

Αντιλαµβάνοµαι ότι δεν ταυτίζονται οι απόψεις µας για το πώς
µπορεί η χώρα να βγει από την κρίση. Κατανοώ επίσης ότι δεν
αντιλαµβανόµαστε όλοι µε τον ίδιο τρόπο την έννοια της ελεύ-
θερης αγοράς και του ελεύθερου ανταγωνισµού. Θεωρώ
ωστόσο ότι είναι θεµιτή σε όλους µας η δηµιουργία µιας αγοράς
που λειτουργεί βάσει κανόνων -που δεν εκµεταλλεύεται την
κρίση προς ίδιο και υπέρµετρο όφελος, δηλαδή για αισχροκέρ-
δεια- αλλά και η εξασφάλιση ενός υγιούς ανταγωνισµού των επι-
χειρήσεων, που λειτουργεί σε όφελος του πολίτη και κάθε
έντιµης επιχειρηµατικής δραστηριότητας. Γι’ αυτό σας καλώ να
υπερψηφίσετε όλες οι πτέρυγες το παρόν νοµοσχέδιο. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ιω-
άννη Βλατή για την αγόρευσή του.

Το λόγο έχει η Βουλευτής Φθιώτιδας του ΠΑΣΟΚ, κ. Αικατε-
ρίνη Μπατζελή.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Χθες ένας αγαπητός συνάδελφος από τη Νέα Δηµοκρατία είπε

χαρακτηριστικά ότι από τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ δεν έχουν
γραφτεί πολλοί και ότι είναι περισσότεροι εκείνοι της Νέας Δη-
µοκρατίας. Εγώ θα σας απαντήσω ότι όσο κι αν θέλετε να δείξετε
πειθαρχία στη συµµετοχή σας και στις συµβουλές του κ. Σαµαρά
να συµµετάσχετε στις κοινοβουλευτικές εργασίες, από τους
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ είναι δεκαεπτά οι οµιλητές σ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο, δεκαπέντε από τη Νέα Δηµοκρατία, και έχουµε κι ορι-
σµένες αποχωρήσεις από σας. 

Αυτό γιατί το λέω; Όχι για καµµία πολιτική αντιπαράθεση, αλλά
γιατί κάθε φορά ακούµε από τη Νέα Δηµοκρατία, όταν φέρνουµε
ζητήµατα αγοράς, ελέγχου και σχεδιασµού, πάντα να υπάρχει
µία παράπλευρη κριτική, αποφεύγοντας την ουσία των πραγµά-
των, τα οποία θέλουµε να συζητήσουµε. 

Κανείς δεν διαφωνεί ότι το ζήτηµα της αγοράς, αλλά και της
πολιτικής του ανταγωνισµού –και το γνωρίζουµε όλοι µας- είναι
από τις πλέον πολύπλοκες πολιτικές, οικονοµικές, κοινωνικές και
επιχειρηµατικές. Σ’ αυτή, λοιπόν, τη λογική όλοι µας, µε την τε-
χνογνωσία και την πολιτική βούληση την οποία διαθέτουµε, πρέ-
πει να φύγουµε από καιροσκοπικούς τρόπους κριτικής και να
περάσουµε στην ουσία του ζητήµατος.

Κύριε Υπουργέ, όταν γίνεται αναφορά στην πολιτική ανταγω-
νισµού ο άµεσος συνειρµός συνδέεται µε το κτύπηµα των καρ-
τέλ, µε τη µείωση της «ψαλίδας» των τιµών µεταξύ παραγωγού
και καταναλωτή, µε την ανταγωνιστικότητα των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων, αλλά και της εθνικής οικονοµίας. Οι συνειρµοί
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αυτοί πραγµατικά, δεν απέχουν πολύ από την πραγµατικότητα.
Μάλιστα, σε µία χώρα, όπως η Ελλάδα, που πρέπει να κερδίσει
τις χαµένες αγορές αλλά και την εµπιστοσύνη των καταναλωτών
και των επιχειρήσεων, η πολιτική ανταγωνισµού, η πολιτική των
συγχωνεύσεων ολοκληρώνει το πλαίσιο λειτουργίας ενός οργα-
νωµένου κράτους και στα ζητήµατα ανταγωνισµού. Είναι γεγο-
νός όµως ότι στη λειτουργία της αγοράς παρεµβάλλονται
αντίρροπες δυνάµεις, µε αποτέλεσµα ο µηχανισµός τιµών να µην
µπορεί ορισµένες φορές να αποδώσει και να χρειάζεται δηµόσια
παρέµβαση για να εξοµαλυνθεί η σχέση µεταξύ προσφοράς και
ζήτησης. 

Ο αγορανοµικός έλεγχος και οι αγορανοµικές διατάξεις έπαι-
ξαν έναν σηµαντικό ρόλο σε εθνικό και κοινοτικό επίπεδο, για τη
σταδιακή εξέλιξη του ανταγωνισµού και την απελευθέρωση της
εσωτερικής αγοράς. Όσο απελευθερώνεται ορθολογικά η
αγορά, τόσο πρέπει να υποχωρούν οι αγορανοµικές διατάξεις,
οι οποίες πολλές φορές είναι κατοχυρωµένες και από το κοινο-
τικό δίκαιο. Εάν όµως αυτό δεν γίνεται είτε διότι οι επιχειρήσεις
δεν συµµορφώνονται είτε διότι υπάρχει οικονοµική κρίση που
αποδοµεί τη λειτουργία της αγοράς, τότε χρειάζεται ένα πλαίσιο,
ένας µηχανισµός παρέµβασης του κράτους για την οριοθέτηση
των τιµών. Δεν είναι σκόπιµο σ’ αυτή τη φάση της ελληνικής οι-
κονοµίας να υπάρχει επίσπευση της κατάργησης ορισµένων αγο-
ρανοµικών διατάξεων, αλλά αντίθετα έλεγχος και ορθή εφαρµο-
γή τους.

Ο έλεγχος της εξέλιξης των τιµών δεν µπορεί να γίνει επίσης
χωρίς κοστολογικό έλεγχο, ο οποίος αποτελεί εργαλείο, όχι µόνο
διαφάνειας, αλλά και µέτρησης αθέµιτων πρακτικών και διαστρέ-
βλωσης των τιµών, ενώ χωρίς τη γνώση του κόστους, του πραγ-
µατικού κόστους, καµµία επιτροπή δεν µπορεί να συγκρίνει, να
αξιολογήσει και να καταδικάσει ενδοεπιχειρησιακές αθέµιτες,
αλλά και επιχειρησιακές πρακτικές. Μία µείωση των τιµών από
τον περιορισµό της ζήτησης των νοικοκυριών την Κυβέρνηση δεν
την οδηγεί σε οφθαλµαπάτες περί ελέγχου της αγοράς και ελέγ-
χου των τιµών. Αντίθετα, προχωρά σε σηµαντικές παρεµβάσεις
από το Υπουργείο για τον έλεγχο της αγοράς, οι οποίες όµως σε
καµµία περίπτωση δεν µπορεί να εµποδίζουν τις επιχειρηµατικές
και εµπορικές δραστηριότητες, που έχει τόσο πολύ ανάγκη
αυτός ο τόπος. 

Συζητώντας τα ζητήµατα της πολιτικής ανταγωνισµού και της
παρέµβασης πιστεύω –και το έχω αναφέρει και στην Επιτροπή
Παραγωγής και Εµπορίου- ότι θα πρέπει, τόσο η επιτροπή, όσο
και το Υπουργείο, να οριοθετήσει τον ορισµό της αγοράς, τόσο
όσον αφορά τα προϊόντα όσο και τη γεωγραφική της διάστασή,
έτσι ώστε να γνωρίζουµε πώς γίνεται η κατανοµή ή πότε µια επι-
χείρηση έχει δεσπόζουσα θέση ή οδηγείται σε συγχώνευση ή σε
συγκέντρωση και κατ’ επέκταση αντικρούει την πολιτική του
ανταγωνισµού.

Η Επιτροπή Ανταγωνισµού, την αλλαγή της οποίας συζητούµε
σήµερα, έρχεται να ελέγξει την αποτελεσµατικότητα της αγοράς
και του νοµοθετικού µας πλαισίου, για τη λειτουργία και εποπτεία
της αγοράς. Δεν µπορεί να επέµβει σε ζητήµατα κατά την οποία
εξελίσσονται, αλλά λαµβάνουν το αποτέλεσµα. Και φυσικά, ο
τρόπος λειτουργίας της είναι σηµαντικός, διότι εκ του αποτελέ-
σµατος µπορεί να µπει σε ζητήµατα δοµικά, άλλα και να αλλάξει
τις διαρθρωτικές αλλαγές της οικονοµίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού) 

Στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, όπου υπάρχει απελευθέρωση της
αγοράς σε διάφορους ισχυρούς οικονοµικούς τοµείς όπως: τα
τρόφιµα, τις τηλεπικοινωνίες, την ενέργεια, υπάρχουν ρυθµιστι-
κές αρχές, οι οποίες έχουν ένα ρόλο, πλέον εκείνου της τήρησης
των κανόνων ανταγωνισµού. Είναι για να αποτρέπουν την παρέµ-
βαση του κράτους και να υπάρχει ένας συντονισµός κεντρικός,
οµοσπονδιακός σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και πε-
ράσµατος των εθνικών πολιτικών. Είναι ένα στοίχηµα, το οποίο
και εδώ στη χώρα µας θα πρέπει να κερδίσουµε, έτσι ώστε οι
ρυθµιστικές αρχές στους επιµέρους οικονοµικούς τοµείς, να βρί-
σκονται σε στενή συνεργασία µε την Επιτροπή Ανταγωνισµού.
Άλλωστε, αυτό συµβαίνει και σε άλλες χώρες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλώς ή κακώς -θα έλεγα

καλώς- η Ελλάδα δεν κατατάσσεται στις χώρες εκείνες µε τον
υψηλότερο βαθµό καρτελοποίησης των επιχειρήσεων, αλλά ο
βαθµός αυτός που έχει επαρκεί για τη διαστρέβλωση της αγοράς
και τη µεγάλη διακύµανση των τιµών. Και αυτό διότι είναι µια
χώρα, η οποία δεν έχει ανοιχτή αγορά, αλλά έχει µια αγορά
χωρίς δοµές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Κλείνοντας, θα ήθελα να τονίσω σχετικά µε το νοµοσχέδιο, το
οποίο πραγµατικά είναι µια πολλή µεγάλη τοµή στη σηµερινή
πραγµατικότητα ότι µεταφέρει µε σωστό τρόπο στο Εθνικό Δί-
καιο δοκιµασµένους ορισµούς και πρακτικές σε διεθνές και ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο, µε στόχο τη διασφάλιση, αφ’ ενός της
αποτελεσµατικής λειτουργίας του ανταγωνισµού στη χώρα µας
και αφ’ ετέρου την ανεξαρτησία της επιτροπής. Σχετικά µε την
αυστηρότερη αντιµετώπιση των εθνικών υποθέσεων οι ποινές
είναι ισοσκελισµένες και εντάσσονται στη λειτουργία της συνθή-
κης της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ώστε να υπάρχει µια ίση αντιµε-
τώπιση, τόσο της επιείκειας, όσο και των ποινών, µια επιχειρη-
µατική δραστηριότητα, την οποία έχουµε ανάγκη, για τη αντα-
γωνιστική λειτουργία των επιχειρήσεων, αλλά και της ίδιας της
εθνικής µας οικονοµίας.

Υπερψηφίζουµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο αυτό.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.
Μπατζελή, για την αγόρευσή της.

Παρακαλώ τον κ. Αθανάσιο Πλεύρη, Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, Βουλευτή Α’ Αθήνας, να λάβει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Πλεύρη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, η ταυτότητα του ανταγωνισµού στην ελ-

ληνική κοινωνία πραγµατικά θα ήταν κάτι που θα έπρεπε να τύχει
ιδιαίτερης µελέτης, διότι όλα αυτά τα χρόνια στην Ελλάδα κατα-
φέραµε να έχουµε ένα αναπτυξιακό µοντέλο και ένα µοντέλο οι-
κονοµίας και ανταγωνισµού, που είχε πάρει όλα τα αρνητικά του
σοσιαλισµού και όλα τα αρνητικά της φιλελεύθερης οικονοµίας.
Δεν µπόρεσε να εφαρµόσει ένα πραγµατικά ορθό µοντέλο, που
να έχει όλα τα θετικά από τη µια ή από την άλλη πλευρά. Προ-
φανώς, εµείς θα επιθυµούσαµε από την πλευρά της φιλελεύθε-
ρης οικονοµίας, αλλά περισσότερο υπήρχε µια νοοτροπία
παράλογης επέµβασης του κράτους. Και δεν µπόρεσε αυτό το
κράτος, ακόµη και όταν έκανε παρεµβάσεις, να ρυθµίσει την
αγορά προς όφελος των καταναλωτών.

Αντιθέτως, ευνόησε τα µονοπώλια, ευνόησε τα καρτέλ. Και
µπορεί να ακούσαµε από αυτό εδώ το Βήµα ότι η καρτελοποίηση
της ελληνικής αγοράς δεν είναι τόσο µεγάλη, όµως, αυτό που
εγώ γνωρίζω είναι ότι η ελληνική αγορά έχει τις χειρότερες, τις
πιο υψηλές τιµές απ’ όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση, συγκριτικά µε
τα προϊόντα, τα οποία παρέχονται. Γνωρίζω αυτή τη στιγµή ότι
το «LIDL» πουλάει πιο φθηνά σε όλες τις άλλες ευρωπαϊκές
χώρες, συγκριτικά µε την Ελλάδα. 

Όλες αυτές οι µεγάλες πολυεθνικές, οι οποίες ήρθαν στη
χώρα, ουσιαστικά έχουν καρτελοποιήσει την αγορά. Και πιστεύ-
ετε εσείς ότι θα λύσετε αυτό το πρόβληµα; Με τι; Με την Επι-
τροπή Ανταγωνισµού; Τι έκανε η Επιτροπή Ανταγωνισµού αυτά
τα δέκα χρόνια; Διότι πρέπει να µιλάµε συγκεκριµένα, να µην µι-
λάµε θεωρητικά. 

Υπόθεση Δρίτσα εναντίον «NESTLE». Η καταγγελία έγινε το
2002, η αρχική εισήγηση το 2006 –που µπήκε στο συρτάρι- και η
τελική απόφαση βγήκε στα τέλη του 2009. Βέβαια, ο Δρίτσας
έχει πια αποβιώσει. Έχει κερδίσει αγωγή πρωτόδικη εναντίον της
Επιτροπής Ανταγωνισµού ύψους 100.000 ευρώ για ηθική βλάβη
και εναντίον της εταιρίας. 

Για ποιο λόγο, κύριε Υπουργέ, µε το άρθρο 18 του προτεινο-
µένου νοµοσχεδίου, θα πρέπει το κράτος να παρέχει τους δικη-
γόρους σε αυτούς που δεν έκαναν σωστά το καθήκον τους; Όταν
οι δικαστές βγάζουν κακές αποφάσεις –το ξέρετε, είστε και
έγκριτος δικηγόρος- πληρώνει κανείς το δικηγόρο για να πάει ο
άλλος στα δικαστήρια; Γίνεται αγωγή κακοδικίας και πάει ο δι-
καστής να υπερασπιστεί τη θέση του. Για ποιο λόγο πρέπει εµείς
να πληρώνουµε τους δικηγόρους;
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Λέτε, βέβαια, ότι αν τελικά καταδικαστεί, να επιστρέψει τα
ποσά. Εγώ δεν το καταλαβαίνω. Στην υπόθεση που σας λέω, αντί
να παρέµβει το κράτος στη λεγόµενη ανεξάρτητη αρχή και να
πει «Γιατί έκανες όλα αυτά; Και δικαιώνω το Δρίτσα να µην τρέχει
στα δικαστήρια και να δικαιωθούν οι συγγενείς του µε αµετά-
κλητη απόφαση, κακώς έπραξα και θα τον αποζηµιώσουµε», γιατί
πρέπει να το υποστηρίζετε; 

Υπόθεση Φλωρά, καρτέλ ξενόγλωσσων βιβλίων. Η καταγγελία
έγινε το 2001, η απόφαση βγήκε το 2009. Κλείνει η εταιρία, µπήκε
στο άρθρο 99. Διότι σε αυτά τα θεωρητικά που λέτε, υπάρχει
πραγµατικότητα. Οι επιχειρήσεις που συγκρούστηκαν µε τα καρ-
τέλ είδαν µια Επιτροπή Ανταγωνισµού να καλύπτει τα καρτέλ!
Διότι αν το πρόβληµα της καρτελοποίησης της ελληνικής αγοράς
είναι η µη σωστή λειτουργία της αγοράς, ένα από αυτά τα βασικά
προβλήµατα είναι η λειτουργία της Επιτροπής Ανταγωνισµού,
που δεν λειτούργησε ποτέ προς όφελος του καταναλωτή, δεν
λειτούργησε ποτέ προς όφελος των επιχειρήσεων. Ουσιαστικά
έπαιξε το παιχνίδι των καρτέλ. 

Και εµείς δεν φοβόµαστε από αυτό εδώ το Βήµα να κατακρί-
νουµε τις αρχές, τις οποίες εσείς έχετε θεοποιήσει, τις λεγόµε-
νες ανεξάρτητες αρχές. Υπάρχει βέβαια, η ευρωπαϊκή
υποχρέωση να έχουµε κάποιες αρχές, αλλά δεν υπάρχει καµµία
ευρωπαϊκή υποχρέωση να µεταφέρουµε την ευθύνη του κράτους
να ελέγχει αυτές τις αρχές και να τις δοµεί κατά τέτοιο τρόπο
που να υπηρετούν τον πολίτη.

Πού πέτυχε; Πείτε µου πού πέτυχε η Επιτροπή Ανταγωνισµού
και της δίνετε και παραπάνω αρµοδιότητες; Δεν έχει πετύχει που-
θενά. Πουθενά δεν πέτυχε! Είναι υπεύθυνη για την καρτελοποί-
ηση της αγοράς. Είναι υπεύθυνη για τον µη έλεγχο. Όλα αυτά
τα χρόνια τα βλέπαµε στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας.
Προκλητικές εκθέσεις έφερνε η Επιτροπή Ανταγωνισµού και µας
µιλούσε θεωρητικά για το τι έχει κάνει και πρακτικά έκαναν πάρτι
οι µεγάλες εταιρίες, µε τις πλάτες της Επιτροπής Ανταγωνισµού.

Σας είπε ο εισηγητής µας κ. Χρυσανθακόπουλος για την Επι-
τροπή Ανταγωνισµού να µπει άµεσα οικονοµικός εισαγγελέας και
να γίνει έλεγχος των υποθέσεων εντός τριµήνου. Για ποιο λόγο
φοβόσαστε τη δικαιοσύνη, κύριοι συνάδελφοι; Για ποιο λόγο
κάθε φορά που υπάρχει ένα θέµα, πρέπει να υπάρχει µια αρχή
να µας λύνει το πρόβληµα; Όπως λειτούργησαν οι ανεξάρτητες
αρχές στην Ελλάδα –και το λέω µε θέση ελέγχου όλα αυτά τα
χρόνια, όπως έχω υπηρετήσει από αυτό εδώ το Βήµα, κύριε
Υπουργέ- ήταν αν όχι επικίνδυνες, αν µη τι άλλο άχρηστες. Δεν
βοήθησαν πουθενά την ελληνική κοινωνία.

Σε αυτές, λοιπόν, τις αρχές έχετε δώσει πλήρη ανεξαρτησία,
έχετε δώσει τη δυνατότητα να µην ελέγχονται από πουθενά και
δεν τους ζητάτε και ευθύνες, όταν έρχεται ο λογαριασµός! Δεν
είναι έτσι. Δεν είναι έτσι, κύριε Υπουργέ. Δώστε τη δυνατότητα,
η εισαγγελία µέσα από τα όργανά της –που µπορεί και να τα ενι-
σχύσετε- να πάει και να κυνηγήσει όλα αυτά τα καρτέλ, µε απο-
φάσεις άµεσες, µε εφέσεις που θα γίνονται και αυτές τάχιστα και
θα βγαίνουν καταδικαστικές ή αθωωτικές αποφάσεις και θα µπο-
ρεί να ανασάνει η αγορά.

Αυτό, όµως, που θα ήθελα να σχολιάσω, κλείνοντας, κύριοι συ-
νάδελφοι, είναι ότι υπάρχει µια τροπολογία Βουλευτών του
ΠΑΣΟΚ εδώ πέρα, η οποία λέει να µη γίνεται ανάρτηση των ισο-
λογισµών για τις ΑΕ και τις ΕΠΕ στις εφηµερίδες. Με τι επιχεί-
ρηµα έρχονται οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και το λένε αυτό; Με το
επιχείρηµα να µην έχουν ένα κόστος γύρω στα 1.500 ευρώ οι
εταιρείες.

Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, να σας ρωτήσω κάτι; Εσείς
που υπογράφετε την τροπολογία ψηφίσατε να ανέβει το ΦΠΑ
από 19% στο 23%, ψηφίσατε να φορολογούνται µε 45% τα
κέρδη, ψηφίσατε να δίνουν έκτακτη εισφορά οι επιχειρήσεις και
όλος σας ο πόνος βγήκε στο αν θα δηµοσιεύουν ή όχι τον ισο-
λογισµό; Γιατί τους κοροϊδεύετε; Οι ίδιοι δεν ήσασταν που ψη-
φίσατε τέσσερις µονάδες αύξηση του ΦΠΑ;

Ρωτήστε τις εταιρείες τι τις πονάει, τα 1.500 ευρώ που θα δώ-
σουν για έναν ισολογισµό ή ότι έχουν 4% επάνω ΦΠΑ; Οι ίδιοι
δεν ψηφίσατε ότι θα φορολογούνται µε µεγαλύτερους συντελε-
στές; Οι ίδιοι που υπογράφετε την τροπολογία δεν ψηφίσατε ότι
θα δίνουν έκτακτη εισφορά; Και ο πόνος σας για να βοηθήσετε

τις εταιρείες είναι το αν θα δηµοσιεύουν τον ισολογισµό. Μια κο-
ροϊδία είναι, όπως είναι και η φυσιογνωµία του νοµοσχεδίου, που
πιστεύει ότι µε αυτές τις ρήτρες θα χτυπήσει τα «LIDL», τα «CAR-
REFOUR», τη «NESTLÉ» και όλα τα µονοπώλια που λυµαίνονται
αυτόν εδώ τον τόπο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Αθα-

νάσιο Πλεύρη.
Κύριε Πρόεδρε, έχετε ζητήσει το λόγο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Πρόεδρος

της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού, ο κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Θα µπορούσε ευχερώς κάποιος να κατα-
µετρήσει δεκάδες υποθέσεων, που δεν µπόρεσε να ελέγξει η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και έχει αποτύχει οικτρά. Επαναλαµ-
βάνω: δεκάδες! Όµως, αυτό που καθηµερινώς βιώνει ο πολίτης
είναι η κατάσταση των τιµών και εκεί καµµία επιτροπή δική σας,
θεσµική, µη θεσµική, τυπική ή άτυπη, δεν µπόρεσε να ελέγξει.

Αυτή η επιτροπή Ανταγωνισµού, κύριε Υπουργέ, από τότε που
συνεστήθη δεν έτυχε και των καλύτερων υποδοχών. Από εκεί
προέκυψε το µεγαλύτερο σκάνδαλο της Νέας Δηµοκρατίας:
«Κουµπάροι», παρακουµπάροι. Θα γνωρίζετε εκείνο τον εσµό
που ακόµα δεν έχει ξεκαθαρίσει δικαστικά.

Καλώς ήρθατε, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Καλώς σας βρήκα, κύριε Πρόεδρε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Και καλό θα ήταν να µας πείτε εάν έχετε
σκοπό να κινηθείτε αστικά εναντίον όλων αυτών των κακούργων
για ό,τι έχουν πράξει και για όσα κεφάλαια έχασε η πολιτεία.

Έχετε ένα νέο Πρόεδρο από το 2009 στην επιτροπή αυτή.
Ερώτηση, κύριε Υπουργέ και θέλω σαφή απάντηση: Πόσα περισ-
σότερα παίρνει από τον προηγούµενο; Πόσα έπαιρνε ο προηγού-
µενος και πόσα παίρνει ο κ. Κυριτσάκης; Πόσα και αν είναι λογικό
σε µια περίοδο κρίσεως που η ελληνική πολιτεία κόβει το κατο-
στάρικο από τον άµοιρο και άπορο συνταξιούχο, τη στιγµή που
κόβονται τα επιδόµατα των πολυτέκνων, σε µια τέτοια περίοδο,
ένα µεγαλοδικαστή να τον αµείβετε πολύ περισσότερο από ότι
τον προηγούµενο. Θα ήθελα να καταλάβω τη λογική που επικρα-
τεί. Έχετε βάλει κάποιον άνθρωπο, τον οποίο καλοπληρώνετε για
να ελέγχει δήθεν τα καρτέλ.

Πείτε µου µια περίπτωση µε τις εταιρείες πετρελαίου. Μια.
Πείτε µου µια περίπτωση που ελέγχθηκε µε τα τσιµέντα. Μια! Να
σας πω καταγγελίες από τα καρτέλ; Δεν ξέρετε το µεγάλο κόλπο
της «NESTLÉ»; Δεν σας ενοχλεί που πηγαίνει και εκβιάζει τα
µικρά µαγαζιά ότι «θα σου πάρω το ψυγείο, αν βάλεις από άλλον
καφέ µέσα»; Το «νονιλίκι» αυτό δεν το γνωρίζετε; Δεν γνωρίζετε
ότι υπάρχει ένα «νονιλίκι» στην αγορά της ηµέρας σαν και αυτό
το «νονιλίκι» της προστασίας που υπάρχει τη νύχτα και είναι ίδιο
και πιο σκληρό και αµείλικτο;

Δοθείσης ευκαιρίας, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, θα
ήθελα να δει το κόµµα σας και η Κυβέρνηση τι συµβαίνει. Η Αστυ-
νοµία µε πολύ κόπο, µόχθο, και επίπονα, συνέλαβε κάποιους νο-
νούς της νύχτας, για να «αναπνεύσει» λίγο η νύχτα και πολύ
ευκόλως, ο πρώτος που πήγε στην ανάκριση, αφέθη ελεύθερος.
Θέλουµε να δείτε τι ακριβώς συµβαίνει. Είναι αδέσµευτη µεν η
δικαιοσύνη, ανεξάρτητη, αλλά κρινοµένη πάντα. 

Εάν κάποιοι φοβούνται να δικάσουν από την έδρα, να το πουν
ευθέως και να αντικατασταθούν, αλλά καθόλου δεν άρεσε στην
κοινή γνώµη, µετά από επαίνους και εύσηµα για τις συλλήψεις,
την επόµενη µέρα να είναι έξω. Κάτι πρέπει να γίνει και κάπως
πρέπει να µας απασχολήσει. 

Εν πάση περιπτώσει, κάποια στιγµή πρέπει να δούµε εξ αρχής
όλα όσα αφορούν τη δικαιοσύνη. Και σήµερα αυτό που συζητάµε
πάλι ακουµπά τη δικαιοσύνη. Δεν ξέρετε, λοιπόν, το «νονιλίκι»
που υπάρχει στα µικροµάγαζα; Δεν ξέρετε τι συµβαίνει µε το
καρτέλ στο κρέας; 

Κύριε Υφυπουργέ, γνωρίζω την ευαισθησία σας και τη δική
σας και του κυρίου Υπουργού- να σας πάω εγώ σε δέκα µαντριά
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να δείτε τι συµβαίνει; Εκεί πάει ο έµπορος και εκβιάζει τον κτη-
νοτρόφο µε την τιµή και του λέει: «Εάν δεν τα δώσεις τόσο, δεν
θα πουλήσεις σε κανέναν» και πέφτουν τα τέλια και δεν µπορεί
να πουλήσει µετά ο άλλος. Τα ξέρετε ή όχι; Σήµερα τα πρωτα-
κούτε αυτά, ότι ο δυνάστης του κτηνοτρόφου είναι το καρτέλ;
Το ξέρετε; Συµβαίνει ή δεν συµβαίνει; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Συµβαίνει ή δεν συµβαίνει µε την µπίρα; «Πρόσεξε, δεν θα βά-

λεις άλλη µπίρα στο µαγαζί, γιατί σου κόβω εγώ τη δικιά µου και
σου παίρνω τα ψυγεία».

Απαγορεύστε τα ψυγεία, κύριε Υπουργέ, ή βγάλτε µία διάταξη
από το Υπουργείο ότι το ψυγείο –όποιος και αν το διαθέσει- επι-
τρέπεται να έχει το οποιοδήποτε προϊόν µέσα. Αυτό δηµιουργεί
δουλεία στο µικρό, στο φουκαρά, σ’ αυτόν που βάλλεται και προ-
σβάλλεται βαναύσως από την εφορία, σ’ αυτόν ο οποίος δεν µπο-
ρεί να επιβιώσει, σ’ αυτόν ήδη που έχει πάρει το «Ενοικιάζεται»
για να το βάλει έξω από το µαγαζί του. Αυτός υφίσταται και αυτή
τη δουλεία κι αυτόν τον εκβιασµό. 

Για ποια Επιτροπή Ανταγωνισµού συζητούµε; Πείτε µας, λοι-
πόν, αφ’ενός, τι πρόστιµα έχουν επιβληθεί από συστάσεώς της
και αφ’ετέρου τι έχει εισπραχθεί και θα δείτε τη σχέση, γιατί µέσα
στο ίδιο νοµοσχέδιο αυτό ακυρώνεται. Υπάρχει διαδικασία ακυ-
ρώσεως των προστίµων. Από τη στιγµή που υπάρχει αυτή η δια-
δικασία, αυτό σηµαίνει πελατειακή σχέση: Έλα να τα βρούµε,
καλός είσαι εσύ, να σε περάσουµε για να τη γλυτώσεις. Αυτό
πρέπει να φύγει.

Εάν επιβάλλετε πρόστιµο, το πρόστιµο δεν µπορεί να φύγει
µέσα από διαδικασίες της ίδιας της επιτροπής. Στείλτε το να πάει
στο Συµβούλιο της Επικρατείας και εκεί, ενδεχοµένως, να υπάρ-
ξει οποιαδήποτε µείωση. Μέσα από διαδικασίες της ίδιας της επι-
τροπής, δεν µπορεί να υπάρξει. Αυτό είναι ακατανόητο.

Επανέρχοµαι σ’ ένα θέµα, κύριε Υπουργέ, που το έχω πει πάρα
πολλές φορές: Στη διαφορά των τιµών που υπάρχει µεταξύ των
πολυεθνικών που εδρεύουν εις την Ελλάδα και των καταστηµά-
των του ιδίου οµίλου που βρίσκεται στο εξωτερικό. Δεν είναι δυ-
νατόν σήµερα ένα πακέτο µακαρόνια στο Στρασβούργο να έχει
0,30 ευρώ, στη Φραγκφούρτη 0,31 και εδώ 1,20. Μιλάµε για το
ίδιο πακέτο, το ίδιο βάρος, την ίδια µάρκα. Αυτό δεν συνιστά
έγκληµα; Δεν µπορείτε να το ελέγξετε; Σαφώς και µπορείτε να
το ελέγξετε. Σαφέστατα και ευκόλως. Και αν θέλετε, αυτή είναι
µία ανταπόδοση προς τον ελληνικό λαό, ο οποίος αισθάνεται το
εισόδηµά του να µειώνεται. 

Πρέπει να ελέγξετε απολύτως τις τιµές και µπορείτε να το κά-
νετε, κύριε Υπουργέ, ευκόλως. Να καλέσετε όλες αυτές τις πο-
λυεθνικές –«LIDL», «CARREFOUR», «PRAKTIKER», «IKEA»- οι
οποίες διέλυσαν και ισοπέδωσαν την οικονοµία της κοινωνίας,
γιατί όταν έγινε το ΙΚΕΑ έκλεισαν δυο χιλιάδες τριακόσια πενήντα
µαγαζιά µε το πρώτο υποκατάστηµα και µε το δεύτερο άλλα
τόσα. Έκλεισε το µικρό µαγαζί του ξυλουργού, το µικρό µαγαζί
που πούλαγε πόµολα. Έκλεισαν µαγαζιά το ένα πίσω από το
άλλο. Αυτός είναι ο κοινωνικός ιστός. Κάποιος που έχει ένα µα-
γαζί είκοσι και είκοσι πέντε χρόνια ή το είχε κληρονοµήσει από
τον πατέρα του, γίνεται νέο-άνεργος στα πενήντα του. Είναι πολύ
µεγάλος για να βρει δουλειά και πολύ µικρός για να βγει στη σύ-
νταξη. Τεράστια κοινωνικά θέµατα µάς δηµιούργησαν το «ΙΚΕΑ»,
το «PRAKTIKER», το «LIDL» και όλα αυτά, όπως λέγονται τώρα
και ουδείς τους έβαλε ένα φρένο, ουδείς έβαλε ένα όριο, έναν
περιορισµό των τετραγωνικών ή ανά είδος. Τίποτα! 

Είµαστε µία κοινωνία όπου ελέγχεται πλήρως και απολύτως
από το κεφάλαιο! Μπείτε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, το πρωί –κάντε
ένα πείραµα, έχετε αρκετούς νεαρούς εκεί κοµπιουτερίστες- σε
όποια εταιρεία θέλετε! Μπήκαµε σήµερα στο «MEDIA MARKT»
και ζήτησα να µου φέρουν διαφορές τιµών. Ξέρετε διαφορές που
βρίσκω στα 250 ευρώ; Βρίσκω διαφορά 100 ευρώ, 60 ευρώ!
Γιατί; Γιατί ο Έλληνας καταναλωτής πρέπει να πληρώνει πολύ
περισσότερα από τον ξένο τη στιγµή που ο µισθός του είναι δύο
φορές κάτω; Γιατί; Δεν µπορείτε να τον ελέγξετε; Δεν µπορείτε
να του πείτε: έλα εδώ, κύριε, πάρε τις τιµές που πουλάς στη Γερ-
µανία και τις τιµές που λες στην Ελλάδα; Και αν έρθει και σας
πει ότι έχει και τα µεταφορικά, θα του απαντήσετε, κύριε
Υπουργέ: ναι, αλλά εδώ το ενοίκιο των τετραγωνικών είναι στο

1/4 της Γερµανίας και ο µισθός του υπαλλήλου στο ελληνικό κα-
τάστηµα είναι στο 1/3 του Γερµανού, άρα δεν µπορείς να έχεις
µεγαλύτερη τιµή.

Και αν φέρει αντίρρηση, δεν είναι ανάγκη να νοµοθετήσετε. Μία
νουθεσία, µία σύσταση µπορείτε να κάνετε και να του πείτε: καλά,
άφησέ τα εκεί και αύριο το πρωί θα σου έρθει το ΣΔΟΕ. Κάθε
πρωί θα σου στέλνω το ΣΔΟΕ. Και θα δείτε, λοιπόν, αν µπορούν
να καταλάβουν ή όχι, ότι δεν µπορούν να εκµεταλλεύονται τον
ιδρώτα, το δάκρυ και το αίµα του ταλαίπωρου Έλληνα πολίτη!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αλλά, αν το κάνετε αυτό, τη ίδια στιγµή θα πάρει τηλέφωνο ο

Σαρκοζί για το «CARREFOUR». Εάν το κάνετε αυτό, την ίδια
στιγµή θα πάρει η κ. Μέρκελ. Και εκεί είναι που παραδίνεστε άνευ
όρων. Φοβάστε! Παραδίδεστε! 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: (Δεν ακούστηκε)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Την παράδοση, κυρία Μπατζελή, τη βλέ-
πουµε κάθε φορά στις Βρυξέλλες! Βλέπουµε τους αυτοκρά-
τορες και από πίσω όλους τους πληβείους! Τους βλέπουµε! Και
κάποια στιγµή, η Ελλάδα πρέπει να αποκτήσει ανάστηµα και να
πάει να τους µιλήσει στα ίσια, µε µπέσα και λεβεντιά ελληνική,
για να καταλάβουν ότι δεν µπορούν να ελέγχουν και να προσβάλ-
λουν τον Έλληνα, όπως τον προσβάλλουν!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Είδαµε και την προσβολή την οποία δεχθήκαµε εχθές από

εκείνο τον ανεκδιήγητο τύπο, τον Αντιπρόεδρο της Τουρκίας. Ζη-
τιάνους µας είπε! Μας είπε ότι κυκλοφορούµε µε το χέρι προτε-
ταµένο και κάποια δριµυτάτη απάντηση δεν του έγινε, για να του
εξηγήσουµε αυτού του τύπου ότι ήµασταν πολύ πιο φτωχοί,
πολύ πιο ζητιάνοι το 1821, αλλά δώσαµε και κατάλαβε στην Οθω-
µανική Αυτοκρατορία, όπως κάναµε και το 1912-1913 που ήµα-
σταν σε χειρότερη κατάσταση µε δεκαπέντε χρόνια µετά την
πρώτη πτώχευση!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Πρέπει να καταλάβουν, επιτέλους, όλοι αυτοί ότι η Ελλάδα δεν

παραδίδεται και δεν είναι εύκολη λεία!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

Και απευθύνοµαι σε σας, κύριε Υπουργέ. Θέλω να µου πείτε:
τι θα κάνετε µε τις τιµές; Μοιρολατρικά κοιτάζετε να ανεβαίνουν
οι τιµές! Ξέρετε τι πάει να πει να σου έχει κοπεί το εισόδηµα, να
έχει κατέβει η σύνταξή σου ή ο µισθός σου στα 500 ή στα 600
ευρώ και να πηγαίνεις στο σούπερ µάρκετ και να βρίσκεις τις
τιµές διαρκώς ανά καλπασµό; Είναι αδιανόητο! Δεν µπορεί να
συνεχιστεί αυτή η κατάσταση! Αν το πετύχετε αυτό, είναι ένας
κοινωνικός µισθός! Και πρέπει να το πετύχετε, κύριε Υπουργέ!
Δεν µπορεί να είναι όµηροι οι Έλληνες µίας πολιτικής! 

Είπα πριν στον κύριο Υφυπουργό, όταν απουσιάζατε, ότι θέλω
να ξέρω ποιο µισθό είχε ο πρώην Πρόεδρος της Επιτροπής Αντα-
γωνισµού και µε τι µισθό ήρθε ο κ. Κυριτσάκης, δηλαδή ποια είναι
η διαφορά! Θέλω, επίσης, να µου πείτε αν εσείς αυτό το βρίσκετε
εύλογο και συνεχίζετε να δίδετε τέτοιους µισθούς εν µέσω κρί-
σης! 

Επιτέλους, έχουµε ζητήσει εδώ και πάρα πολύ καιρό να εφαρ-
µοστεί η Αρχή του επταπλασίου. Κανένας µισθός στην Ελλάδα
δεν πρέπει να είναι από το επταπλάσιο του κατώτερου µισθού
της χώρας! Εάν ο κατώτερος µισθός της χώρας είναι 700 ευρώ,
ουδείς πρέπει να παίρνει πάνω από 4.900 ευρώ, ούτε ο Πρόε-
δρος της Δηµοκρατίας ούτε ο Πρωθυπουργός ούτε οι Βουλευ-
τές! Πρέπει, επιτέλους, να κλείσουµε την ψαλίδα! Και, εν πάση
περιπτώσει, δεν είναι µόνο δική µου εισήγηση! Το έχει πει και ο
ίδιος ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας! Μιλάµε για ανακατανοµή!
Κλείστε την ψαλίδα! Δεν µπορεί να έχουµε ακόµα εν µέσω αυτής
της κρίσης µισθούς 15.000 και 20.000 ευρώ σε διαφόρους προ-
έδρους, διαφόρων οργανισµών! Πρέπει να γίνει κλείσιµο της ψα-
λίδας! 

Εάν πετύχουµε ανακατανοµή, εάν προχωρήσουµε στο ενιαίο
µισθολόγιο, κύριε Υπουργέ –που δεν µπορώ να καταλάβω για
ποιο λόγο το καθυστερεί η Κυβέρνησή σας και θα µπορούσε να
µας βγάλει από πολλά και τεράστια αδιέξοδα- και ταυτοχρόνως
αν θεσπίσετε την αρχή του επταπλασίου, τότε νοµίζω ότι πολλή
ενθάρρυνση θα υπάρξει στην κοινωνία. Αυτή τη στιγµή έχουµε
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την πιο άδικη και πιο άνιση µεταχείριση! Πρέπει ο αγρότης να
ζήσει µε 300 ευρώ και 400 ευρώ σύνταξη και την ίδια ώρα κά-
ποιος ο οποίος διετέλεσε δύο ή δυόµισι χρόνια διοικητής, κύριε
Υπουργέ, στην πολύπαθη ΑΓΡΟΤΙΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ –«ηµέτερος» του
ΠΑΣΟΚ, αδελφός και αυτού του µεγάλου εισαγγελικού λειτουρ-
γού που είχε προσφέρει τεράστιες υπηρεσίες στο ΠΑΣΟΚ πριν
είκοσι χρόνια- να παίρνει σύνταξη πολλών χιλιάδων ευρώ! Είναι
δυνατόν; Τα επιτρέπετε αυτά σήµερα και κόβετε τη σύνταξη του
φουκαρά των 700 ευρώ; 

Εάν πράγµατι θέλετε να επαναφέρετε τα πράγµατα σε µια
στοιχειώδη, ελαχίστη ευταξία, πρέπει να κάνετε τοµές, τις οποίες
δεν έχετε κάνει και δεν τολµήσατε να κάνετε ούτε στο εσωτερικό
ούτε στο εξωτερικό της χώρας. 

Τέλος, χαίροµαι που ποιήσατε την ανάγκη φιλότιµο, µετά την
πίεση που ασκήθηκε εδώ µέσα στην Αίθουσα, αλλά και εκτός Αι-
θούσης προς τον Πρωθυπουργό, να έρθει το θέµα της «SIEMENS»
στη Βουλή. 

Επιτέλους, να συζητήσουµε και να προχωρήσουµε στην προ-
ανακριτική επιτροπή, να φθάσουµε σε ταµίες και ταµεία, κύριε
Υπουργέ! Εκεί κρύβονται τα πολλά λεφτά, τα λεφτά τα οποία
βρέθηκαν από την εισαγγελική αρχή και τα δικαστήρια του Μο-
νάχου. Εκατό εκατοµµύρια ευρώ σε κόµµατα. Σε ταµεία φωλιά-
ζουν και ταµίες τα έχουν ενθυλακώσει!

Επιτέλους, να µάθει ο ελληνικός λαός την αλήθεια και να κα-
ταλάβει πόσο σιαµαίοι είστε, πόσο συµµετέχετε σε όλα τα ανο-
µήµατα, σε όλες τις αταξίες, σε όλα τα σκάνδαλα! Από κοινού
στο Βατοπέδι, από κοινού στα υποβρύχια, από κοινού στη
«SIEMENS», από κοινού εις όλα! Οι δίδυµοι, που ο ένας καλύπτει
τον άλλο, καθώς «κόρακας κοράκου µάτι δεν βγάζει»!

Έφθασε η ώρα. Ήγγικεν η ώρα. Αυτό επιτάσσει ο ελληνικός
λαός, όταν σας έδωσε ποσοστά ΦΠΑ, όπως σας είπα προχθές,
όταν στην κάθε δηµοσκόπηση -στη µία µετά την άλλη- είστε και
οι δύο κοντά στο 20%. Ο ελληνικός λαός σας γύρισε την πλάτη
και δεν µπορεί να συνεχίζετε να κυβερνάτε εσείς, µε ελαχίστη
µειοψηφία του ελληνικού λαού. 

Η µόνη λύση είναι εκλογές εδώ και τώρα, ώστε να αναλάβει ο
λαός την ευθύνη και να διώξει όλους εκείνους, οι οποίοι είτε µε
ανοµήµατα είτε µε ολιγωρίες είτε µε παραλείψεις έφεραν τη
χώρα σε αυτήν την κατάσταση: Να γελοιοποιείται στα µάτια των
ξένων και να ευτελίζεται από τον Τούρκο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Πρόε-

δρο του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη. 
Ο Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ.

Χρυσοχοΐδης, έχει το λόγο. 
Κύριε Υπουργέ, πόσο χρόνο θέλετε; Δεν θα είναι η κανονική

σας οµιλία.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Κάτι παραπάνω από δέκα λεπτά,
κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κύριε Πρόεδρε του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού,
µε αφορµή και τη δική σας τοποθέτηση, αλλά και τις τοποθετή-
σεις των συναδέλφων της Αντιπολίτευσης χθες είναι ευκαιρία να
αναφερθούµε σε ένα µεγάλο θέµα που αφορά την προστασία
του εισοδήµατος του ελληνικού λαού και των καταναλωτών: τη
µείωση των τιµών στη χώρα. Λέω «µείωση των τιµών», γιατί εµείς
πραγµατικά επιχειρούµε µείωση των τιµών. 

Επειδή, κύριε Πρόεδρε, είπατε ότι είµαστε ίδιοι και ότι είµαστε
δίδυµοι, τουλάχιστον σε κάποια ζητήµατα σε ό,τι αφορά την
εφαρµογή των πολιτικών, εγώ θέλω να σας δώσω κάποια στοι-
χεία που θα δείξουν ότι είµαστε πολύ διαφορετικοί. Χθες εδώ οι
συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας επιχείρησαν, πραγµατικά
χωρίς καµµιά αναστολή, να πείσουν τους συναδέλφους και τους
πολίτες ότι εδώ γίνεται σήµερα καταστροφή, ενώ καταστροφή
γινόταν επί των ηµερών τους. 

Πρέπει να πω ότι εγώ προσωπικά, ως πολιτικός, ενθαρρύνω
την τόλµη και τη µαχητικότητα, αλλά από την άλλη πλευρά νο-

µίζω ότι –θα συµφωνήσετε και εσείς- θα πρέπει να υπερέχει το
στοιχείο της αλήθειας, όταν εδώ µέσα εκπροσωπούνται διάφο-
ρες πολιτικές απόψεις. 

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι το 2008 ο δοµικός πληθωρισµός
εκτός του πετρελαίου και των εποχικών διακυµάνσεων βρισκόταν
στο 4%, δηλαδή µιάµιση ολόκληρη µονάδα πάνω από το µέσο
ευρωπαϊκό όρο, εξαιρετικά υψηλό για µια οικονοµία της Ευρω-
ζώνης, ποσοστό 4,5% - 4,9%. 

Σήµερα τα πράγµατα είναι αντίστροφα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Ο σκληρός πυρήνας του πληθωρισµού έχει υποχωρή-
σει σχεδόν σε µηδενικούς ρυθµούς και το 90% του γενικού
δείκτη διαµορφώθηκε την προηγούµενη χρονιά, κύριε Πρόεδρε,
δυστυχώς από τις φορολογικές επιβαρύνσεις που είµαστε ανα-
γκασµένοι να βάζουµε, για να διασώσουµε την οικονοµία. 

Σας θυµίζω, λοιπόν, ότι το 2000 και το 2008 είχαµε µια παγκό-
σµια κρίση τροφίµων και καυσίµων, µε ιστορικά υψηλές τιµές και
στις δύο κατηγορίες. 

Θέλετε να δούµε πώς είχε επηρεάσει τότε και σήµερα τις εγ-
χώριες τιµές η κατάσταση αυτή;

Το 2008 σύµφωνα µε το καλάθι τροφίµων του ΟΟΣΑ, σηµειώ-
θηκε αύξηση 5,4% στις τιµές των τροφίµων. Σήµερα που έχουµε
τις ίδιες συνθήκες, που έχουµε 25% µε 30% αύξηση των δηµη-
τριακών στην παγκόσµια αγορά –και δυστυχώς πρέπει να το
πούµε ότι τα προϊόντα είναι χρηµατιστηριακά και πρέπει να στα-
µατήσει αυτού του είδους η εκµετάλλευση των λαών- δεν είχαµε
καµµία αύξηση. Η αύξηση είναι 0,1%. Και την ίδια εικόνα δίνουν
τα στοιχεία από ανεξάρτητες εταιρείες µετρήσεων που καταγρά-
φουν το πραγµατικό επίπεδο τιµών σε όλο το εύρος αγαθών ευ-
ρείας κατανάλωσης στην ελληνική αγορά. Το 2008 σηµειώθηκε
πραγµατική αύξηση 4,3%. Τώρα έχουµε µείωση 0,4%. 

Θα καταθέτω για τα Πρακτικά τα συγκεκριµένα στοιχεία που
δείχνουν ότι η Ελλάδα είναι η µια από τις είκοσι επτά χώρες της
Ευρώπης όπου σηµειώθηκε µείωση τιµών των τροφίµων αυτό το
χρονικό διάστηµα, στο οποίο έχουµε µια µεγάλη αύξηση όλων
των πρώτων υλών σε παγκόσµιο επίπεδο. 

Επίσης, σύµφωνα µε τα στοιχεία του ΟΟΣΑ και της EUROSTAT
που έχουµε στη διάθεσή µας, το λεγόµενο ενεργειακό καλάθι,
που αποτελείται από τις τιµές του ηλεκτρικού, των καυσίµων και
της βενζίνης, αυξάνονταν στη χώρα µας το 2008 έως το 2009 µε
τον τρίτο υψηλότερο ρυθµό στον ΟΟΣΑ. Για παράδειγµα, στην
Ελλάδα η αµόλυβδη βενζίνη από τον Ιούλιο του 2007 έως τον
Ιούνιο του 2008 είχε αύξηση 19,75% όταν ο µέσος όρος των εί-
κοσι επτά χωρών ήταν της τάξεως του 11,8%, δηλαδή σχεδόν δι-
πλάσια. 

Η Ελλάδα κατείχε το πρώτο εξάµηνο του 2008 τρεις θλιβερές
πρωτιές των υψηλότερων αυξήσεων στα καύσιµα κίνησης και
θέρµανσης στην Ευρώπη και των δεκαπέντε χωρών, αλλά και των
είκοσι επτά χωρών. Το πετρέλαιο θέρµανσης σηµείωσε αύξηση
ρεκόρ 409 ευρώ ανά χίλια λίτρα -δηλαδή 56,4%- στη χώρα µας,
όταν ο µέσος όρος αύξησης στην Ευρώπη ήταν στα 225 ευρώ,
δηλαδή 28,6%. 

Πού πήγαν όλα αυτά τα χρήµατα; Αυτές οι αδικαιολόγητες αυ-
ξήσεις ήταν οι µισές αυξήσεις στην Ευρώπη λόγω των διεθνών
αυξήσεων.

Δεύτερη πρωτιά κατά την ίδια περίοδο: Η αµόλυβδη βενζίνη
σηµείωσε άλµα 170 ευρώ ανά χίλια λίτρα –δηλαδή 15,5%- ενώ
στην υπόλοιπη Ευρώπη ήταν 130 ευρώ ανά χίλια λίτρα, δηλαδή
9,8%.

Τρίτη θλιβερή πρωτιά: Η Ελλάδα είχε σηµειώσει σε απόλυτες
τιµές την υψηλότερη προ φόρων αύξηση 148,1 ευρώ ανά χίλια
λίτρα, στην αµόλυβδη βενζίνη.

Θέλω να πω ότι η µαχητικότητα είναι πολύ καλή. Είναι και θε-
µιτή. Θα συµφωνήσουµε όλοι σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι πρέπει
τα κόµµατα να προτάσσουν τις απόψεις τους, να κάνουν την κρι-
τική τους, αλλά όλα αυτά να στηρίζονται σε µια αντικειµενικό-
τητα, να στηρίζονται στην αλήθεια. Πρέπει να υπηρετούµε την
αλήθεια. 

Αυτά, λοιπόν, τα στοιχεία, τα οποία επιχείρησαν χθες ορισµέ-
νοι συνάδελφοι από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση κυρίως, να
παρουσιάσουν, δεν έχουν καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα.

Καταθέτω όλα αυτά τα στοιχεία για τα Πρακτικά για να είναι
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γνωστό στους συναδέλφους ότι υπήρξε µια θλιβερή πρωτιά της
Ελλάδας όλα αυτά τα χρόνια στην ακρίβεια. Γι’ αυτό άλλωστε η
ακρίβεια ήταν κυρίαρχο θέµα καθηµερινά στις ειδήσεις των
media.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Μιχαήλ Χρυσοχοΐδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα συµφωνήσω µαζί σας και θα συµµεριστώ την αγωνία σας
για το ζήτηµα των τιµών. Πρέπει να κάνουµε µεγαλύτερες προ-
σπάθειες.

Τα Χριστούγεννα κάναµε µια µεγάλη προσπάθεια. Μειώσαµε
επτακόσια πενήντα προϊόντα κατά 11% και σε άλλα δύο χιλιάδες
προϊόντα απορροφήθηκε ο ΦΠΑ, δεν προστέθηκε δηλαδή το 2%
που έβαλε το Υπουργείο Οικονοµικών. Σε λίγες µέρες θα υπάρξει
ανακοίνωση για νέες µειώσεις τιµών, προκειµένου να οδηγη-
θούµε –και εδώ συµφωνώ µαζί σας- σε ένα επίπεδο τιµών το
οποίο θα ανταποκρίνεται στις πραγµατικές εισοδηµατικές δυνα-
τότητες του Έλληνα.

Αυτό προσπαθούµε να κάνουµε, δηλαδή να µειώσουµε το επί-
πεδο των τιµών και τα κόστη συνολικότερα στη χώρα. Θέλω να
σας πω –και σας παρακαλώ να το ερευνήσετε- ότι έχουµε κόστη
πολυτελείας σε πάρα πολλά επαγγέλµατα, σε πάρα πολλές πε-
ριοχές και τοµείς της οικονοµίας µας, τα οποία πολλές φορές
όλοι µας εδώ έχουµε υπερασπιστεί στο παρελθόν. Τα κόστη
αυτά, λοιπόν, δηµιουργούν στη συνέχεια κόστη ύψους στις τιµές
και επιβάρυνση στον τελικό καταναλωτή. 

Γι’ αυτό έχει µεγάλη σηµασία ο τρόπος µε τον οποίο γίνεται η
απελευθέρωση της αγοράς από δω και πέρα, το άνοιγµα των
επαγγελµάτων και µια σειρά από άλλα µέτρα τα οποία θα οδη-
γήσουν σε οµαλοποίηση των αγορών, έτσι ώστε να µην µπορούν
τα µεγάλα πολυεθνικά συµφέροντα και τα µεγάλα συγκροτήµατα
του λιανικού εµπορίου να επιβάλουν στους µικρούς παραγωγούς
τους όρους τους και τελικά την ακρίβεια. Σ’ αυτό συµφωνώ µαζί
σας.

Θα αναφερθώ τώρα στο νοµοσχέδιο. Γιατί φέρνουµε το νοµο-
σχέδιο αυτό; Άκουσα τον εισηγητή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης να αναφέρει ορισµένους λόγους. Το φέρνουµε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, γιατί κατ’αρχάς πρέπει να ενισχύσουµε την
ανεξαρτησία της επιτροπής. Εγώ θα ήθελα πραγµατικά να
ακούσω απόψεις. Είµαστε υπέρ της ανεξαρτησίας της επιτροπής
ή όχι; Θέλουµε να υπάρχει ανεξάρτητη επιτροπή ή να είναι ο
Υπουργός, οι πολιτικοί, η εξουσία η οποία θα καθορίζει τις τύχες
του ανταγωνισµού στη χώρα; 

Η γνώµη µου είναι ότι αφού κάναµε όλη αυτή τη διαδροµή για
να µεταφέρουµε πολύ ισχυρές εξουσίες στις ανεξάρτητες
αρχές, αυτό είναι ένα κρίσιµο ζήτηµα για την κοινωνία και την οι-
κονοµία και για τον καταναλωτή, αλλά ταυτόχρονα και για την
υγιή λειτουργία της οικονοµίας συνολικότερα, για τις επενδύ-
σεις, για την ανάπτυξη. Εγώ νοµίζω, λοιπόν, ότι είναι χρήσιµο
αυτό που κάνουµε, δηλαδή να µεταφέρουµε περαιτέρω αρµο-
διότητες στην Επιτροπή Ανταγωνισµού.

Δεύτερον: Κοιτάξτε, εµείς εδώ ήλθαµε µε πολύ σεβασµό και
δεν αλλάζουµε κανέναν. Παρά το γεγονός ότι ο νόµος προβλέπει
νέο τρόπο διορισµού και επιλογής του Προέδρου, του Αντιπρο-
έδρου και των µελών της επιτροπής, δεν αλλάζουµε κανέναν.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Βγάζετε τους µισούς.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Δεν αλλάζουµε κανέναν ούτε τον
Πρόεδρο τον οποίο διορίσατε λίγες µέρες πριν από τις εκλογές…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Αλλάζετε τα µέλη ή δεν τα
αλλάζετε;

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Λέω ότι δεν αλλάζουµε κανέναν, απο-
λύτως κανέναν και πρώτο τον Πρόεδρο της Επιτροπής, τον οποίο
διορίσατε δέκα µέρες πριν τις εκλογές.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Δεν είναι αλήθεια, κύριε
Υπουργέ.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Με πολύ σεβασµό δίνουµε το µήνυµα
ότι υπάρχει συνέχεια στο κράτος κι εγώ προσωπικά στηρίζω τον

Πρόεδρο και την επιτροπή να συνεχίσουν τη δουλειά τους. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εφαρµόζουµε επίσης, ένα νέο

τρόπο επιλογής από την Ολοµέλεια των Προέδρων, έτσι ώστε να
υπάρχει αντικειµενικότητα στην επιλογή. Στον τρόπο λειτουργίας
της επιτροπής έχουµε, επίσης, πολλά και σοβαρά προβλήµατα.
Ρώτησα χθες τους συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης να µου πουν µία περίπτωση, µία απόφαση της Επιτροπής
Ανταγωνισµού όλα αυτά τα χρόνια της διακυβέρνησης της Νέας
Δηµοκρατίας. Ξέρετε γιατί το ρώτησα αυτό; Όχι για να κάνω κρι-
τική, αλλά επιτέλους γιατί πρέπει να δούµε τι έφταιξε και στη συ-
νέχεια να το διορθώσουµε. 

Έχουµε αυτό τον καιρό θετικές αποφάσεις; Έχουµε µία εξαι-
ρετική απόφαση που αφορούσε τους αλευροβιοµήχανους και
την αύξηση του ψωµιού την οποία «πάγωσε» η επιτροπή και συγ-
χαρητήρια που το έκανε. Συνεπώς, το θέµα της λειτουργίας της
επιτροπής είναι κρίσιµο για να µπορεί να αποδίδει και να είναι
αποτελεσµατική. 

Επίσης, πρέπει να δούµε το θέµα της αύξησης της αποτελε-
σµατικότητάς της και της ταχύτητας µε την οποία απονέµει τη
δικαιοσύνη, καθώς και το µηχανισµό κυρώσεων σε βάρος εµπλε-
κόµενων φυσικών προσώπων. Είναι εµπλεκόµενα φυσικά πρό-
σωπα από πλευράς επιχειρήσεων τα οποία είτε συµµετέχουν σε
καρτέλ, δηλαδή σε συµφωνίες «κάτω από το τραπέζι», προκειµέ-
νου να διαµορφώνουν τιµές, είτε έχουν άλλες άνοµες συµπερι-
φορές µε βάση το δίκαιο του ανταγωνισµού. Επίσης δίνουµε
κίνητρα συνεργασίας µε τους πολίτες.

Βεβαίως είναι πολύ σηµαντικό το ότι δίνεται η δυνατότητα
στην επιτροπή να πάρει σηµαντικές αποφάσεις και να διαµορ-
φώνει διαπλαστικά και δικαιοδοτικά νέες πραγµατικότητες µέσα
στην αγορά.

Νοµίζω ότι είναι µία καλή στιγµή, την κρίση, να την πάρουµε
ως ευκαιρία και να την κάνουµε µία νέα πρόκληση για το µέλλον,
να χαράξουµε µία νέα πορεία για τον ανταγωνισµό στη χώρα
µας. Διότι στερούµαστε πολλά χρόνια, λόγω της αγορανοµικής
νοµοθεσίας, κουλτούρας ανταγωνισµού. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Είναι µία ευκαιρία, µέσα από την κρίση, επαναλαµβάνω, να
δηµιουργήσουµε µία µεγάλη, µία νέα πραγµατικότητα ανταγω-
νισµού κι ένα ανταγωνιστικό πλαίσιο το οποίο θα οδηγήσει τελι-
κώς στην ανάπτυξη, διότι αυτό είναι το ζητούµενο σήµερα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Χρυ-
σοχοΐδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
νότια θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου, δεκαοκτώ µαθητές και τρεις εκπαιδευ-
τικοί από το Ειδικό Σχολείο Διά Βίου Μάθησης Ροσκίλντε της Δα-
νίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες, καθώς και δύο εκπαιδευτι-
κοί, από το 10ο Δηµοτικό Σχολείο Ιλίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης για δύο λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, δεν µου είπατε αυτό το
οποίο σας ρώτησα, πόσα, δηλαδή, έπαιρνε ο προηγούµενος
Πρόεδρος και πόσα παίρνει ο νυν Πρόεδρος της Επιτροπής
Ανταγωνισµού. Πρέπει να ξέρουµε τη διαφορά. Πρέπει να ξέρει
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ο ελληνικός λαός τι ακριβώς συµβαίνει. Πόσα έπαιρνε, λοιπόν,
προ της οικονοµικής κρίσης ο προηγούµενος και πόσα παίρνει,
µεσούσης αυτής της τεράστιας οικονοµικής κρίσης, ο νέος Πρό-
εδρος. Δεν µπορείτε να το κρατήσετε κρυφό από τη Βουλή. Θα
το δώσετε, θέλετε δεν θέλετε.

Σας άκουσα προηγουµένως να λέτε για τις τιµές. Κύριε
Υπουργέ, δεν ξέρετε το κόλπο; Όλες αυτές οι µεγάλες επιχειρή-
σεις, τις οποίες σας κατήγγειλα –όλες!- κάνουν υπερκοστολό-
γηση. Έτσι, ένα προϊόν το οποίο η ίδια εταιρεία, η ίδια φίρµα –για
παράδειγµα η «MEDIA MARKT» ή τα «LIDL» ή οποιαδήποτε άλλη-
το αγοράζει στη Γερµανία επτά, εδώ το παίρνει είκοσι. Βγαίνουν
µαύρα λεφτά έξω. Το αντιλαµβάνεστε; 

Δεν είναι µόνο τα λεφτά που λέει η Εθνική Τράπεζα, τα 40 δι-
σεκατοµµύρια που έφυγαν από τα ταµεία, τα καυτά λεφτά που
λείπουν από τις τράπεζες και ως εκ τούτου απουσιάζουν από την
αγορά και γι’ αυτό θνήσκει. Είναι και τα λεφτά, τα οποία βγάζουν
έξω. Το καταλαβαίνετε, κύριε Υπουργέ;

Πέρα από αυτό, έχουν περίπου το 80% του εµπορίου. Τα
λεφτά αυτά την Παρασκευή -το ταµείο, ο ιδρώτας του ελληνικού
λαού- φεύγουν και πάνε στη Γερµανία, στη Σουηδία, στη Γαλλία.
Τα λεφτά φεύγουν. Δεν µένουν στην Ελλάδα. Δεν ανακυκλώνο-
νται στην Ελλάδα. Πρόκειται για µία τεράστια διαρροή κεφα-
λαίου. Και µαζί µε µία άλλη τεράστια διαρροή κεφαλαίου από
τους λαθροµετανάστες που τα στέλνουν στη χώρα τους –τίµια,
λιγότερο τίµια, περισσότερο τίµια, 12 δισεκατοµµύρια αυτή η
διαρροή- δεν πρόκειται να µειώσουµε το έλλειµµα εις τους αιώ-
νες των αιώνων ό,τι και να κάνουµε. Εκατό ευρώ να πάτε τους
µισθούς, δεν µπορείτε να το ελέγξετε. Σας φεύγουν λεφτά κάτω
από τη µύτη. 

Δεν θέλετε να το ελέγξετε το σύστηµα. Έχετε αδυναµία να
ελέγξετε το σύστηµα. Και σας είπα για ποιο λόγο. Φοβάστε ότι
την επόµενη στιγµή θα το βάλει στον κατάλογο η Μέρκελ, θα το
βάλει ο Σαρκοζί. Κι έχουµε αυτό το µεγάλο οικονοµικό έγκληµα. 

Τέλος, κύριε Υπουργέ, να πάρετε πίσω το τελευταίο εδάφιο
του άρθρου 25 που λέει: «Με απόφαση της Επιτροπής Ανταγω-
νισµού, που λαµβάνεται σε ολοµέλεια, καθορίζονται οι όροι και
οι προϋποθέσεις απαλλαγής ή µείωσης των προστίµων που επι-
βάλλονται…». Τι είναι αυτό; Το επιβάλλουν τη µία ηµέρα και
ύστερα από δέκα ηµέρες, αναλόγως των πιέσεων, οι ίδιοι αφαι-
ρούν το πρόστιµο που έβαλαν; Είναι δυνατόν να υπάρχει αυτό
µέσα σε νοµοσχέδιο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Έχει φύγει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Έχει φύγει; Χαίροµαι, πραγµατικά, που το
βγάλατε.

Πρέπει να πω, κύριε Υπουργέ, ότι ακριβώς γι’ αυτό το λόγο
που περιγράφετε στο άρθρο αυτό, είναι υπόδικος ο Ψωµιάδης.
Επεβλήθη ένα πρόστιµο σε ένα βενζινάδικο. Έκλεισε το βενζινά-
δικο. Του µείωσε το πρόστιµο και είναι κατηγορούµενος. Χθες
ήταν η δίκη. Να καταδικασθεί, δηλαδή, αυτός που πήρε προχθές
55% από τον ελληνικό λαό; 

Για προσέξτε αυτές τις ανωµαλίες. Δεν είναι φυσιολογική η κα-
τάσταση. 

Αυτό που φέρατε εσείς εδώ µε άρθρο, το έκανε ο Ψωµιάδης
και κατηγορείται και είναι αύριο υπόδικος. Να καταργηθεί, δη-
λαδή, ο περιφερειάρχης, επειδή µείωσε για λόγους καθαρά κοι-
νωνικούς ένα πρόστιµο. Έκανε κάτι σαν αυτό που προτείνετε
εσείς τώρα.

Θα έλεγα, κύριε Υπουργέ, ότι λίγη προσοχή εις την όλη διαδι-
κασία της πολιτείας, δεν βλάπτει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Κατ’αρχάς, κύριε Πρόεδρε, θα κα-
ταθέσω στη Βουλή τις αποδοχές του Προέδρου, γιατί υπάρχει

και µια ιδιαιτερότητα σε σχέση µε τον συγκεκριµένο Πρόεδρο, ο
οποίος είναι συνταξιούχος και µε τις νέες ρυθµίσεις υπάρχουν
ιδιαίτερες πραγµατικότητες, τις οποίες δεν γνωρίζω ακριβώς. Θα
προσκοµίσω, όµως, στη Βουλή τα στοιχεία.

Σε ό,τι αφορά το ζήτηµα των αγορών λιανικού εµπορίου, των
υπεραγορών και των δικτύων που έχουν εγκατασταθεί στην Ελ-
λάδα, θέλω να σας πω ότι αυτή είναι η µια πλευρά η οποία λέτε.
Υπάρχει και η άλλη πλευρά, βεβαίως, ότι οι άνθρωποι κάνουν
επενδύσεις. Βρισκόµαστε σε µια ελεύθερη αγορά, σε µια ανοικτή
οικονοµία, βρισκόµαστε σε µια Ευρώπη, η οποία είναι ενιαία
αγορά, άρα, λοιπόν, έχουν τη δυνατότητα και το δικαίωµα και
είναι καλοδεχούµενοι να κάνουν επενδύσεις. Και κάνουν αρκετές
επενδύσεις. 

Ποιό είναι το ερώτηµα και το θέµα; Όλα αυτά να γίνονται µέσα
σ’ ένα πλαίσιο, το οποίο θα προστατεύει τον ανταγωνισµό, τους
µικρούς παραγωγούς, τους µικρούς εµπόρους, έτσι ώστε να µην
υπάρξουν µονοπώλια στη χώρα. Νοµίζω ότι προς την κατεύ-
θυνση αυτή η συγκεκριµένη ρύθµιση, την οποία φέρνουµε, βοη-
θάει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Χρυ-
σοχοίδη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας, κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος, για δώδεκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε Υπουργέ, έµεινα έκπληκτος από αυτά που άκουσα και
τις συγκρίσεις τις οποίες επιθυµείτε να κάνετε. Έµεινα έκπλη-
κτος, διότι φαίνεται ότι σ’ αυτήν την Κυβέρνηση δεν υπάρχει,
πλέον, καµµία συλλογική ευθύνη και κανένα αίσθηµα αυτοκριτι-
κής.

Κύριε Υπουργέ, είµαστε η δεύτερη χώρα µε πληθωρισµό στην
Ευρωπαϊκή Ένωση -και νοµίζω ότι δεν το αµφισβητείτε αυτό- σε
µια φάση ύφεσης, τη στιγµή κατά την οποία η κατανάλωση πέ-
φτει κατακόρυφα, όλα τα εισοδήµατα των Ελλήνων οριζόντια
έχουν υποχωρήσει και οι τιµές ανεβαίνουν. Και εσείς επιχαίρετε
και κάνετε συγκρίσεις µε το 2008, όταν η χώρα βρισκόταν σε
αναπτυξιακή πορεία και όταν εσείς από τα έδρανα της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης πιέζατε την τότε κυβέρνηση για επιδοµατική
πολιτική;

Δεν υπάρχει ίχνος αυτοκριτικής σ’ αυτήν την Αίθουσα; Δεν
αντιλαµβανόµαστε πού βρισκόµαστε; Δεν ξέρετε ότι ο στασιµο-
πληθωρισµός είναι ο θάνατος του εµπορίου και της οικονοµίας
ενός τόπου, δηλαδή, ο συνδυασµός της ύφεσης µε τον πληθω-
ρισµό; Δεν γνωρίζετε ότι αυτός ο πληθωρισµός, τον οποίο
έχουµε και είναι ο δεύτερος στην Ευρώπη, είναι κατ’εξοχήν απο-
τέλεσµα της φοροµπηχτικής πολιτικής και της αύξησης του ΦΠΑ;
Δεν γνωρίζατε, όταν υπογράψατε στο µνηµόνιο την αύξηση των
φόρων στα καύσιµα, ότι θα εκτοξεύσετε τον πληθωρισµό; Το ξέ-
ρατε. Τι κροκοδείλια δάκρυα είναι αυτά και γιατί να συγκρίνουµε
τώρα τόσο διαφορετικές εποχές;

Δεν γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ -και µιλάµε για το νοµοσχέδιο
του ανταγωνισµού- ότι η χώρα από την πέµπτη θέση στην τιµο-
λογιακή της κατάσταση για τα καύσιµα προ φόρων ανέβηκε στην
τέταρτη; Και µιλάµε ακόµα για ανταγωνισµό σε µια φάση όπου
δεν είστε ικανοί ούτε καν να προβλέψετε το καρτέλ των εταιρειών
καυσίµων στα διυλιστήρια προ φόρων και µετά βάζετε και τους
υψηλότερους φόρους, µε αποτέλεσµα στα καύσιµα να ανέβουµε
στη δεύτερη θέση και να παλεύουµε για την πρώτη θέση; Γιατί
δεν τα λέτε αυτά στους πολίτες που η βενζίνη έχει φτάσει στο
1,8;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Όχι…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σε περιφερειακά νησιά
του Αιγαίου, κύριε Ρόβλια, πλησιάζει το 1,8 και δεν θα µαλώ-
σουµε εδώ για το µισό του µισού. Αλλού έπρεπε να είχαµε µα-
λώσει και άλλα έπρεπε να είχατε ακούσει.

Τα λέω αυτά, διότι η Επιτροπή Ανταγωνισµού και η αντίστοιχη
πολιτική ηγεσία του πρώην Υπουργείου Εµπορίου δεν έχουν
κάνει το παραµικρό για το λαθρεµπόριο του πετρελαίου, για το
οποίο οι προβλέψεις µας, όταν ήµασταν κυβέρνηση και οι προ-
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βλέψεις σας, όταν ήσασταν αξιωµατική αντιπολίτευση, ξεπερ-
νούν το ένα δισεκατοµµύριο. Και αντ’ αυτού δεν υπάρχει τίποτα.

Δύο σκάφη, τα οποία προµηθεύτηκε η ελληνική πολιτεία, τα-
χύπλοα, για το κυνήγι των λαθρεµπόρων είναι παροπλισµένα
λόγω µειωµένων δυνατοτήτων και προσωπικού πάνω από ενά-
µιση χρόνο. Μπορεί να µην είναι δική σας ευθύνη, είναι ευθύνη,
όµως, της Κυβέρνησης. 

Κύριε Αρχηγέ του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, που θα
σας ενηµερώσουν οι συνάδελφοί σας µια και βγήκατε από την
Αίθουσα, όταν ψηφίζατε το µνηµόνιο σε αυτήν την Αίθουσα, την
αρχή δηλαδή του µνηµονίου και όλα τα συµπαροµαρτούντα από
κάτω….

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι καραµέλα είναι αυτή τώρα;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν έχετε το δικαίωµα σε

αυτήν την Αίθουσα να διαµαρτύρεστε όταν στηρίξατε την οικο-
νοµική πολιτική του µνηµονίου, που οριζόντια µείωσε τα εισοδή-
µατα των πολιτών και αύξησε τον τιµάριθµο.

Και αυτά που λέτε εδώ σε αυτήν την Αίθουσα, να πάτε να τα
πείτε στη νοικοκυρά ή στο συνταξιούχο που του µειώσατε τα πε-
νήντα ευρώ και που δεν έχει τη δυνατότητα σήµερα µετά τις 15,
20 του µηνός να αντέξει για να βγάλει το µήνα. Αυτά να του πείτε,
γιατί στηρίξατε αυτήν την πολιτική. 

Στηρίξατε και σήµερα το ενιαίο µισθολόγιο, διότι άφησε ανοι-
χτό το παράθυρο ο κ. Καρατζαφέρης λέγοντας στην Κυβέρνηση:
Φέρτε επιτέλους το ενιαίο µισθολόγιο να υπάρχει ισορροπία και
ισότης σε αυτόν τον τόπο. Τι ενιαίο µισθολόγιο, λοιπόν, θα ψη-
φίσετε; Αυτό που εξαιρεί ορισµένες κατηγορίες και βάζει τις
άλλες µισές µέσα; Όλοι οι πολίτες είναι ένοχοι σε αυτόν τον τόπο
για αυτό το οποίο συνέβη; Και οι πολιτικές σας αποφάσεις είναι
µόνο στην κατεύθυνση του εξορθολογισµού; Σας λέω λοιπόν, ότι
οι πολίτες βαρέθηκαν τη λέξη «εξορθολογισµός», τη λέξη «εξυ-
γίανση» και τις λέξεις «πρόσθετα µέτρα». Τις βαρέθηκαν. 

Διότι πέρσι, όταν ξεκινήσατε αυτήν την ιστορία, τα spreads
ήταν στις εννιακόσιες πενήντα µονάδες. Σήµερα, µετά από 22%
µείωση το 2009, 17% στους µισθούς και 5% στον πληθωρισµό
και άλλο 20%, το οποίο έρχεται φέτος στο µισθό και στον πλη-
θωρισµό και µείωση εισοδηµάτων οριζόντια και λουκέτα στην
αγορά, τα spreads είναι στις εννιακόσιες πενήντα µονάδες. Επι-
χαίρει αυτή η Κυβέρνηση, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε
του ΠΑΣΟΚ, για το αποτέλεσµά της; Επιχαίρει και ο Υπουργός
Οικονοµικών που τα άκουσε χθες από τους συναδέλφους σας; 

Και εξακολουθείτε να υπεραµύνεστε αυτής της πολιτικής και
αυτού του σχεδίου νόµου που αποτελεί αντιγραφή του προηγού-
µενου σχεδίου, που δεν το είχατε ψηφίσει όταν ήσασταν αξιω-
µατική αντιπολίτευση, µε ορισµένες χαριστικές διοικητικές και
γραφειοκρατικές αλλαγές που παρατείνουν τα χρονικά όρια και
δυσκολεύουν τη λειτουργία του ανταγωνισµού, την ίδια στιγµή
που αντικαθιστάτε τα µισά µέλη της ανεξάρτητης αρχής και επι-
χειρήσατε να αντικαταστήσετε και τον πρόεδρο, αλλά δεν σας
άφησε η Κοµισιόν και το µαζέψατε πίσω. Διότι τι ανεξάρτητη
αρχή θα ήταν αυτή, εάν άλλαζε κάθε κυβέρνηση τον πρόεδρο; 

Κατά τα άλλα, στηρίζετε τον ανταγωνισµό σε αυτήν τη χώρα.
Πού είναι λοιπόν, το αποτέλεσµα του ανταγωνισµού; Πείτε µου,
παρακαλώ απτά παραδείγµατα για το πού είναι το αποτέλεσµα
του ανταγωνισµού. Στην απορρόφηση σε µερικά προϊόντα του
ΦΠΑ; Αυτό είναι το αποτέλεσµα του ανταγωνισµού; 

Κατηγορήσατε την προηγούµενη επιτροπή ότι δεν έβαλε πρό-
στιµα. Σε τέσσερα χρόνια µέσα έβαλε δεκατρείς φορές πιο
πολλά πρόστιµα απ’ ό,τι την προηγούµενη οκταετία. Υπάρχει κα-
λύτερο; Ασφαλώς και υπάρχει καλύτερο. Εδώ είµαστε να το κα-
τακτήσουµε. Αυτό όµως, προϋποθέτει τη δική σας επιθυµία. Αυτό
προϋποθέτει τη βούληση µιας κυβέρνησης για µια πραγµατικά
ανεξάρτητη αρχή, που θα κάνει τη δουλειά της, που θα της δώ-
σουµε προσωπικό και αρµοδιότητες, που θα δικαιωθεί δηµοκρα-
τικά στο λαό για το αποτέλεσµά της. 

Πιστεύει αλήθεια κανείς σε αυτόν τον τόπο ότι τα καρτέλ δεν
οργιάζουν; Δεν νοµίζω ότι υπάρχει συνάδελφος εδώ στη Βουλή
που θα πει ότι τα καρτέλ δεν οργιάζουν. Πού λοιπόν, το νοµο-
σχέδιο αυτό διασφαλίζει το πολιτικό σύστηµα της χώρας ότι εδώ
θα έχουµε µία πρόοδο; Πουθενά. Ακριβώς πουθενά. Είναι ένα ευ-
χολόγιο µε ορισµένες µικρές αλλαγές. Γιατί να το ψηφίσει η Νέα

Δηµοκρατία; Γιατί να το ψηφίσει; Δεν έχει κανένα λόγο να συναι-
νέσει σε αυτήν την ιστορία. Δεν έχει κανένα λόγο να στηρίξει µία
Κυβέρνηση σε συνθήκες έκτακτες, επείγουσες που κινείται µε
ρυθµό χελώνας. Δεν έχει κανένα λόγο να συναινέσει σε µια πο-
λιτική, η οποία είναι αδιέξοδη. Δεν έχει κανένα λόγο να χάνει το
χρόνο της η Νέα Δηµοκρατία εδώ σε αυτήν την Αίθουσα, προ-
σπαθώντας να σας συνετίσει στην κατεύθυνση µιας πολιτικής
που θα βοηθήσει την κοινωνία που γίνεται φτωχότερη. Δεν έχει
κανένα λόγο. Αντιθέτως, έχει κάθε λόγο να σας πιέσει να προ-
χωρήσετε. Μα, αυτό το κάνουν και οι Βουλευτές σας, εκτός
αυτής της Αίθουσας. Διότι ο δηµόσιος διάλογος είναι γνωστός
για τον τρόπο µε τον οποίο γίνεται.

Πάµε στο θέµα τον τραπεζών. Τι έχει κάνει, κύριε Υπουργέ, η
Επιτροπή Ανταγωνισµού για την προστασία του µέσου πολίτη σε
ό,τι αφορά τις τράπεζες; Τι έχει κάνει πραγµατικά για τα έµµεσα
κέρδη των τραπεζών; Τι έχει κάνει πραγµατικά για να στηρίξει η
Επιτροπή Ανταγωνισµού το µέσο πολίτη, όταν πηγαίνει στο τρα-
πεζικό σύστηµα και δεν µπορεί να βρει αυτό που το τραπεζικό
σύστηµα πρέπει να κάνει: Τη ρευστότητα, τη δικαιοσύνη και τον
ανταγωνισµό. Απολύτως τίποτα.

Φοβάστε, λοιπόν, ως Κυβέρνηση να αγγίξετε τα καυτά ζητή-
µατα της οικονοµίας, γιατί επιθυµείτε ή έχετε, εάν θέλετε, την
πεποίθηση ότι αγγίζοντας τις µεγάλες πολυεθνικές και τα µεγάλα
κεφαλαιουχικά συγκροτήµατα, θα φέρετε δυσκολία στην αγορά. 

Η αλήθεια είναι εξαιρετικά αντίθετη. Όταν καταρρεύσει αυτή
η κοινωνία απ’ αυτό το οικονοµικό πρόγραµµα που έχει, θα κα-
ταρρεύσουν και το τραπεζικό σύστηµα και ο επιχειρηµατικός κό-
σµος. Και όλη η προσπάθεια σε αυτήν την Αίθουσα είναι να µην
καταρρεύσει κανείς, ούτε η κοινωνία ούτε ο επιχειρηµατικός κό-
σµος. 

Όµως, αυτό προϋποθέτει να τους θυµίζετε ή να τους επιβάλ-
λετε µε το δικό σας τρόπο κάποια πράγµατα. Είναι γεγονός, δη-
λαδή, ότι ανέβηκε ο πληθωρισµός, ενώ έχουµε φέτος για πρώτη
φορά αύξηση του ποσοστού των απολύσεων, έχουµε δυνατό-
τητα επιχειρησιακών συµβάσεων, µείωση των ενοικίων, απελευ-
θέρωση της διαδικασίας µεταφοράς µε τις άδειες των φο-
ρτηγών, έχουµε δηλαδή όλες τις δυνατότητες στον επιχειρηµα-
τικό κόσµο για να µειώσει το εργασιακό κόστος. Έχουµε, λοιπόν,
αύξηση του πληθωρισµού. Αυτό σηµαίνει ότι στις συνθήκες της
σηµερινής οικονοµίας η δράση της Επιτροπής Ανταγωνισµού,
αλλά και η πολιτική δράση της Κυβέρνησης είναι σε λανθασµένη
κατεύθυνση. 

Το αποτέλεσµα είναι φανερό στους πολίτες και η κριτική που
κάνουµε σε αυτήν την Αίθουσα είναι ακριβώς για να συµβάλουµε
προς µία σωστότερη κατεύθυνση, διότι τα δώσατε όλα. Επανα-
λαµβάνω, τα δώσατε όλα! Τουλάχιστον, ας πάρουν οι πολίτες
πίσω αυτό το οποίο περιµένουµε, δηλαδή µια διευκόλυνση της
καθηµερινότητος και του καλαθιού της νοικοκυράς, διότι εκεί
όπου έχουµε τη µείωση της κατανάλωσης πρέπει να έχουµε και
τη µείωση των τιµών. Εδώ έχουµε το εξαιρετικά εκπληκτικό, το
πρωτοφανές γεγονός στην Ευρωπαϊκή Ένωση: Ύφεση για δεύ-
τερη χρονιά, ενώ θα ακολουθήσει και για τρίτη και συγχρόνως,
αύξηση τιµών. 

Τώρα, µάλιστα, µαθαίνουµε ότι στο «πρόγραµµα οικονοµικής
εξυγίανσης», όπως νοµίζω ότι θα το ονοµάσει ο κ. Παπακωνστα-
ντίνου, κάποια ακόµα προϊόντα θα µετατεθούν στην ανώτερη κα-
τηγορία του ΦΠΑ. Τι κάνουµε, δηλαδή, εδώ; Ακολουθούµε µε µία
απόλυτα κεκτηµένη ταχύτητα το ίδιο ακριβώς αποτυχηµένο µο-
ντέλο, την ίδια αποτυχηµένη µεταπολιτευτική συνταγή την οποία
ακολουθήσαµε από το 1974 και µετά και τα δύο µεγάλα κόµµατα.
Επιθυµούµε, δηλαδή, την εύκολη λεία των έµµεσων φόρων, της
υπερφορολόγησης, την ώρα που έχουµε λουκέτα και µειωµένο
αριθµό επιχειρήσεων, για να αντλήσουµε φορολογικά έσοδα. Γι’
αυτό σε κάθε έλεγχο της τρόικας βρισκόµαστε πιο πίσω από τα
έσοδα, γι’ αυτό σε κάθε έλεγχο µιλάµε για πρόσθετα µέτρα, γι’
αυτό σε κάθε έλεγχο ενσπείρουµε το φόβο για την επόµενη
δόση, γιατί ο φόβος είναι ένα όχηµα µέσα από το οποίο µπορείτε
να περάσετε ή πιστεύετε ότι µπορείτε ακόµη να περάσατε τα νέα
µέτρα και κάθε φορά η χώρα βυθίζεται. 

Σταµατήστε, λοιπόν, αυτήν την πολιτική. Αντιληφθείτε ότι εάν
δεν µειωθούν οι φόροι, έµµεσοι και άµεσοι, αν δεν απελευθερω-
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θεί η επιχειρηµατικότητα στην ουσία, εάν δεν αυξηθεί η ρευστό-
τητα στις τράπεζες, εάν δεν δοθεί πραγµατικά κινητήρια δύναµη
και εάν δεν υπάρχει ουσιαστικός ανταγωνισµός στη χώρα, η
χώρα δεν θα βγει από την οικονοµική κρίση. Επειδή, όµως, πρέ-
πει να βγει από την οικονοµική κρίση, διότι αυτή είναι η δουλειά
του πολιτικού συστήµατος και η κοινωνία µας παρακολουθεί, εάν
δεν αλλάξετε εσείς, θα σας αλλάξει σε εύλογο χρονικό διάστηµα
η κοινωνία. Αυτή είναι η νοµοτέλεια της πολιτικής. Εάν δεν µπο-
ρείτε να την δείτε, θα σας την δείξει η κοινωνία σύντοµα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας, τον κ.
Μαρκόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό Πρόγραµµα
«Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βου-
λής, δεκαπέντε µαθητές και µαθήτριες και µία εκπαιδευτικός από
το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίας Παρασκευής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ζητήσει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

Κύριε Καρατζαφέρη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Πρέπει να καταστεί σαφές για άλλη µία
φορά στην Αίθουσα ότι η αφαίµαξη του συνταξιούχου, του ερ-
γαζόµενου στο Δηµόσιο, δεν έγινε από το µνηµόνιο, έγινε από
το δηµόσιο χρέος της χώρας, που κάποιοι το υπερδιπλασίασαν
µέσα σε µία πενταετία. Ακριβώς αυτό που λέει το µνηµόνιο, τα
έλεγε ο τότε Αρχηγός της Νέας Δηµοκρατίας προεκλογικά, ότι
δηλαδή πρέπει να ληφθούν αυτά τα µέτρα. Το µνηµόνιο δεν
έκανε τίποτε άλλο, παρά αυτό το οποίο επέβαλε η λογική τότε
κάτω από το χρέος που επέβαλαν η Νέα Δηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ήταν ένας µονόδροµος. Δόθηκε µία ευκαιρία στην Ελλάδα να

υπάρχει, αλλά και αυτή την ευκαιρία την κατασπατάλησε το
ΠΑΣΟΚ, όντας αδύναµο και ανίκανο να διαχειριστεί τα χρήµατα
του µνηµονίου, όπως και τώρα, που τα χρήµατα αυτά, τα κεφά-
λαια, την οποιαδήποτε µικρή ή µεγάλη ευκαιρία της 25ης Μαρ-
τίου αδυνατεί να την καλύψει το ΠΑΣΟΚ. 

Βέβαια, πρέπει να µας πουν κάποιοι πόσα λεφτά κατασπατά-
λησαν στα golden boys. Πόσα έπαιρνε ο διοικητής του ΟΠΑΠ επί
Νέας Δηµοκρατίας; Πόσα έπαιρνε ο ανεκδιήγητος και υπόδικος
πρόεδρος της ΕΡΤ; Τι λεφτά µοίραζαν, τι λεφτά έδιναν και πόσα
λεφτά κάποιοι «µαρκήσιοι» Υπουργοί κατασπατάλησαν για να αλ-
λάξουν κουρτίνες στο γραφείο τους, λες και οι κουρτίνες που
είχαν επιλεγεί από τους προηγούµενους δεν τους άρεσαν. Αυτό
είναι το έγκληµα εις βάρος του ελληνικού λαού.

Επιτέλους, στα κεραµίδια που έχουν ανέβει κάποιοι να «νιαου-
ρίσουν» µαζί µε τον κ. Τσίπρα, να προσέξουν λίγο, γιατί έγινε ήδη
η πρόσκληση για µία πλατιά κυβέρνηση της αριστεράς µε τη
λαϊκή δεξιά που ήταν εναντίον του µνηµονίου. Αυτές οι ανίερες
συµµαχίες, νοµίζω ότι εγκυµονούν κινδύνους. Στα κεραµίδια, λοι-
πόν, που έχουν ανέβει κάποιοι, να ξέρουν ότι καιροφυλακτεί ο
«γάτος» του ΚΚΕ για να τους δαγκώσει την κατάλληλη στιγµή!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, δύο λόγια µόνο
θέλω να πω.

Ο τόπος περνά µία εξαιρετικά δύσκολη στιγµή και νοµίζω ότι
όλοι πρέπει να αναδείξουµε τη µέγιστη ευθύνη µας απέναντι στο
λαό και στη χώρα, µέσα από το ρόλο του ο καθένας. Εµείς µε το
να υπηρετούµε καθηµερινά τις κυβερνητικές µας ανάγκες και τις
ανάγκες της χώρας και η αντιπολίτευση στο δικό της ρόλο, το
ρόλο της κριτικής και των προτάσεων.

Ωστόσο, εδώ υπάρχει µία πραγµατικότητα, την οποία δεν µπο-
ρούµε να την ξεχάσουµε. Πριν από ενάµιση χρόνο ένας Πρωθυ-
πουργός δήλωσε αδυναµία να συνεχίσει να κυβερνάει τη χώρα,
γιατί η χώρα οδηγείτο σε πτώχευση. Και τώρα έρχεται η ίδια η
παράταξη, η οποία οδήγησε τη χώρα στην πτώχευση, να ασκεί
κριτική, πολύ σωστά, αλλά υπό µία προϋπόθεση, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι. Υπό την προϋπόθεση ότι θα λέµε την αλήθεια.

Κύριε Μαρκόπουλε, ως προς τον πληθωρισµό της χώρας αυτή
τη στιγµή, είπατε µία αλήθεια και ένα ψέµα. Η αλήθεια είναι ότι
στην Ευρώπη ο πληθωρισµός αυξάνεται και αυξάνεται διότι αυ-
ξάνεται σε όλο τον πλανήτη. Και αυξάνεται σε όλο τον πλανήτη,
διότι οι τιµές των commodities, των πρώτων υλών, αυξάνονται
πάρα πολύ, όπως σας είπα προηγουµένως. Στην Ελλάδα, όµως,
είναι ψέµα ότι αυξάνεται ο πληθωρισµός. Στην Ελλάδα είχαµε
πράγµατι το δεύτερο µεγαλύτερο πληθωρισµό. Είχαµε φτάσει
στο 5,5%, τώρα είµαστε στο 4,4%, στο τέλος του χρόνου θα
φτάσουµε στο 2,5% και τούτο, διότι ελπίζω να µη µπουν άλλοι
φόροι και να έχουµε προβλήµατα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα φτάσουµε στο…
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Όχι, κύριε Μαρκόπουλε.
Θα φτάσουµε, λοιπόν, στο 2,5% εφέτος, αλλά πέρα από

αυτό…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό προβλέπεται στον

πληθωρισµό.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Ο πληθωρισµός ουσιαστικά στην
Ελλάδα αυτή τη στιγµή είναι 1%, µε το σκληρό πυρήνα να έχει
σπάσει εντελώς και να έχουµε µία γοργή, πολύ γρήγορη
αποκλιµάκωση του σκληρού πυρήνα, ο οποίος ταλαιπωρούσε τη
χώρα επί δεκαπέντε-είκοσι χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και επειδή θέλω να µιλάω µε πολύ συγκεκριµένα στοιχεία, θα

καταθέσω συµπληρωµατικές καταστάσεις µε πολύ συγκεκριµένα
τρόφιµα, είδη πολύ ταχείας αντικατάστασης και παρακαλώ να τα
δείτε, για να δείτε ότι αυτή τη στιγµή στη χώρα και στο καλάθι
της νοικοκυράς γίνονται σηµαντικές µειώσεις. Εµείς δώσαµε 50
ευρώ το µήνα στο καλάθι της νοικοκυράς, µε τις µειώσεις που
κάναµε το Γενάρη και θα συνεχίσουµε σε λίγες ηµέρες για να
ελαφρύνουµε και άλλο το εισόδηµα της µεσαίας τάξης της
χώρας και των φτωχών συµπολιτών µας.

Καταθέτω στη Βουλή τα συγκεκριµένα στοιχεία, τους συγκε-
κριµένους πίνακες.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας κ. Μιχαήλ Χρυσοχοΐδης, καταθέτει για τα
Πρακτικά της Βουλής τους προαναφερθέντες πίνακες οι οποίοι
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Χρήστος Πρωτόπαπας, για δώδεκα λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, οι εκλογές –απαντώντας στον Πρόεδρο του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού- θα γίνουν κανονικά το 2013,
όπως προβλέπει το Σύνταγµα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σίγουρα;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Απολύτως βέβαια.
Θέλω όµως, να θυµίσω στον κ. Καρατζαφέρη, στην αναφορά

του που έκανε για τα θέµατα των εξεταστικών επιτροπών, δύο
πράγµατα.

Πρώτον, ότι µε πρωτοβουλία Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ, της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ επισήµως, συλλέχτηκαν οι
υπογραφές για τη συζήτηση του πορίσµατος της «SIEMENS» και
δεύτερον, να είστε βέβαιοι ότι µε δεδοµένη και την ύπαρξη µαύ-
ρου χρήµατος στην όλη ιστορία, θα εξαντλήσουµε όλες τις δυ-
νατότητες που προβλέπονται, προκειµένου να φτάσουµε στις
αναγκαίες αποκαλύψεις.

Εµείς πήραµε την πρωτοβουλία και θα συνεχίσουµε να παίρ-
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νουµε πρωτοβουλίες σε αυτήν την κατεύθυνση. Όπως και θέλω
να διαβεβαιώσω τον αξιότιµο Αρχηγό του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού ότι εµείς θα είµαστε εκείνοι που θα πάρουµε όλες τις
αναγκαίες πρωτοβουλίες που χρειάζονται, προκειµένου να διε-
ρευνηθεί πλήρως και κατά τον ταχύτερο τρόπο η άλλη µεγάλη
υπόθεση που συγκλονίζει αυτές τις µέρες το πανελλήνιο, το θέµα
του σκανδάλου των υποβρυχίων, το οποίο έχει έρθει ήδη ή ανα-
µένεται να έρθει –δεν ξέρω αν έγινε επίσηµη ανακοίνωση- στη
Βουλή των Ελλήνων. 

Ας δούµε τώρα το θέµα του νοµοσχεδίου. Έχουµε το τρίπτυχο
τιµές-ανταγωνισµός-καταναλωτής. Χρειάζεται να το αντιµετωπί-
σουµε; Βεβαίως. Υπήρξε πρόβληµα µε τις τιµές. Είναι ένα θέµα
που πρέπει διαρκώς να παρεµβαίνουµε. Αναφέρθηκε ήδη ο αρ-
µόδιος Υπουργός κ. Χρυσοχοΐδης. Μας ενδιαφέρει στην ελληνική
αγορά να λειτουργήσει σωστά ο ανταγωνισµός -και αυτό είναι το
ζητούµενο σήµερα- και µας ενδιαφέρει και η προστασία του κα-
ταναλωτή, όπως πάντα ενδιέφερε τις κυβερνήσεις µας. Θέλουµε,
λοιπόν, να µας βοηθήσει σε αυτήν τη µεγάλη προσπάθεια που
γίνεται σήµερα -και χαίροµαι διότι επιτυγχάνονται ήδη θετικά
αποτελέσµατα- µία αµερόληπτη και αποτελεσµατική επιτροπή
ανταγωνισµού.

Υπάρχει θέµα λειτουργίας του ανταγωνισµού στη χώρα µας;
Υπάρχει πρόβληµα µε ολιγοπωλιακές πρακτικές και µε καρτέλ;
Ναι, υπάρχει. Πρέπει να κοιτάµε κατάφατσα την αλήθεια, προ-
κειµένου να µπορούµε να λαµβάνουµε όλα τα αναγκαία µέτρα
για να την αντιµετωπίσουµε. Μόνο που θέλω να πω στη Νέα Δη-
µοκρατία ότι δεν είναι τωρινό φαινόµενο. Τώρα το καταλάβατε,
κύριε Χατζηδάκη; Γνωρίζω τις φιλότιµες προσπάθειες τις οποίες
καταβάλατε και εσείς και ο προκάτοχός σας κ. Φώλιας στο
Υπουργείο Ανάπτυξης σε αυτή την κατεύθυνση. Όχι, όµως, ότι
δεν υπήρχε πρόβληµα. Υπήρχε και µεγάλο µάλιστα πρόβληµα. 

Εγώ δεν θα αναφερθώ στο παρελθόν, δεν θα αναφερθώ στο
τι έγινε µε τους κουµπάρους και δεν θα αναφερθώ ακόµα και σε
όλα τα ζητήµατα τα οποία είχαν ανακύψει εκείνη την εποχή και
για τα οποία είχαµε ασκήσει σκληρή αλλά εποικοδοµητική κρι-
τική. Θα δεχθώ, για λόγους οικονοµίας της κουβέντας ότι είχατε
τις καλύτερες προθέσεις, µε τη διαφορά ότι υπήρχε πρόβληµα.
Γιατί, λοιπόν, δεν ερχόµαστε να στηρίξουµε τη σηµερινή προ-
σπάθεια που κάνει το Υπουργείο Ανάπτυξης; Γιατί δεν ψηφίζουµε
αυτό το νοµοσχέδιο; Δεν καταλαβαίνω. Εκτός αν ανακαλύψαµε
τώρα το πρόβληµα. Εκτός αν δεν υπήρχε. Βγείτε και πείτε το.
Διότι έτσι πιστεύω ότι κρινόµαστε όλοι. 

Τι επιτυγχάνει αυτό το νοµοσχέδιο; Έχει κανένα µαγικό ρα-
βδάκι να λύσει αυτοµάτως το πρόβληµα, να επιβάλει τον ελεύ-
θερο ανταγωνισµό; Δεν υπάρχουν µαγικά ραβδάκια σε αυτά τα
ζητήµατα. Είναι µία φιλότιµη, σηµαντική και οργανωµένη προ-
σπάθεια. Αυτό κάνει. Θεσµικά ενισχύει και θα έλεγα στηρίζει ιδι-
αίτερα την επιτροπή ανταγωνισµού και επιβάλλει και την
ανεξαρτησία της, στηρίζει ακόµα περισσότερο την ανεξαρτησία
της, γιατί νοµίζω ότι κανείς δεν θέλει να δει την Επιτροπή Αντα-
γωνισµού και κυρίως οι δικές µας κυβερνήσεις, να µεταβάλλεται
σε παράρτηµα του Υπουργείου, φαινόµενο δυστυχώς που είχαµε
την εποχή των κουµπάρων. 

Θέλουµε, λοιπόν, να στηρίξουµε τη θεσµική ενίσχυση και την
ανεξαρτησία της επιτροπής ανταγωνισµού. Θέλουµε να υπάρχει
η δυνατότητα προτεραιότητας σε ορισµένες σηµαντικές παρεµ-
βάσεις που χρειάζεται να γίνουν για να σπάσουν, να αντιµετωπι-
στούν ολιγοπωλιακές πρακτικές στο χώρο της αγοράς. Θέλουµε
να ρυθµιστούν ζητήµατα που σχετίζονται µε τη λειτουργία του
ανταγωνισµού. Θέλουµε, στο θέµα των προστίµων, να καταβάλ-
λονται τα πρόστιµα και όχι µία απλή προσφυγή κατά της επιτρο-
πής ανταγωνισµού να αναστέλλει την καταβολή των προστίµων.
Ενισχύεται ιδιαίτερα η διαδικασία της καταβολής µέρους έστω
του προστίµου, παρά τις προσφυγές, για να τον πονάει τον άλλο.
Να πληρώνει τις παραβάσεις του, έστω και αν παρεµβαίνει, σύµ-
φωνα µε τα δεδοµένα που ισχύουν εξάλλου σε οποιοδήποτε κρά-
τος δικαίου, προκειµένου να αντιπαρατεθεί ή να αναπτύξει τα
επιχειρήµατά του απέναντι στην απόφαση. Στο µεταξύ, όµως,
πληρώνει ένα κοµµάτι και αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό. 

Βεβαίως γίνεται προσπάθεια να εναρµονιστεί η λειτουργία της
Επιτροπής Ανταγωνισµού µε τα ισχύοντα στην Ευρώπη. Αυτό κά-

νουµε. Και όχι µόνο το κάνουµε νοµοθετικά, αλλά επειδή είναι
ένα απλό και λειτουργικό νοµοθέτηµα θα παρακολουθηθεί και η
λειτουργία του. 

Αναφέρθηκαν διεξοδικά ο κ. Χρυσοχοΐδης αλλά και ο κ. Ρό-
βλιας στις παρεµβάσεις τους αυτό το διήµερο εδώ, στα ζητή-
µατα που συνδέονται και µε την παρακολούθηση της Επιτροπής
Ανταγωνισµού, όχι κατασταλτικά, όχι µε επιβολή αλλά µε έλεγχο,
διότι και οι ρυθµιστικές αρχές πρέπει να ελέγχονται. Και η Βουλή
είναι ο χώρος στον οποίο γίνεται η διαδικασία ελέγχου και των
ρυθµιστικών αρχών. 

Και θα πρέπει να υπάρχει ταχεία, αλλά και αποτελεσµατική και
συχνή κοινοβουλευτική διαδικασία, ώστε να µπορεί όχι απλά να
ενηµερώνεται η Εθνική Αντιπροσωπεία, αλλά και να ελέγχει τις
διαδικασίες, να προτείνει, να κριτικάρει, να κινητοποιεί, αν θέ-
λετε, όλες τις δυνάµεις που µπορεί να έχει η Επιτροπή Ανταγω-
νισµού, ώστε να λειτουργούµε, να είµαστε βέβαιοι και να
µπορούµε επιτέλους να κοιτάξουµε τον ελληνικό λαό στα µάτια
και να τον διαβεβαιώσουµε ότι, όπου υπάρχει ολιγοπωλιακή πρα-
κτική, όπου δηµιουργείται µονοπωλιακή κατάσταση, είµαστε απέ-
ναντι και διεκδικούµε την ελεύθερη λειτουργία της αγοράς, την
προστασία του καταναλωτή, την προστασία του ανταγωνισµού,
τη µείωση των τιµών.

Υπάρχει πρόβληµα σε πολλούς τοµείς, το ανέφερε ο κ. Καρα-
τζαφέρης. Θέλω, όµως, να πω ότι έχουν γίνει παρεµβάσεις στο
χώρο των ψυγείων. Για παράδειγµα, υπάρχουν παλιότερες απο-
φάσεις της Επιτροπής Ανταγωνισµού οι οποίες απαγορεύουν να
υπάρχει αυτή η παρέµβαση στο χώρο των ψυγείων που είναι
εγκατεστηµένα σε σειρά µικρών επιχειρήσεων, περιπτέρων, ψι-
λικατζίδικων κ.λπ. και έχει ήδη απαγορευτεί, αν θυµάµαι καλά,
να υπάρχει η αποκλειστικότητα ενός προϊόντος. Μπορεί ο οιοσ-
δήποτε να βάλει τα προϊόντα του εκεί.

Βεβαίως, υπάρχουν επίσης πολλά άλλα προβλήµατα σοβαρό-
τερα που πρέπει να δούµε, γιατί είναι ολιγοπωλιακή η αγορά των
αναψυκτικών, γιατί έχουµε ολιγοπωλιακά φαινόµενα στην αγορά
του γάλακτος, έχουµε ολιγοπωλιακά φαινόµενα στα πετρέλαια
και υπάρχουν προβλήµατα. 

Όµως υπάρχουν προβλήµατα στο θέµα των τιµών. Ορθώς
αναφέρθηκε. Είναι ένα θέµα που έχει επισηµανθεί και παλαιό-
τερα και από την προηγούµενη κυβέρνηση, αλλά δεν είχαν προ-
λάβει να λειτουργήσουν τις σχετικές νοµοθετικές παρεµβάσεις.
Είναι πολλές µεγάλες επιχειρήσεις, πολυεθνικές επιχειρήσεις, οι
οποίες κάνοντας χρήση διάφορων -ας µου επιτραπεί η λέξη- κόλ-
πων µέσω θυγατρικών, κάνουν κατάχρηση δεσπόζουσας θέσης
στην ευρωπαϊκή αγορά και πωλούν τα προϊόντα τους, τα ίδια
ακριβώς προϊόντα, ακριβότερα στην ελληνική αγορά απ’ ό,τι σε
άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Υπάρχει σχετική νοµοθεσία από την εποχή της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Μπορεί κάλλιστα να βελτιωθεί και να εφαρµοστεί. Είναι µία
µεγάλη µάχη που πρέπει να γίνει. Ξέρω ότι έχει κινηθεί ήδη το
Υπουργείο Ανάπτυξης σ’ αυτήν την κατεύθυνση και εκτιµώ ότι
σύντοµα µπορούµε να έχουµε θετικά αποτελέσµατα. 

Συνελόντι ειπείν, δηµιουργεί ερώτηµα σε µένα γιατί δεν ψηφί-
ζουµε µε ευρύτερη πλειοψηφία αυτό το νοµοσχέδιο και κυρίως
µου δηµιούργησε σοβαρές απορίες η στάση ανθρώπων που ξέ-
ρουν την αγορά και την ξέρουν και πολύ καλά, όπως είναι ο κ.
Χατζηδάκης και ο κ. Μουσουρούλης, θα αναφέρω χαρακτηρι-
στικά δύο ονόµατα, τους οποίους εκτιµώ και σέβοµαι για τις από-
ψεις τους και τις παρεµβάσεις τους πάντα.

Γιατί δεν ψηφίζουµε, κύριε Χατζηδάκη, αυτό το νοµοσχέδιο;
Είναι τώρα δικαιολογίες, διότι µας είπατε για παλιά και διότι
παλιά είχατε πει αυτό και τι είχατε κάνει τότε και άλλα τέτοια; Μι-
λάµε για ένα πολιτικό σύστηµα που πρέπει να απαλλαγεί από
αυτά τα φαινόµενα. Μιλάµε για ένα πολιτικό σύστηµα που έχει
ανάγκη για να ανακτήσει την αξιοπιστία του και να µπορεί να
προσφέρει στον ελληνικό λαό να µιλήσει τη γλώσσα της αλή-
θειας.

Εγώ δεν θα ισχυριστώ ότι όλα λύνονται ως διά µαγείας µε την
ψήφιση αυτού του νοµοσχεδίου. Έχουµε ανηφόρα να τραβή-
ξουµε και έχουµε ανθρώπους αποφασισµένους και ικανούς να
την τραβήξουν στο Υπουργείο. Δεν πρέπει να τους ενισχύσουµε
και δεν πρέπει να τους ενισχύσουµε όλοι; 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’ - 6 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2011                                                                                              8679



Η οποιαδήποτε θετική προσπάθεια καταβληθεί δεν θα είναι
καλό για όλους µας; Δεν θα είναι καλό για όλους τους Έλληνες
πολίτες; Δεν θα είναι καλό για όλο τον ελληνικό λαό; Δεν θα το
βρείτε µπροστά σας; Δηµοκρατία έχουµε στην Ελλάδα και κά-
ποια στιγµή θα γίνει εναλλαγή κυβερνήσεων. Δεν θα τα βρουν
µπροστά τους αυτοί που θά ’ρθουν τότε, τα θετικά αποτελέ-
σµατα που θα υπάρχουν; Δεν θα βρουν καλύτερο και στρωµένο
έδαφος, προκειµένου να συνεχίσουν την προσπάθεια; Δεν πρέ-
πει να έχουµε συµφωνήσει και το κράτος να συνεχίζει ενιαία την
προσπάθεια; Δεν είναι κοµµατικό ζήτηµα αυτό. 

Εγώ δεν πιστεύω ότι υπάρχει άνθρωπος που να του αρέσουν
αυτές οι καταστάσεις. Εξ ορισµού το δέχοµαι και εξ ορισµού θα
αναγνωρίσω ότι τόσο ο κ. Χατζηδάκης όσο και ο κ. Φώλιας πα-
λαιότερα είχαν καταβάλει φιλότιµες προσπάθειες, µπορεί µε µι-
κρότερη αποτελεσµατικότητα. Ωραία, την αυξάνουµε, τη βελτιώ-
νουµε. Αύριο πάλι θα µπορούν να κάνουν κάτι ανάλογο.

Γιατί ερχόµαστε και λέµε ένα στείρο «όχι»; Για να ενισχύσουµε
την «αντιµνηµονιακή» πολιτική; Για να µην πουν οι πολίτες ότι ψη-
φίζουµε µαζί νοµοσχέδια; Μα, οι πολίτες θέλουν να ψηφίζουµε
σωστά νοµοσχέδια µαζί. Γιατί αυτό θέλει ο πολίτης, να βελτιώ-
νεται η προστασία του, να έχει φθηνότερες τιµές, να µην έχει ολι-
γοπωλιακές και µονοπωλιακές καταστάσεις, να προστατεύεται.
Αυτό θέλει. Δεν µπορούµε να ανταποκριθούµε σε αυτό; 

Οι παρεµβάσεις σας δεν ήταν καθόλου πειστικές.
Και θέλω να ελπίζω ότι ανεξάρτητα από την ψηφοφορία της

αρχής, τουλάχιστον στα άρθρα θα µπορούµε να έχουµε πολύ κα-
θαρότερες εξηγήσεις και να δώσουµε την εικόνα στην αγορά –
γιατί µετράει και αυτό- ότι είµαστε αποφασισµένοι να πάµε σε
αυτές τις αλλαγές και να βελτιώσουµε την κατάσταση. 

Εν πάση περιπτώσει, αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς θα συνεχί-
σουµε τη δουλειά µας. Ξέρετε κάτι; Είναι δύσκολος, ανηφορικός
και επώδυνος ο δρόµος που τραβάµε. 

Κύριε Μαρκόπουλε, πράγµατι ψηφίσαµε και το µνηµόνιο και
τις περικοπές των συντάξεων και των µισθών και δεν είµαστε κα-
θόλου ευχαριστηµένοι γι’ αυτό. Σκεφτήκατε όµως ποτέ γιατί το
ψηφίσαµε; Σκεφτήκατε ποτέ ότι µε την οικονοµία που µας παρα-
δώσατε δραπετεύοντας ως κυβέρνηση τότε, ήµασταν αναγκα-
σµένοι να κάνουµε τέτοιες κινήσεις, προκειµένου να εξασφα-
λίσουµε το δάνειο των 110.000.000.000, να οδηγήσουµε τη χώρα
σε χρεοκοπία; Έχουµε αντιληφθεί –διότι πολύ εύκολα το πετάµε,
να γίνει ή να µη γίνει αναδιάρθρωση, να γίνει ή να µην γίνει χρε-
οκοπία- ότι µια τέτοια κατάσταση, µια τέτοια επιλογή, θα οδη-
γούσε σε φτώχεια τον ελληνικό λαό κατά 50% έως 60% ίσως και
παραπάνω από το επίπεδο στο οποίο θα βρισκόταν; Έχουµε αντι-
ληφθεί ότι θα έφτανε η ανεργία στο 30% και 40%; Έχουµε αντι-
ληφθεί ότι θα κατέρρεαν τα ασφαλιστικά ταµεία και δεν θα
µιλούσαµε για συνταξιοδοτικό σύστηµα στην Ελλάδα; Έχουµε
αντιληφθεί ότι θα έκλειναν όλες οι τράπεζες; Εάν δεν το έχουµε
αντιληφθεί, ας το αντιληφθούµε, αγαπητοί συνάδελφοι. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι δική σας ευθύνη η
καθυστέρηση. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Μη διαµαρτύρεστε, κύριε Μαρκό-
πουλε. Όπως σας άκουσα, να µε ακούσετε. 

Έχουµε αντιληφθεί ότι θα γίνονταν αυτά; Να καταλάβουµε ότι
αυτές είναι επιλογές ευθύνης, για τις οποίες κοιτάµε τον ελλη-
νικό λαό στα µάτια. 

Εµείς θα συνεχίσουµε στην ανηφόρα και µε εκείνους που θέ-
λουν να βοηθήσουν. Γιατί ο ελληνικός λαός καταλαβαίνει και
υπάρχουν ζωντανές και παραγωγικές δυνάµεις αυτής της χώρας
οι οποίες και καταλαβαίνουν και θα συµβάλλουν σε αυτήν την
προσπάθεια, ανεξάρτητα τι έχουν ψηφίσει στις εκλογές. Εµείς
θα συνεχίσουµε αυτή τη δουλειά. 

Σύντοµα θα έχουµε τη δυνατότητα να καταθέσουµε και το µε-
σοπρόθεσµο πρόγραµµα δηµοσιονοµικής εξυγίανσης και το
πρόγραµµα αξιοποίησης δηµόσιας περιουσίας και να εντείνουµε
τις αναπτυξιακές µας δράσεις, από τις οποίες έχουµε ήδη τα
πρώτα θετικά αποτελέσµατα. Και, βεβαίως, πάντα να σκεφτόµα-
στε ότι υπάρχουν και φτωχοί άνθρωποι στην Ελλάδα που υπο-
φέρουν και χρειάζονται τη βοήθεια του κράτους και µε αυτό το
ολοκληρωµένο πλαίσιο αναφοράς, αυτό το ολοκληρωµένο
εθνικό σχέδιο που διά του Πρωθυπουργού θα το παρουσιάσουµε

πιστεύω ότι θα έχουµε πολύ σύντοµα τη δυνατότητα µε το χέρι
στην καρδιά, µε καθαρές κουβέντες και καθαρές εξηγήσεις ενώ-
πιον του ελληνικού λαού να κουβεντιάσουµε. Και εκεί όλοι µπο-
ρούν να συµβάλουν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Χρήστο Πρωτόπαπα, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ. 

Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για
δώδεκα λεπτά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Και τώρα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ακόµα µια φορά επα-
ναλήφθηκε µια άγονη αντιπαράθεση ανάµεσα στα κόµµατα και
ιδιαίτερα στο ΠΑΣΟΚ και τη Νέα Δηµοκρατία, τα οποία ενώ συµ-
φωνούν στρατηγικά στην ανάγκη ικανοποίησης των επιλογών
που εξυπηρετούν σήµερα τα συµφέροντα του κεφαλαίου και των
µονοπωλιακών οµίλων, ταυτόχρονα τσακώνονται και διαφωνούν
για να µπορούν να διατηρούν εγκλωβισµένοι τη λαϊκή δυσαρέ-
σκεια σε άγονες πρακτικές και δρόµους. 

Γιατί παρά την προσπάθεια την οποία κατέβαλε και ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ να αποδείξει ότι ήταν ανα-
γκαία επιλογή η προσφυγή στο µνηµόνιο, για να µπορέσουµε να
πληρώσουµε µισθούς και συντάξεις, για να µη χρεοκοπήσουµε,
όµως η ίδια η πραγµατικότητα και οι εξελίξεις επιβεβαιώνουν ότι
όποια προσφυγή στο µνηµόνιο ήταν για να εξυπηρετηθούν οι πι-
στωτές του ελληνικού δηµοσίου χρέους και µέσα από αυτήν τη
διαδικασία να προχωρήσουµε στο να φορτώσουµε τα βάρη της
κρίσης και της δηµοσιονοµικής διαχείρισης στις πλάτες των λαϊ-
κών στρωµάτων µέσα από την επιδροµή στους µισθούς και στις
συντάξεις αλλά και στο βιοτικό τους επίπεδο µέσα από τη φορο-
λογία και ιδιαίτερα την έµµεση. Πέρα από αυτό, υπήρχε µια βα-
θύτερη αιτία, η οποία λέει ότι πρέπει µέσα από αυτήν τη
διαδικασία και µε πρόσχηµα τη δηµοσιονοµική πειθαρχία να προ-
χωρήσουν γρήγορα οι διαρθρωτικές καπιταλιστικές αλλαγές στα
ζητήµατα που αφορούν την αγορά εργασίας και το ασφαλιστικό
σε µια κατεύθυνση να απαξιωθεί η ίδια η εργατική δύναµη, οι κα-
τακτήσεις των εργαζοµένων στον εργασιακό και ασφαλιστικό
τοµέα. 

Γιατί είναι πολύ εύκολο και ανώδυνο για το σύστηµα να θεω-
ρούµε ότι έχουµε σήµερα µία κρίση χρέους. Αν έτσι ήταν τα
πράγµατα, τότε δεν εξηγείται γιατί η ίδια η Ευρωζώνη και η Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή, η Κοµισιόν και το Συµβούλιο Κορυφής απο-
φάσισαν να προχωρήσουµε στη Συµφωνία του Ευρώ που
εφαρµόζεται δεσµευτικά για το σύνολο των χωρών-µελών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, ανεξάρτητα δηµοσιονοµικής κατάστασης
και οι ανατροπές στις εργασιακές σχέσεις και η κατάργηση των
συλλογικών συµβάσεων και οι ανατροπές στο ασφαλιστικό και η
µείωση της τιµής της εργατικής δύναµης εφαρµόζονται παντού,
σε όλα τα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Γιατί εφαρµό-
ζονται αυτά τα µέτρα, αν ήταν πρόβληµα χρέους;

Αλλά, στο κάτω-κάτω της γραφής, το χρέος ποιος το δηµιούρ-
γησε; Τα διάφορα «golden boys» δηµιούργησαν το χρέος στο
δηµόσιο στην Ελλάδα, όπως και στην Ιρλανδία ή και αλλού; Και
υπάρχουν «golden boys» και στην Ελλάδα και στην Ιρλανδία και
στις Ηνωµένες Πολιτείες και στην Ιαπωνία και παντού; Ο διοικη-
τής του ΟΠΑΠ και ο διευθύνων σύµβουλος µε τις υψηλές απο-
δοχές; Βεβαίως υπάρχουν και τέτοια, γιατί το σύστηµα φροντίζει
να χρυσοπληρώνει και το πολιτικό και το υπηρετικό του προσω-
πικό, για να αποκρύπτει τι ταυτόχρονα; Ότι το µεγάλο καρβέλι
που κλέβουν καθηµερινά από τον ιδρώτα του εργαζόµενου το
καρπώνονται οι κεφαλαιοκράτες. 

Αλήθεια, τι είδους «golden boy» είναι ο όµιλος «ΠΕΤΖΕΤΑΚΙΣ»,
ο οποίος πήρε δάνεια, µε εγγύηση κιόλας, πήρε επιδοτήσεις και
βραβεία ως η πρώτη πολυεθνική ελληνική επιχείρηση και έχει
δέκα-δώδεκα µήνες απλήρωτους τους εργαζόµενους, µε εκβια-
σµούς, µε απειλές και µε τροµοκρατία; Αυτό είναι «golden boy»
ή είναι ο ίδιος ο κεφαλαιοκράτης, ο οποίος ληστεύει καθηµερινά
το µόχθο; 

Εµείς λέµε στους εργαζόµενους να µην περιορίσουν την πάλη
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και τη δράση τους στο να αποκαλύψουν ποιο τµήµα από το πο-
λιτικό προσωπικό, ποια πρόσωπα έβαλαν το χέρι στη µαρµίτα,
αλλά πάνω απ’ όλα να επιδιώξουν να πάρουν πίσω το καρβέλι και
όχι µερικά ψίχουλα που αφορούν το «λίπος» των σκανδάλων και
της διαπλοκής. Γιατί έτσι επιβεβαιώνουν το εξής ζήτηµα, ότι εδώ
ο διαχωρισµός δεν είναι ανάµεσα στους µνηµονιακούς και στους
αντιµνηµονιακούς. Αυτός είναι ένας διαχωρισµός που καλλιεργεί
αυταπάτες στο λαό. Δηλαδή το Σύµφωνο για το Ευρώ τι είναι;
Διακηρύσσει ένα µόνιµο, διαρκές µνηµόνιο σε βάρος των λαών
της Ευρώπης στο όνοµα της ενίσχυσης της ανταγωνιστικότητας
της ευρωπαϊκής οικονοµίας που είναι ένα βαρέλι χωρίς πάτο,
γιατί πρέπει οι µισθοί, άρα και οι συνθήκες εργασίας στην Ευ-
ρώπη να φτάσουν στο επίπεδο των βασικών ανταγωνιστών, δη-
λαδή της Κίνας και της Ινδίας. 

Έχει καµµία σχέση αυτό µε µνηµόνια και µε τρόικα ή και µε
κατοχή, όπως κάποιοι σηκώνουν την παντιέρα του αντικατοχικού
µετώπου; Ποια αυταπάτη θέλουν να καλλιεργήσουν; Ότι εδώ
πέρα έχουν επιβληθεί αυτά τα µέτρα παρά τη θέληση της ελλη-
νικής Κυβέρνησης, αλλά και της αστικής τάξης και να καλλιερ-
γήσουν την ταξική υποταγή. Να µη βοηθήσουν, να αµβλύνουν
δηλαδή το µέτωπο του λαϊκού παράγοντα, να τον µπερδέψουν,
να του βάλουν τρικλοποδιές, για να µην επιταχυνθεί η διαδικασία,
η οποία υπάρχει σήµερα σε πλατιά λαϊκά στρώµατα της χειρα-
φέτησης από αυτήν την πολιτική που εξυπηρετεί το σύνολο των
αναγκών των µονοπωλιακών οµίλων και όχι του λαού. Εχθρεύεται
το λαό, αντιπαθεί το λαό. Και ταυτόχρονα µέσα από αυτήν τη δια-
δικασία θέλουν να µην προχωρήσει η ανασυγκρότηση και η ανα-
σύνταξη του εργατικού λαϊκού κινήµατος, αλλά να του
καλλιεργήσουν την υποταγή και τη µοιρολατρία. Γι’ αυτό ακρι-
βώς και υπάρχει η συµφωνία και χρήση µιας σειράς όρων µε ου-
δέτερα ή και στη χειρότερη περίπτωση ακόµη και µε
χαρακτηριστικά, τα οποία θεωρούνται ότι είναι φιλολαϊκά και ότι
θα µπορέσουν -άµα γίνουν αυτά τα πράγµατα, όπως ο ανταγω-
νισµός, ο υγιής ανταγωνισµός- να συµβάλουν στη βελτίωση των
συνθηκών διαβίωσης. 

Αλήθεια, είναι ουδέτερη ή είναι θετικά φορτισµένη η έννοια
«ανταγωνισµός», η «απελευθέρωση», η «ανταγωνιστικότητα»;
Μπορεί να υπάρξει ποτέ καπιταλιστικό σύστηµα χωρίς τον αντα-
γωνισµό; Μα, είναι συστατικό στοιχείο του καπιταλισµού ο αντα-
γωνισµός. Δεν µπορεί να υπάρξει. Όποιο εγχειρίδιο ακόµα και
των κλασικών της καπιταλιστικής οικονοµίας να πάρετε, θα δείτε
ότι είναι το βασικό ζητούµενο ο ανταγωνισµός. Δεν µπορεί δια-
φορετικά να οργανωθεί η οικονοµική και παραγωγική δραστη-
ριότητα σε µια καπιταλιστική οικονοµία. Ποια είναι η συνέπεια
αυτού του ανταγωνισµού; Αφ’ ενός µεν να εντάσσουν στην πα-
ραγωγική διαδικασία τον εκσυγχρονισµό, τη νέα τεχνολογία, τα
νέα µηχανήµατα και να διεκδικούν ένα µεγαλύτερο µερίδιο της
αγοράς.

Πού οδηγεί αυτό, µέσα απ’ αυτήν τη διαδικασία; Στη συγκέ-
ντρωση και τη συγκεντροποίηση, δηλαδή στη δηµιουργία µονο-
πωλιακών οµίλων και καρτέλ, όπως τα ονοµάζετε. Δεν είναι
ελληνική ιδιοµορφία η ύπαρξη µονοπωλιακών οµίλων και καρτέλ
ή εναρµονισµένων πρακτικών στην αγορά. Είναι µόνο ελληνικό
ζήτηµα; 

Από τη στιγµή που καταγγέλλονται διάφορα καρτέλ, ταυτό-
χρονα δεν υπάρχει και διαπάλη ανάµεσά τους; Παραδείγµατος
χάριν, στην κινητή τηλεφωνία από τη µια πλευρά υπάρχει πόλε-
µος για την τιµολογιακή πολιτική και ταυτόχρονα δηµιουργούνται
καρτέλ όσον αφορά την εναρµονισµένη πρακτική στα διάφορα
πακέτα. 

Άρα, παρ’ ότι αντιµάχονται οι τρεις εταιρείες που έµειναν στην
κινητή τηλεφωνία, ταυτόχρονα τι κάνουν; Συµφωνούν και οι τρεις
στο να επιτεθούν στις συµβάσεις των εργαζοµένων στην κινητή
τηλεφωνία. Βρίσκονται από κοινού ενάντια στους εργαζόµενους
και στα λαϊκά στρώµατα. 

Στο κάτω-κάτω της γραφής, ποιος συνέβαλε στο να δηµιουρ-
γηθούν καρτέλ; Και η αγορά, αλλά και οι κρατικές παρεµβάσεις.
Στον τοµέα του γάλακτος για παράδειγµα, υπάρχουν δύο µεγά-
λες επιχειρήσεις που ελέγχουν πλέον την αγορά. Αυτό ποιων
πράξεων ήταν αποτέλεσµα; Ήταν αποτέλεσµα κρατικών παρεµ-
βάσεων ή του ζητήµατος της συγκέντρωσης µέσα από τη δράση

των οικονοµικών σιδερένιων νόµων του καπιταλισµού, που εξα-
γόρασαν συνεταιριστικές µονάδες και τις πέταξαν απ’ έξω; Στον
κλάδο των τροφίµων, στον κλάδο των αναψυκτικών, τι ισχύει;
Όλα αυτά, λοιπόν, είναι αποτέλεσµα της αγοράς, αλλά και σε µια
σειρά κλάδους είναι και αποτέλεσµα της κρατικής παρέµβασης,
όπως συµβαίνει στον κλάδο του πετρελαίου.

Πώς δηµιουργήθηκε το καρτέλ στο πετρέλαιο; Δεν έγινε η εκ-
ποίηση των δηµόσιων διυλιστηρίων προς όφελος της «ΠΕ-
ΤΡΟΛΑ», µε αποτέλεσµα να µείνουν µόνο δυο ιδιωτικοί
µονοπωλιακοί όµιλοι, η «ΠΕΤΡΟΛΑ» από τη µια µεριά και η
«MOTOR OIL» από την άλλη, που να καθορίζουν βεβαίως τις
τιµές στα ορυκτά καύσιµα; Δεν ήταν κρατική παρέµβαση αυτό; 

Στο κάτω-κάτω της γραφής, αυτή η εικόνα υπάρχει µόνο στην
Ελλάδα, που είναι αδυναµία –όπως τη θεωρείτε- του πολιτικού
συστήµατος να ελέγξει και να ρυθµίσει την αγορά; Στην Ευρω-
παϊκή Ένωση τι γίνεται; Πόσες είναι οι µεγάλες επιχειρήσεις που
ελέγχουν τον τοµέα της ηλεκτρικής ενέργειας; Είναι τέσσερις
εταιρείες, τέσσερις µονοπωλιακοί όµιλοι που έχουν πάνω από
60%; Στον τοµέα της τηλεφωνίας είναι παραπάνω από πέντε; 

Στον τοµέα των αεροµεταφορών πόσοι είναι οι ευρωπαϊκοί, οι
ευρωενωσιακοί αντιπρόσωποι; Τρεις όµιλοι έχουν διαµορφωθεί,
η «LUFTHANSA», η «AIR FRANCE» και η «BRITISH AIRWAYS» και
όλες οι υπόλοιπες κρέµονται σαν σταφύλια. Ή εξαγοράστηκαν
ή συγχωνεύτηκαν. 

Και το γεγονός ότι η ίδια η Ευρωπαϊκή Επιτροπή παρενέβη για
τον ανταγωνισµό σε βάρος της συγχώνευσης της «OLYMPIC
AIR» µε την «AEGEAN», το έκανε γιατί υπήρξε εναρµονισµένη
πρακτική ή γιατί θα δηµιουργούσε δυσκολίες στο να µπορούν οι
µονοπωλιακοί όµιλοι στις αεροµεταφορές να παρέµβουν στην
ελληνική αγορά; Και µε αυτές τις δυσκολίες ήθελε να αναγκάσει
αυτές τις δυο επιχειρήσεις να γίνουν µια ρόγα από το σταφύλι
αυτών των οµίλων και να ενταχθούν µέσα σ’ αυτούς τους µονο-
πωλιακούς οµίλους. Αυτή είναι η δράση της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής Ανταγωνισµού!

Απ’ αυτήν την άποψη, µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία, ξεκληρί-
ζονται µαζικά, βίαια οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, για τις οποίες
κατά τα άλλα υποτίθεται ότι κόπτεσθε, ενώ ταυτόχρονα εκφρά-
ζετε και την αντίφαση ότι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις είναι σπα-
τάλη οικονοµίας, δεν έχουν οικονοµίες κλίµακος. Τι θέλετε, τέλος
πάντων; Οικονοµίες κλίµακος ή µικροµεσαίες επιχειρήσεις για
τον ανταγωνισµό, αφού και το ένα και το άλλο είναι αδιέξοδα ζη-
τήµατα; 

Και αυτή η διαδικασία πού οδηγεί µε µαθηµατική ακρίβεια;
Στην επιδείνωση της θέσης των λαϊκών στρωµάτων, µέσα από
την αύξηση των τιµών, γιατί δηµιουργούνται προϋποθέσεις κα-
θορισµού µονοπωλιακών τιµών. Ανεξάρτητα του µεγέθους
αυτού, µπορεί να υπάρξει ρύθµιση για να αντιµετωπισθεί αυτή η
εξέλιξη; 

Με τις ανεξάρτητες αρχές και τα παρατηρητήρια τιµών θα συ-
µπιεστούν και θα µειωθούν οι τιµές; Πότε και πού έγινε αυτό, δη-
λαδή η συµπίεση των τιµών µέσα από τέτοιες διαδικασίες και
τέτοια µέτρα; Γιατί καµµία ρύθµιση δεν µπορεί να σπάσει, να
αντιµετωπίσει τους σιδερένιους οικονοµικούς νόµους και οι
όποιες παρεµβάσεις είναι προσχηµατικές για τα µάτια του κό-
σµου, για να καλλιεργούν αυταπάτες. 

Γιατί µπορεί τεχνητά οι αριθµοί να ευηµερούν και να φαίνεται
ότι υπάρχει µείωση, αλλά πού υπάρχει µείωση; Στο καλάθι της
νοικοκυράς δεν υπάρχει µείωση, αλλά αύξηση. Συγχρόνως υπάρ-
χει και µείωση µε τη συµπίεση των µισθών και των συντάξεων.
Άρα έχουµε την απόλυτη χειροτέρευση του επιπέδου ζωής των
λαϊκών στρωµάτων. Αυτό είναι το αποτέλεσµα που βγαίνει µέσα
απ’ αυτή τη διαδικασία. 

Έτσι, λοιπόν, ο ανταγωνισµός δεν µπορεί να είναι «υγιεινός».
Η αγορά δεν µπορεί να είναι ελεύθερη και ταυτόχρονα να υπάρ-
χει η αυταπάτη που καλλιεργείται, δηλαδή ελεύθερη αγορά και
ρυθµισµένη ταυτόχρονα µέσω της Επιτροπής Ανταγωνισµού. Ο
ανταγωνισµός είναι «ανθυγιεινός», σε βάρος των λαϊκών στρω-
µάτων, σε βάρος των εργαζοµένων και προς όφελος του κεφα-
λαίου. Διαφορετικά, αν ήταν επικίνδυνος για το κεφάλαιο, θα είχε
καταργήσει τον ανταγωνισµό. Δεν το ενοχλεί, όµως. Αντίθετα, το
εξυπηρετεί, το βοηθάει. 
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Ουδέτερο επίσης, δεν είναι και το κράτος, το αστικό κράτος,
το οποίο αποτελεί το θεµατοφύλακα και τον υπερασπιστή των
συµφερόντων του κεφαλαίου. Όµως και οι ανεξάρτητες αρχές,
οι οποίες λειτουργούν σ’ αυτό το πλαίσιο, δεν βρίσκονται σε δο-
κιµαστικό σωλήνα. Έχουν ένα νοµοθετικό πλαίσιο µέσα στο
οποίο δρουν, το οποίο εσείς το έχετε δηµιουργήσει, ένα ευρωε-
νωσιακό πλαίσιο, και αυτές οι ανεξάρτητες αρχές παρεµβαίνουν
πάντοτε προς όφελος του κεφαλαίου και σε βάρος του λαού. 

Εµείς δεν καλλιεργούµε αυταπάτες στον κόσµο ότι µπορεί κάτι
να αλλάξει µέσα από κάποιες ρυθµίσεις στις σηµερινές συνθή-
κες, όπου βλέπουµε ότι έχουν ξεπεραστεί τα ιστορικά όρια του
καπιταλιστικού συστήµατος, η κρίση βαθαίνει και µάλιστα χειρο-
τερεύει ακόµη περισσότερο και γίνεται αντιδραστικό το σύστηµα.
Αντιδραστικοποιείται και βαθαίνει αυτή η αντιδραστικοποίηση όχι
µόνο στο επίπεδο της οικονοµίας αλλά και της κοινωνίας, µε τους
διάφορους νόµους και τις τροµοκρατικές ενέργειες. Άρα εµείς
δεν έχουµε µια τέτοιου είδους διαφωνία που προσπαθεί να συ-
σκοτίσει, ότι δηλαδή επειδή εµείς δεν θα το ψηφίσουµε θα
βγούµε τώρα να σας καταγγείλουµε ότι δεν τα κάνετε καλά κι ότι
θα µπορούσαµε να τα είχαµε κάνει εµείς, εάν ήµασταν στη θέση
σας, γιατί αυτό το «µπαλάκι» της εναλλαγής των ρόλων το έχει
δοκιµάσει στην πλάτη του τουλάχιστον την τελευταία τριακοντα-
ετία ο ελληνικός λαός και βλέπει καθηµερινά τη θέση του να χει-
ροτερεύει. 

Εµείς λέµε, λοιπόν, ότι δεν µπορεί να αλλάξει αυτή η κατά-
σταση κι ότι θα συνεχίσει να επιδεινώνεται. Ο λαός δεν πρέπει
να έχει καµµία απολύτως εµπιστοσύνη στο πολιτικό, υπαλληλικό
προσωπικό της πλουτοκρατίας και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Γρήγορα πρέπει να τους προσπεράσει, να τους βγάλει απ’ έξω
και να δηµιουργήσει µέσα από την πάλη του συνθήκες όπου να
βελτιώνεται σήµερα η θέση του, σε µία προοπτική που απαντά
ακριβώς στη βασική αντίφαση και αντινοµία, στην οποία κανείς
σας δεν µπορεί να απαντήσει: γιατί δηλαδή ενώ αυξάνονται οι
δυνατότητες να περνάει ο κόσµος καλύτερα, αφού η επιστηµο-
νική, τεχνολογική πρόοδος του δίνει τις δυνατότητες για να κα-
λύψει τις βασικές ανάγκες του, βλέπει τη θέση του όχι να
βελτιώνεται αλλά αντίθετα να χειροτερεύει. 

Τι είναι αυτό που εµποδίζει, λοιπόν, το να λειτουργήσουν οι
βιοµηχανίες, οι άψογα τεχνολογικά εξοπλισµένες και να παρά-
γουν προς όφελος του λαού, µε την απελευθέρωση ταυτόχρονα
της εργατικής τάξης από την σκλαβιά της µισθωτής εργασίας;
Είναι η καπιταλιστική ιδιοκτησία στα µέσα παραγωγής, δηλαδή
οι σφετεριστές του κοινωνικού πλούτου, οι οποίοι πλέον δεν είναι
απαραίτητοι στην παραγωγική διαδικασία και πρέπει να φύγουν
από τη µέση. Πρέπει να τους πετάξουµε έξω κάνοντας κοινωνική,
λαϊκή περιουσία τα βασικά και συγκεντρωµένα µέσα παραγωγής,
λειτουργώντας ταυτόχρονα στην κατεύθυνση της προστασίας
εκείνων των κλάδων της οικονοµίας όπου υπάρχει µικρή κεφα-
λαιοποίηση των ανεξάρτητων παραγωγών µέσα από τους παρα-
γωγικούς συνεταιρισµούς και ταυτόχρονα µέσα από τη
διαδικασία της αποδέσµευσης από την Ευρωπαϊκή Ένωση, από
το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και τους άλλους ιµπεριαλιστικούς
οργανισµούς. 

Σε αυτό το πλαίσιο της λαϊκής οικονοµίας και εξουσίας, ο λαός
πρέπει να αµφισβητήσει, να µην αναγνωρίσει συνολικά το δηµό-
σιο χρέος και να µην το πληρώσει στους κεφαλαιοκράτες, οι
οποίοι για τα συµφέροντα τα δικά τους επέβαλαν και δηµιούρ-
γησαν το δηµόσιο χρέος. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Καραθανασόπουλο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος
Γκιουλέκας ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια. 
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης για
δώδεκα λεπτά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εγώ µε κατάπληξη, κύριε Πρόε-
δρε, άκουσα τον κύριο Υπουργό να εµφανίζει µια πραγµατικό-
τητα για τη χώρα την οποία µόνο αυτός ανακαλύπτει, µόνο αυτός
γνωρίζει και ουδείς άλλος από τα εκατοµµύρια των πολιτών και
των κατοίκων της. Ουδείς άλλος! Ο κύριος Υπουργός περίπου
µας είπε ότι οι τιµές στην Ελλάδα πέφτουν. Μπράβο σας, συγ-
χαρητήρια! Είστε για το βραβείο Γκίνες! Η Κυβέρνησή σας πρέ-
πει να γραφτεί στο βιβλίο Γκίνες! Για πείτε µου, αυτή την
αριθµητική πού την ανακαλύψατε; Πού είδατε ότι πέφτουν οι
τιµές; Διαβάζετε τουλάχιστον τα επίσηµα στοιχεία της Ελληνικής
Στατιστικής Υπηρεσίας για τον πληθωρισµό; Τι λένε; Λένε ότι οι
τιµές πέφτουν; Αυτό είπαν για το 2010; Αυτό λένε για το 2011; 

Αυτές οι αλχηµείες, τις οποίες κάνετε για να µπορέσετε να αλ-
λάξετε την πραγµατικότητα, να την αντιστρέψετε, να παραπλα-
νήσετε, δεν αντέχουν στη στοιχειώδη κοινή λογική και δείχνουν
ότι όχι µόνο υποτιµάτε αλλά περιφρονείτε κυριολεκτικά την κοινή
λογική και τη νοηµοσύνη των πολιτών. Διότι αυτό που συµβαίνει
στην Ελλάδα είναι πρωτοφανές, δεν έχει ξανασυµβεί πουθενά. 

Ποιο, δηλαδή; Ότι έχουµε µια χώρα της οποίας τα εισοδήµατα
των πολιτών της υφίστανται λεηλασία -έχουµε λεηλασία στους
µισθούς, λεηλασία στις συντάξεις, λεηλασία στα εισοδήµατα των
πολιτών- και ταυτοχρόνως έναν πληθωρισµό που καλπάζει -ξε-
πέρασε το 5% την προηγούµενη χρονιά και τώρα τρέχει µε πάνω
από 4%, κοντά στο 5%- και κάνετε προβλέψεις ότι θα µειωθεί,
προβλέψεις που σίγουρα θα διαψευστούν από την πραγµατικό-
τητα. Αυτό δεν έχει ξανασυµβεί: σε µια χώρα να λεηλατούνται τα
εισοδήµατα και οι τιµές να καλπάζουν. Δεν έχει ξανασυµβεί που-
θενά στον κόσµο, στο χειρότερο καπιταλισµό, στον πιο άγριο κα-
πιταλισµό, στον πιο αδίστακτο καπιταλισµό, να έχουµε ύφεση επί
συνεχή έτη και η ύφεση αυτή να συνεχίζεται και ταυτόχρονα οι
τιµές να ανεβαίνουν. Αυτά τα πράγµατα είναι πρωτοφανή, δεν
έχουν ξανασυµβεί. 

Βεβαίως, έχει υπάρξει στον καπιταλισµό στασιµότητα και πλη-
θωρισµός. Ύφεση, όµως, και πληθωρισµός είναι ελληνική πατέ-
ντα, πατέντα των κυβερνήσεων σας, πατέντα του µνηµονίου,
πατέντα µιας αποτυχηµένης, αδιέξοδης, καταστροφικής πολιτι-
κής. Διότι, κύριοι, στην καταστροφή πλέον, οδηγείτε τη χώρα
αυτή. Τα µνηµόνια απέτυχαν παταγωδώς. Πλέον το αναγνωρί-
ζουν οι πάντες. Και αυτοί ακόµα που σας στήριζαν, έρχονται
τώρα και βγάζουν πελώριους υπότιτλους στα δελτία ειδήσεων
ότι το µνηµόνιο καταστρέφει τη χώρα. Το λένε ακόµη και οι υµνη-
τές που υποστήριζαν τις µνηµονιάδες σας. 

Σε αυτή την κατάσταση έχουµε περιέλθει και αυτήν την ώρα
συνεχίζοντας αυτόν τον δρόµο σπρώχνετε τη χώρα στην
άβυσσο, κυριολεκτικά. Γι’ αυτό κιόλας συζητάτε την ελεγχόµενη
αναδιάρθρωση του χρέους -ελεγχόµενη από τους τροϊκανούς
πάλι, από τους κηδεµόνες, νεοαποικιοκράτες ληστές της χώρας
αυτής- η οποία θα είναι ακόµα χειρότερη εξέλιξη, από αυτήν την
οποία έχουµε σήµερα. Το ότι το συζητάτε το ξέρουµε, γιατί «ο
κόσµος το ‘χει τούµπανο και εσείς κρυφό καµάρι»!

Κύριε Πρωτόπαπα, µην απορείτε, διότι αυτά µας λέγατε και µε
το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο: ότι δεν συζητάτε µε το Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο και δεν ξέρετε τίποτα για το φόνο. Και απε-
δείχθη εκ των υστέρων ότι εσείς είχατε διαπραγµατεύσεις άτυ-
πες µε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και το προσκαλέσατε για
να σώσει τη χώρα. Ιδού πού µας οδηγεί το Διεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο, η Ευρωπαϊκή Ένωση και η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα,
οι κηδεµόνες µας. 

Και τώρα γίνονται διαπραγµατεύσεις στο παρασκήνιο για την
ελεγχόµενη αναδιάρθρωση του χρέους. Ελεγχόµενη από τους
ήδη ελέγχοντες αυτήν τη χώρα και µε προσανατολισµό να υπο-
θηκευτεί, κάτω από νέα µνηµόνια, το µέλλον αυτής της χώρας
για δεκαετίες πλέον. Αυτή είναι η προδιαγεγραµµένη πορεία της
αποτυχηµένης πολιτικής σας, η οποία άλλωστε προκαλεί, όταν
το σκάφος βυθίζεται και αντιδράσεις…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Δεν προκαλεί, δεν ισχύει αυτό,
κύριε Λαφαζάνη. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πρώτα απ’ όλα δεν την αποδίδω
σε εσάς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε συνάδελφε, δεν ισχύει αυτό.
Για λόγους αλήθειας το λέω, δεν ισχύει.
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εσείς γιατί σπεύδετε να διαψεύ-
σετε; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Διότι είναι κρίσιµο για τη χώρα. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Διότι δεν σας το λέγανε, κύριε

Πρωτόπαπα. Αν γίνονταν διαπραγµατεύσεις, για τις οποίες βοά
όλος ο πλανήτης…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Και αφού βοά;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …βοούν όλες οι έγκυρες εφηµε-

ρίδες του χρηµατιστικού κεφαλαίου ανά τον κόσµο -που ξέρουν
τι γίνεται και ενηµερώνουν τους επενδυτές τους, αυτοί τα γρά-
φουν- δεν θα σας ενηµέρωναν εσάς, να είστε σίγουρος, ούτε και
φυσικά εµένα. 

Και εγώ τις πληροφορίες τις αντλώ από εκεί που γράφονται
σήµερα και γράφονται χωρίς να διαψεύδονται κιόλας ή αν δια-
ψεύδονται, διαψεύδονται εικονικά. Δυστυχώς εκεί οδηγούνται τα
πράγµατα. Αν έχουµε τιµές που καλπάζουν, ακούω την Κυβέρ-
νηση να τις αποδίδει εν µέρει ή και εν όλω –δεν ξέρω γιατί γίνεται
αυτή η προσπάθεια- στους φόρους. 

Κατ’ αρχάς, δεν καταλαβαίνω γιατί αν οι τιµές καλπάζουν λόγω
φόρων είναι προς χαιρετισµό και θα πρέπει να σας αποδώσουµε
και επαίνους. Δεν το καταλαβαίνω! Δηλαδή, αν αυξάνεται ο ΦΠΑ
και αυτό έχει συνέπεια να επιδρά αυξητικά στις τιµές, είναι θετική
εξέλιξη; Διότι λεηλατείτε τα εισοδήµατα στο όνοµα –υποτίθεται-
της ανταγωνιστικότητας και θέλετε να πέσουν οι µισθοί, για να
µπορέσουµε να έχουµε µια πιο ανταγωνιστική οικονοµία. 

Όµως, αν βάζετε συνεχώς φόρους και µε τους φόρους αυξά-
νονται οι τιµές –και αυτή τη στιγµή έχουµε ρεκόρ στην Ευρω-
παϊκή Ένωση στον πληθωρισµό, συνεχίζουµε αυτό το απίστευτο
ρεκόρ- πώς είναι δυνατόν να θέλετε να βελτιώσετε την ανταγω-
νιστικότητα; Πώς θέλετε να βελτιώσετε την αποδοτικότητα της
ελληνικής οικονοµίας; Είναι δυνατόν αυτό να γίνει; Όχι ότι µε τη
µείωση των µισθών µπορεί να βελτιωθεί –βεβαίως!- η αποδοτι-
κότητα και η παραγωγικότητα, αλλά επισηµαίνω την ακραία αντί-
φαση, τον ακραίο παραλογισµό. Διότι αυτό που υποτίθεται
θέλετε να κερδίσετε µε τους µισθούς, το χάνετε –και µε το πα-
ραπάνω- µε τον πληθωρισµό. 

Άρα, όταν επικαλείσθε τους φόρους για να δικαιολογήσετε την
αυξητική τάση των τιµών, δεν είναι προς έπαινο δικόν σας ή µη
νοµίζετε ότι απαλλάσσεστε επειδή προσπαθείτε να διαµορφώ-
σετε µια Κυβέρνηση µε συντεχνίες και βαρονίες και ότι θα µετα-
θέσετε τις ευθύνες, όπως για παράδειγµα, «για τους φόρους
φταίει το Υπουργείο Οικονοµικών, άρα εµείς δεν µπορούµε να
κάνουµε τίποτα ως Υπουργείο Οικονοµίας και Ανταγωνιστικότη-
τας και, συνεπώς, µη µας αποδίδετε ευθύνες». 

Όµως, είναι λογικές αυτές; Διότι ο καταναλωτής δεν εξετάζει
από πού προέρχονται οι ανατιµήσεις, από πού καλπάζουν οι
τιµές. Το πορτοφόλι του κοιτάζει και βλέπει ότι οι συνέπειες είναι
οδυνηρές, οδυνηρότατες. 

Αυτό που βλέπει πάνω απ’ όλα είναι ότι έχουµε µια Κυβέρνηση,
η οποία δεν έχει την πολιτική βούληση –όπως δεν την είχε και η
Νέα Δηµοκρατία, όπως δεν την είχαν και οι προηγούµενες κυ-
βερνήσεις- να αντιµετωπίσει τα καρτέλ στις αγορές. Δεν έχει την
πολιτική βούληση να χαλιναγωγήσει και να ελέγξει τα πράγµατα,
όσο βεβαίως είναι δυνατόν στο πλαίσιο του καπιταλισµού. 

Αντιθέτως, θα έλεγα ότι έχουµε κυβερνήσεις, οι οποίες όχι
µόνο δεν ανοίγουν µέτωπο µε τα καρτέλ, τα οποία ενδηµούν συ-
νολικά βεβαίως στον καπιταλισµό, αλλά ιδιαίτερα στην ελληνική
αγορά, αλλά δυστυχώς αυτές οι κυβερνήσεις έχουν αποδειχθεί
ότι είναι οι θαυµάσιες οµπρέλες, οι οποίες καλύπτουν την αι-
σχροκέρδεια, την κερδοσκοπία, τα καρτέλ και τις εναρµονισµέ-
νες πρακτικές στις αγορές. Αυτό κάνετε. Αυτή είναι η πρακτική
σας, αυτή είναι η επιλογή σας, αυτή είναι η πολιτική σας. 

Τι κάνατε στις τράπεζες; Μπορείτε να µας πείτε στις τράπεζες
ποια είναι τα αποτελέσµατα των πολιτικών σας; Δεν υπάρχουν
καρτέλ στις τράπεζες; Βεβαίως, υπάρχουν καρτέλ και εναρµονι-
σµένες πρακτικές. Ο ανταγωνισµός είναι κυρίως στη διαφήµιση
και σε οριακές καταστάσεις, οι οποίες δεν αλλοιώνουν την ουσία
της κατεύθυνσης. 

Δεν υπάρχει καρτέλ στο πετρέλαιο; Δεν υπάρχει καρτέλ; Τι γί-
νεται µε τα πετρελαιοειδή; Βεβαίως έχουµε διεθνείς ανατιµήσεις.
Βεβαίως έχουµε διεθνή κερδοσκοπία. Δεν είναι ελληνικό το φαι-

νόµενο της κερδοσκοπίας. Σήµερα η κερδοσκοπία κυριαρχεί στο
σύγχρονο άγριο νεοφιλελεύθερο καπιταλισµό. Και βλέπω ότι
έχετε άριστες σχέσεις και συναντιέστε µε τους κερδοσκόπους
και ανταλλάσσετε απόψεις, όπως για παράδειγµα µε τον κ.
Σόρος, χωρίς να έχετε ιδιαίτερο πρόβληµα. 

Δεν υπάρχει, λοιπόν, καρτέλ στο πετρέλαιο; Δεν έχουµε εδώ
δύο εταιρείες οι οποίες ελέγχουν το κύκλωµα πετρελαιοειδών;
Δεν έχουµε καρτέλ και στην εµπορία, τις δύο αυτές εταιρείες,
µέσω των εταιρειών εµπορίας που έχουν εξαγοράσει τη «MOBIL»
και τη «SHELL» και αυτήν τη στιγµή ελέγχουν και το εµπόριο στα
πετρελαιοειδή; Δεν τις ξέρετε αυτές τις καταστάσεις;

Έχει κάνει αναφορές και ο ΣΥΡΙΖΑ επ’ αυτού και οι αναφορές,
δυστυχώς, εξετάστηκαν µε σκανδαλώδη τρόπο. Καλύπτονται και
από την Κυβέρνησή σας καλύπτονται και από µια Επιτροπή Αντα-
γωνισµού, που είναι το διάτρητο άλλοθι και το φύλλο συκής.

Με αυτό το νοµοσχέδιο -και τελειώνω µε αυτό- δεν αλλάζει τί-
ποτα. Επί της ουσίας δεν έχουµε την παραµικρή αλλαγή. Αυτό
το νοµοσχέδιο έχει µια γενικότητα και µια αοριστία όπου µπο-
ρούν να γίνουν τα πάντα, αλλά µπορεί να µη γίνει και τίποτα.
Μπορεί η Κυβέρνηση να λέει αυτά που λέει κάθε φορά εδώ και
ο λαός να δοκιµάζεται, οι πολίτες να δοκιµάζονται από την ακρί-
βεια, µπορεί η Επιτροπή Ανταγωνισµού να έχει σηκώσει στην
πραγµατικότητα τα χέρια ψηλά και δεν ελέγχεται από κανέναν.

Δεν µου λέτε -και τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε, και σας
ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας- το εξής: Ποιος ελέγχει τους
ελέγχοντες; Η πολιτική εξουσία έφτασε στο σηµείο να αναγνω-
ρίζει την αναξιοπιστία και την αφερεγγυότητά της, ενώ είναι το
µόνο όργανο λαϊκής κυριαρχίας, λαϊκής βούλησης και λαϊκής
αντιπροσώπευσης και εκλογής, εκχωρώντας κρίσιµες αρµοδιό-
τητες σε ανεξάρτητες αρχές. Υποτίθεται ότι οι εκλεγµένες κυ-
βερνήσεις δεν µπορούν, δεν έχουν την αντικειµενικότητα να
επιτελέσουν αυτό το κρίσιµο έργο του ελέγχου των αγορών και
το αναθέτουν σε -υποτίθεται, πάλι- αδιάβλητα, αντικειµενικά,
τρίτα, ανεξάρτητα όργανα, τα οποία βεβαίως κατά τα άλλα αυτές
διορίζουν, όπως είναι η Επιτροπή Ανταγωνισµού. Ποιους ελέγχει
η Επιτροπή Ανταγωνισµού; Μήπως είναι το άλλοθι πλέον των κυ-
βερνήσεων για να κρύβονται; Ποιος µπορεί, αν δεν κάνει καλά
τη δουλειά της, να την ανακαλέσει, να την αλλάξει, να την καθαι-
ρέσει;

Εδώ και η Βουλή έχει χάσει κάθε ρόλο στον έλεγχο αυτόν.
Είναι διακοσµητική. Όταν έρχεται εδώ πέρα στη Βουλή και υπο-
βάλλει την έκθεσή της, πρέπει να έχει τη δυνατότητα η Βουλή να
τις υποβάλει τουλάχιστον µια µοµφή, να της πει ότι η έκθεση
αυτή είναι εντελώς ανεπαρκής, να ανακαλέσει τα µέλη της, να
επιβάλει κυρώσεις, να µπορεί και πειθαρχικά να υπάρχουν επι-
πτώσεις. Αλλιώς, οι ανεξάρτητες αρχές είναι ασύδοτες αρχές,
στην ουσία κυβερνητικά ελεγχόµενες και άλλοθι των εκάστοτε
κυβερνήσεων, για να παίζουν αυτόν τον απαράδεκτο ρόλο που
παίζουν σε βάρος της ελληνικής οικονοµίας και σε βάρος των
πολιτών.

Νοµίζω ότι είναι προφανέστατο ότι για όλους αυτούς τους λό-
γους και για τις επιλογές της Κυβέρνησης, αυτό το νοµοσχέδιο
είναι απαράδεκτο, δεν πρόκειται να συµβάλει σε τίποτα, σε µια
θετική εξέλιξη όσον αφορά τον καταναλωτή και την ελληνική οι-
κονοµία και τα πράγµατα θα συνεχίσουν να βαδίζουν, δυστυχώς
µε τη νοοτροπία, τις αντιλήψεις και τις πολιτικές που ακολουθεί
η Κυβέρνηση, από το κακό στο χειρότερο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Παιανίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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Προχωρούµε στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριο Ροντούλη.

Κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κ. Πρωτόπαπας πριν από λίγο µας είπε ότι µε πρωτοβουλία

-και τόνισε τη λέξη- της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ,
θα έρθει για συζήτηση στη Βουλή το πόρισµα της «SIEMENS».

Δεν πρέπει να επαίρεστε, κύριε Πρωτόπαπα, γι’ αυτό, για τον
απλούστατο λόγο ότι εδώ και µήνες σας λέγαµε να το πράξετε.
Άρα κάνετε κάτι µετά από δική µας ασφυκτική πίεση. Δεύτερον,
κάνετε το αυτονόητο, ποιείτε την ανάγκη φιλοτιµία, γιατί θα σας
έπαιρνε ο κόσµος µε τις πέτρες, αν πράττατε κάτι το διαφορε-
τικό.

Πάντως, πρέπει να θυµάστε, επειδή πολύ συχνά επαίρεστε για
πρωτοβουλίες δήθεν κάθαρσης της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΠΑΣΟΚ, ότι ακόµα κανένας δεν έχει µπει φυλακή και από κα-
νέναν δεν έχουν αφαιρεθεί τα περιουσιακά του στοιχεία, που
απέκτησε κατά παράνοµο τρόπο εις βάρος του ελληνικού λαού.
Άρα, να µην είστε επιρρεπής σε επάρσεις τέτοιου είδους που
ακούσαµε πριν από λίγο.

Όσον αφορά τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Μαρκόπουλο, µας είπε ότι ο Πρόεδρος του Λαϊκού
Ορθοδόξου Συναγερµού, µε την πρότασή του περί του επταπλα-
σίου των µισθών, λειτούργησε ως προποµπός της κυβερνώσας
παράταξης για το ενιαίο µισθολόγιο.

Αυτά οι κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας να πάνε να τα πουν στη
φτώχεια. Αυτά οι κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας να πάνε να τα
πουν στους ανθρώπους που δεν µπορούν να καλύψουν τις κα-
θηµερινές τους ανάγκες, γιατί συνεχίζει να υπάρχει και τώρα –
και αυτό εθίγη από τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθοδόξου
Συναγερµού- εν µέσω οδυνηρής οικονοµικής κρίσης, προκλητι-
κός πλούτος.

Άρα η θέση µας «κανένας µισθός άνω του επταπλασίου του
κατώτερου µισθού» νοµίζουµε ότι γίνεται αποδεκτή από τη συ-
ντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού για τον απλούστατο
λόγο, ότι είναι µία απολύτως λογική πρόταση, που προσαρµόζε-
ται στη σηµερινή οικονοµική πραγµατικότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Περί του µνηµονίου, επίσης, θα αναφερθώ στη γνωστή «καρα-

µέλα» που κάθε τόσο οι άνθρωποι της Νέας Δηµοκρατίας έχουν
στο στόµα τους, απευθύνοντας κατηγορίες στο Λαϊκό Ορθόδοξο
Συναγερµό γιατί ψηφίσαµε το άρθρο 1 του µνηµονίου. 

Θα πρέπει, επιτέλους, να καταλάβουν ότι ο κόσµος ρωτά κάτι
το οποίο είναι πάρα πολύ απλό: Ποιος µας έφερε σ’ αυτήν την
κατάσταση; Δεν µας έφεραν συσσωρευµένα προβλήµατα από το
1980-1981 και µετά µέχρι σήµερα; Στο µνηµόνιο φτάσαµε κάποια
στιγµή επειδή είπαµε ότι τώρα βιώνουµε αυτά τα προβλήµατα
και ας προχωρήσουµε στη λογική του µνηµονίου ή λόγω των
συσσωρευµένων προβληµάτων δεκαετιών, που δηµιούργησαν τα
κυβερνώντα κόµµατα, ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία, και που µας
οδήγησαν στην ανάγκη του µνηµονίου;

Βεβαίως, κύριε Υφυπουργέ, για το νοµοσχέδιο που συζητάµε
θέλω να σας περιγράψω µια πραγµατικότητα, που όλη η αγορά
τη λέει. Τα καρτέλ και οι επιχειρήσεις που συγκροτούν εναρµο-
νισµένες πρακτικές δεν τους ενδιαφέρει καθόλου το πρόστιµο,
γιατί; Διότι το πρόστιµο που επιβάλλεται είναι τµήµα των παρα-
νόµων εσόδων που έχουν αποκοµίσει όλα τα χρόνια που εφήρ-
µοζαν παράνοµες πρακτικές. Δηλαδή, αν εγώ τόσα χρόνια που
εφαρµόζω µία πρακτική εναρµονισµένων τιµών, αποκοµίσω
έσοδα των 100 εκατοµµύριων ευρώ, εσείς είτε µου βάλετε πρό-
στιµο 10 εκατοµµύρια ευρώ, είτε 20 εκατοµµύρια ευρώ, είτε 30
εκατοµµύρια ευρώ, δεν µου λέει τίποτα. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι αυτή η παρωδία των προστίµων
πρέπει να τελειώσει. Πώς θα τελειώσει; Εάν υπάρξει και θεσµο-
θετηθεί η λογική των συλλογικών αποζηµιώσεων έναντι των επι-
χειρήσεων που συστήνουν καρτέλ: αποζηµιώσεις και για τους
καταναλωτές και για τις επιχειρήσεις. Αυτό θα είναι το ουσια-
στικό αντικίνητρο για να µην προχωρούµε σε τέτοιου είδους πρα-
κτικές που καταληστεύουν τον ελληνικό λαό.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Αστέριο Ροντούλη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού.

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Αλέξης Τσίπρας, για
δεκαπέντε λεπτά.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Διαβάζω σή-
µερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρωτοσέλιδο της
εφηµερίδας «ΤΑ ΝΕΑ», όπου µας ενηµερώνει ότι µετά από ένα
µαραθώνιο προβληµατισµών, συσκέψεων και διασκέψεων του
Πρωθυπουργού µε τους στενούς του συνεργάτες εβρέθη το
εθνικό σχέδιο για την έξοδο από την κρίση. Όχι, βεβαίως, για την
έξοδο από την κρίση της χώρας αλλά για την έξοδο από την
κρίση της Κυβέρνησης.

Και πιο είναι αυτό το σχέδιο; Θα φέρετε, λέει, το πρόγραµµα
µεσοπρόθεσµης δηµοσιονοµικής σταθερότητας στη Βουλή και
θα ζητήσετε –τι φοβερή έµπνευση- την ψήφιση των Βουλευτών
σας. Κι αν οι Βουλευτές σας σας δώσουν αυτή την ψήφο, τότε
λέει θα έχετε ανανεώσει την εντολή που πήρατε το 2009. Τι ευ-
φυής σύλληψη είναι αυτό; Ποιος το σκέφτηκε αυτό το φοβερό;
Πρωτοφανές να φέρετε σε ψήφιση στη Βουλή; 

Αλήθεια, σκοπεύετε να µη το φέρετε καν στη Βουλή; Κι αλή-
θεια, νοµίζετε ότι την ώρα που καταρρέει η ελληνική κοινωνία,
το πρόβληµα που απασχολεί τους Έλληνες πολίτες είναι αν θα
ψηφίσουν ή όχι οι Βουλευτές σας; Κάνετε, δηλαδή, την εσωκοµ-
µατική σας κρίση, κρίση του πολιτικού συστήµατος και της ελ-
ληνικής κοινωνίας; 

Επιτρέψτε µου αυτήν την εισαγωγή. Θεωρώ ότι αυτά που κά-
νετε είναι για γέλια και για κλάµατα. Εκτίθεστε και εσείς και αυτοί
που ασκούν επικοινωνιακή πολιτική και αναφέρονται στους πο-
λίτες.

Βεβαίως, καταλαβαίνω την κρίση και τον πανικό που σας έχει
καταλάβει, διότι δεν βγαίνει ο λογαριασµός. Διότι τα νέα µέτρα
και σκληρά θα είναι και αβέβαιος ο στόχος τους. Διότι ό,τι έχετε
πει µέχρι σήµερα, έχει αποτύχει. Όµως, από ένα σηµείο και µετά
πρέπει να καταλάβετε ότι χρειάζεται µια στοιχειώδης σοβαρό-
τητα. Να λέγατε, για παράδειγµα, ότι ο στόχος, το σχέδιο, είναι
να φέρετε στη Βουλή και να ζητήσετε µια µεγάλη πλειοψηφία,
ούτε κι αυτό κατά τη γνώµη µας θα νοµιµοποιούσε τις πολιτικές
επιλογές που δεσµεύουν δυο και τρεις γενιές. Αλλά τουλάχιστον
θα το καταλάβαινε κανείς. Αν το ζήτηµα είναι να εξασφαλίσετε
εκατόν πενήντα έναν Βουλευτές από την Κοινοβουλευτική σας
Οµάδα, είναι αστείο, κύριε Υπουργέ.

Θα ήθελα σ’ αυτό το σηµείο να πω και δυο λόγια για το γεγο-
νός ότι εµείς εδώ και δέκα µήνες σας επισηµαίνουµε µε έντονο
τρόπο ότι οι πολιτικές σας επιλογές είναι αδιέξοδες, ότι το µνη-
µόνιο θα βυθίσει τη χώρα στην ύφεση και στην κρίση του χρέους,
ότι δεν θα πετύχετε τους στόχους σας, ότι θα διαλύσετε την κοι-
νωνία, την κοινωνική συνοχή, τις εργασιακές σχέσεις, θα φτωχύ-
νετε τους Έλληνες πολίτες. Και εσείς µας λέτε ότι τροµο-
κρατούµε τους πολίτες και λέµε ψέµατα. Να, λοιπόν, που απο-
δεικνύεται πως ό,τι σας έχουµε πει και σας το έχουµε καταθέσει
µε ευθύνη, βγήκε αληθινό. Και τώρα στήνετε µία ολόκληρη συ-
ζήτηση κάνοντας κυνήγι µαγισσών για την αναδιάρθρωση, την
οποία ξορκίζετε ενώ γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι το ζήτηµα
δεν είναι να την ξορκίσετε, αλλά να προετοιµάσετε τους όρους
για να είναι προς όφελος του ελληνικού λαού και όχι εις βάρος
του, όπως θα γίνει. Διότι την ετοιµάζουν κάτω από το τραπέζι. Η
αναδιάρθρωση έχει ξεκινήσει από την επιµήκυνση, έχει ξεκινήσει
διότι τα σενάρια που εξυφαίνονται αυτή τη στιγµή από τους κυ-
ρίαρχους κύκλους, επισήµως µε την απουσία της Κυβέρνησης,
είναι σενάρια που θα είναι εις βάρος του ελληνικού λαού. Και δεν
καταλαβαίνω γιατί πρέπει ο ελληνικός λαός να είναι αυτός που
θα µαθαίνει πάντα τελευταίος την αλήθεια.

Κατηγορούσατε διαρκώς το ΣΥΡΙΖΑ, ιδίως τον Παναγιώτη Λα-
φαζάνη –ο Υφυπουργός κ. Σαχινίδης κάθε φορά που ανέβαινε
στο Βήµα- ότι θέλει τη στάση πληρωµών. Αλλά στάση πληρωµών
έχετε κάνει εσείς οι ίδιοι και µάλιστα µια ιδιότυπη στάση πληρω-
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µών. Έχετε πάρει χαµπάρι ότι έχετε κάνει στάση πληρωµών;
Αλλά τι είδους στάση πληρωµών; Δεν πληρώνετε τους συµβασι-
ούχους, δεν πληρώνουν οι τράπεζες τους µικροµεσαίους επιχει-
ρηµατίες, δεν πληρώνετε τους προµηθευτές του δηµοσίου, δεν
πληρώνετε τους ελεύθερους επαγγελµατίες, που τους χρωστάει
το δηµόσιο εδώ και δύο χρόνια. Βεβαίως δεν υπάρχει στάση πλη-
ρωµών στους πιστωτές και στις τράπεζες. Αυτή είναι η ιδιότυπη
στάση πληρωµών που έχετε κάνει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν βγαίνει αυτή η πολιτική και
καλό θα είναι να σταµατήσει αυτό το παιχνιδάκι της εσωκοµµα-
τικής κρίσης να τη µεταφέρετε στην κεντρική πολιτική σκηνή,
διότι και οι Βουλευτές σας, που σας ζητάνε, είτε να πείτε την αλή-
θεια είτε να κάνετε αναδιάρθρωση, εδώ και τώρα, είτε να αλλά-
ξετε ρότα, καλό θα είναι κι αυτοί να κριθούν από τη στάση τους,
την υπεύθυνη, την έντιµη στάση, όταν έρχεται η κρίσιµη ώρα και
όχι διαρκώς να προσποιούνται ότι διαφωνούν, αλλά να ψηφίζουν
όλες αυτές τις επιλογές.

Επιτρέψτε µου, όµως, να έρθω στο ζήτηµα που συζητάµε, στο
περίφηµο θέµα του ανταγωνισµού, διότι εδώ υπάρχει µία τερά-
στια σκόπιµη παραπλάνηση των πολιτών και της κοινής γνώµης.
Ποια είναι αυτή, κύριε Υπουργέ; Για να εξασφαλιστούν χαµηλές
τιµές σε προϊόντα και υπηρεσίες, αρκεί να λειτουργήσει ο αντα-
γωνισµός χωρίς στρεβλώσεις –κι αυτό υποτίθεται ότι έρχεται να
εξυπηρετήσει και κάθε καινούργιο σχέδιο για την Επιτροπή Αντα-
γωνισµού- στην πραγµατικότητα σε συνθήκες ασυδοσίας της
αγοράς, στις οποίες ζούµε, και όχι σε συνθήκες ελεύθερης αγο-
ράς. 

Ελεύθερος ανταγωνισµός δεν υπάρχει για µία σειρά από λό-
γους. Πρώτον, γιατί εκεί όπου υπάρχουν ολιγοπώλια, οι µεγάλες
εταιρείες έχουν τη δυνατότητα να καθορίζουν το επίπεδο και τα
όρια µέσα στα οποία κινείται ο ανταγωνισµός. Δεύτερον, ακόµα
κι εκεί όπου δεν υπάρχουν ολιγοπώλια, τείνουν να δηµιουργη-
θούν, ιδιαίτερα µετά τις τελευταίες συνθήκες της κρίσης, αφού
οι µικρές επιχειρήσεις είναι εξαιρετικά δύσκολο να αντέξουν
µέσα σ’ αυτές τις συνθήκες, ιδιαίτερα όταν, µε µία σειρά από
µέτρα, πριµοδοτείτε σκανδαλωδώς τις µεγάλες επιχειρήσεις µε
τεράστια περιθώρια για εξατοµίκευση των συλλογικών συµβά-
σεων, δηλαδή για φθηνότερη εργασία µε απελευθέρωση των
απολύσεων και µε προκλητικές φορολογικές διευκολύνσεις.

Όµως, το πιο σηµαντικό είναι ένα µεγάλο θέµα παθογένειας
της πολιτικής, κοινωνικής και οικονοµικής ζωής τού τόπου για
πολλά χρόνια, αυτό της διαπλοκής οικονοµικής και πολιτικής
εξουσίας. Και ξέρετε, το θέµα της διαφθοράς το αναδείξατε επί
ένα εξάµηνο πάρα πολύ έντονα εστιάζοντας στην ευθύνη, για να
δηµιουργήσετε συναίσθηµα συλλογικής ενοχής στον κάθε πο-
λίτη. Δεν αναδείξατε το κυρίαρχο ζήτηµα της διαπλοκής και της
διαφθοράς της οικονοµικής εξουσίας µε την πολιτική εξουσία,
της δυνατότητας δηλαδή των µεγάλων εταιρειών, των πολυεθνι-
κών επιχειρήσεων, του µεγάλου κεφαλαίου, για να το πω έτσι,
της οικονοµικής ολιγαρχίας –µπορεί να µη σας αρέσει ο όρος,
αλλά έτσι είναι- να ασκούν επιρροή στη λήψη πολιτικών αποφά-
σεων, να τοποθετούν τους ανθρώπους εµπιστοσύνης τους, τους
δικηγόρους τους σε καίριες θέσεις κι έτσι να προωθούν τα συµ-
φέροντά τους!

Βοά ο τόπος, κύριε Υπουργέ, για τα καρτέλ της ελληνικής οι-
κονοµίας που είναι τα πιο ισχυρά στην Ευρώπη! Βοά ο τόπος για
τις τράπεζες που, χρόνια τώρα, επιδόθηκαν σε καταχρηστικές
και παράνοµες πρακτικές, καταπατώντας ακόµα και αποφάσεις
δικαστηρίων, χωρίς να υποστούν την παραµικρή κύρωση! Βοά ο
τόπος για το µονοπώλιο των καυσίµων που διατηρεί τις τιµές σε
εξοργιστικά υψηλά επίπεδα, ακόµα κι όταν αυτές διεθνώς πέ-
φτουν! 

Όσον αφορά τις αεροπορικές εταιρείες, σας θυµίζουµε ότι
διαλύθηκε ο εθνικός αεροµεταφορέας, µε τη συνέργεια και της
προηγούµενης κυβέρνησης και της τωρινής, προς χάριν του
ανταγωνισµού. 

Σήµερα είµαστε µπροστά σε κραυγαλέες περιπτώσεις εναρ-
µονισµένων πρακτικών. Να µιλήσουµε για το γάλα και τα γαλα-
κτοκοµικά προϊόντα; Να µιλήσουµε για τα σούπερ µάρκετ που
καθορίζουν τις τιµές; Να µιλήσουµε για τα φάρµακα, τις ακτο-
πλοϊκές συγκοινωνίες, τις εταιρείες κινητής τηλεφωνίας; 

Όσον αφορά το θέµα των βενζινοπωλών, πρέπει να το δείτε
και αυτό µε προσοχή. Η Επιτροπή Ανταγωνισµού έχει ξεχάσει τα
διυλιστήρια. Οι πρατηριούχοι αναρωτιούνται για ποιους λόγους
ξεχάστηκαν τα προβλήµατα του ανταγωνισµού στο χώρο των
διυλιστηρίων και ο τρόπος που καθορίζουν τις τιµές τους, το κα-
θεστώς τήρησης των αποθεµάτων ασφαλείας, η αδιαφάνεια στις
συµβάσεις µεταξύ εταιρειών και πρατηρίων, το µοίρασµα της
χώρας σε ζώνες επιρροής από τις εταιρείες, η αδυναµία απευ-
θείας πρόσβασης των βενζινοπωλών στα διυλιστήρια. Πραγµα-
τικά, δεν βλέπει κανείς ότι έχουµε µονοπώλιο στους αποθη-
κευτικούς χώρους των διυλιστηρίων και ότι υπάρχει αυτή η λε-
γόµενη «δεσπόζουσα θέση» µιας και µόνης εταιρείας στην
αγορά;

Κι εδώ το ερώτηµα, κύριε Υπουργέ, είναι τι κάνει ακριβώς αυτή
η περιβόητη Επιτροπή Ανταγωνισµού. Υφίστανται κυρώσεις; Κι
αν υφίστανται κυρώσεις, αυτά τα πρόστιµα που επιβάλλονται,
είναι πρόστιµα που όντως δηµιουργούν κόστος ώστε να αποτρέ-
πουν τις εναρµονισµένες πρακτικές; Μήπως είδατε τα τελευταία
χρόνια οποιαδήποτε έκθεση της Επιτροπής Ανταγωνισµού που
να περιγράφει την κατάσταση όπως είναι, µε ονοµατεπώνυµα, µε
ονόµατα και διευθύνσεις εταιρειών και µε συγκεκριµένα στοιχεία; 

Ας µην κρύβουµε, λοιπόν, το κεφάλι µας στην άµµο! Βουίζουν
τα blogs, κύριε Υπουργέ και κύριε Πρωτόπαπα –ακούστε λίγο
αυτό που θα σας πω- για την ευκολία µε την οποία στελέχη της
Επιτροπής Ανταγωνισµού διανύουν την απόσταση από την επι-
τροπή στην υπηρεσία του µονοπωλίου των καυσίµων. 

Ο πρώην Πρόεδρος της Επιτροπής κ. Τζουγανάτος είναι τώρα
άνθρωπος που δουλεύει για την εταιρεία «ΕΛΠΕ». Είναι δικηγό-
ρος της. Η εταιρεία «ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ» κατέχει δεσπό-
ζουσα θέση. Ύστερα απ’ αυτό εµείς αναρωτιόµαστε πώς είναι
δυνατόν η βενζίνη να έχει φθάσει στη χώρα µας στα 1,8 ευρώ,
όταν στην Κύπρο, που και αυτή αντιµετωπίζει προβλήµατα από
την κρίση –όχι, βέβαια, σαν τα δικά µας, αλλά βρίσκεται στο διε-
θνή ανταγωνισµό- είναι στα 1,2 έως 1,3 ευρώ. Το γεγονός ότι η
σχέση συγκεκριµένων προσώπων αλληλοδιαπλέκεται µε τις εται-
ρείες δεν εξηγεί αυτήν την εκκωφαντική σιωπή της επιτροπής;

Σας θυµίζω ότι η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ το 2006
κατέθεσε αναφορά στην επιτροπή για το καρτέλ στα καύσιµα,
για τη δεσπόζουσα θέση της επιχείρησης «ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕ-
ΛΑΙΑ». Η επιτροπή εδέησε να εξετάσει την αναφορά το Μάρτη
του 2010. Ως εκεί η µόνη κατηγορία είναι η καθυστέρηση. Όµως,
εδώ υπάρχουν χειρότερες κατηγορίες. 

Εδέησε να εξετάσει την αναφορά µε υπεύθυνο εισηγητή τον
κ. Κοµνηνό και µε αντίδικο, δηλαδή δικηγόρο της άλλης πλευράς
-της «ΕΛΠΕ»- τον πρώην Πρόεδρο της Επιτροπής κ. Τζουγανάτο.
Ως εδώ θα µου πείτε: «Έχει καλώς. Τι να κάνουµε εµείς; Δεν
φταίµε σε τίποτα.» 

Έλα, όµως, που εισηγητής από την πλευρά της Επιτροπής
Ανταγωνισµού και αντίδικος είναι στενοί συνεργάτες και συγγρά-
φουν από κοινού επιστηµονικό σύγγραµµα και ούτε τη στοιχει-
ώδη ευθιξία δεν είχε ο κ. Κοµνηνός να ζητήσει κώλυµα! Άραγε
αυτά ήταν εν γνώσει –ναι ή όχι- του κ. Κυριτσάκη; Αυτό και αν
είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εναρµονισµένη πρακτική
µέσα στην επιτροπή προς όφελος και προς διευκόλυνση των
άλλων εναρµονισµένων πρακτικών! 

Βεβαίως, όσα σας είπα µπορεί να είναι ψιλά γράµµατα, διότι
όλοι γνωρίζουν ότι υπάρχει τρόπος, για να χτυπηθούν τα καρτέλ.
Όµως, δεν υπάρχει πολιτική βούληση και καµµία κυβέρνηση του
δικοµµατισµού δεν ήταν διατεθειµένη να έρθει σε σύγκρουση µε
αυτά τα συµφέροντα, διότι όλες οι κυβερνήσεις στη χώρα µας
τα τελευταία χρόνια ήταν δέσµιες και εξαρτηµένες απ’ αυτά τα
συµφέροντα. 

Χρειαζόσασταν και χρειάζεστε αυτά τα συµφέροντα, διότι σας
στηρίζουν, διότι έχουν επιρροή σε Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης,
τα οποία έχετε ανάγκη, διότι οι εταιρείες τους ασκούν επιρροές
στο πολιτικό σύστηµα, διότι τα µεγάλα κανάλια που ασκούν µε
τη σειρά τους επιρροή στο πολιτικό σύστηµα χρειάζονται τις
εταιρείες και τις διαφηµίσεις τους. Είναι ένας φαύλος κύκλος,
µια αλυσίδα µε πολλούς κρίκους και τα οικονοµικά συµφέροντα
ελέγχουν πλήρως την κατάσταση και µπορούν να επηρεάσουν
πάρα πολύ σηµαντικές αποφάσεις. 
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Γι’ αυτό και σας λέµε ότι το κρίσιµο δεν είναι να φέρνετε κάθε
τρεις και λίγο νοµοσχέδια τα οποία δεν φέρνουν µια ουσιαστική
τοµή. Το κρίσιµο είναι αν µπορεί να υπάρξει µια κυβέρνηση σε
αυτόν τον τόπο που να έχει την πολιτική βούληση να συγκρου-
στεί µε την οικονοµική ολιγαρχία που µας κυβερνά και που έβαλε
το χεράκι της να οδηγηθούµε σε αυτό το δήθεν καταστροφικό
µονόδροµό της, σε αυτόν τον δήθεν µονόδροµο της καταστρο-
φής, του µνηµονίου, της χρεοκοπίας. 

Διότι εγώ για πρώτη φορά θα σας πω πως έχετε ίσο µερίδιο
ευθύνης και εσείς και η προηγούµενη κυβέρνηση. Άρα τη βασική
επιλογή, για να οδηγηθούµε σε αυτό το δρόµο, την έχει πάρει η
οικονοµική ολιγαρχία, που αντιµετωπίζει το µνηµόνιο και αυτήν
την πολιτική ως µία µεγάλη ευκαιρία, για να έχει κέρδη τα οποία
δεν µπορούσε να έχει φανταστεί και για να ξεκοκαλίσει τη µε-
γάλη περιουσία, το µεγάλο φιλέτο, το δηµόσιο πλούτο που τώρα
ξεπουλάτε άρον-άρον, προκειµένου να σωθεί η χώρα. 

Άκουσα, βεβαίως, κύριοι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού,
και τον κ. Καρατζαφέρη να είναι λίγο –επιτρέψτε µου την έκ-
φραση- αναστατωµένος, διότι λέει, απευθυνθήκαµε εµείς προς
το Κοµµουνιστικό Κόµµα και προς άλλες δυνάµεις και µιλήσαµε
για την ανάγκη ενός νέου συνασπισµού εξουσίας. Βεβαίως εσείς
έχετε επιλέξει ποιο συνασπισµό εξουσίας θέλετε. Όσο και αν
είστε ευέλικτοι και πηδάτε εύκολα από τη µία θέση στην άλλη,
θέλετε το συνασπισµό εξουσίας που θα εφαρµόσει τη µνηµο-
νιακή πολιτική, γι’ αυτό και ψηφίσατε το µνηµόνιο. Μην το ξε-
χνάτε αυτό: Ψηφίσατε το µνηµόνιο.

Όσο γι’ αυτήν τη µεγάλη ανησυχία σας, µην ανησυχείτε. Η Αρι-
στερά δεν πρόκειται να χτυπήσει ούτε πόρτες ούτε κουδούνια
της «πολυκατοικίας» σας. Είναι χάρισµά σας. Δεν θα αφήσουµε
όµως τον κόσµο, που φεύγει έντροµος από την «πολυκατοικία»,
τον απλό κόσµο, διότι καταλαβαίνει τι παιχνίδι παίζεται, όπως και
τον κόσµο που φεύγει από το ΠΑΣΟΚ. Δεν θα τον αφήσουµε ούτε
θα τον αγνοήσουµε. Δεν βάζουµε διαχωριστικές γραµµές. 

Ως προτεραιότητα βάζουµε το να σωθεί ο τόπος, να σωθεί η
κοινωνία, η πλειοψηφία της κοινωνίας, όχι γενικά και αόριστα η
πατρίδα, διότι δεν έχουµε όλοι την ίδια πατρίδα. Αυτοί που έχουν
600 δισεκατοµµύρια καταθέσεις στην Ελβετία, οι εφοπλιστές, οι
µεγαλοβιοµήχανοι, δεν έχουν την ίδια πατρίδα µε µας. Δεν νοιά-
ζονται τόσο που χάνουν το µισθό τους οι Έλληνες πολίτες, οι ερ-
γαζόµενοι, που η ανεργία έχει φτάσει στο 30% και που οι νέοι
φεύγουν κατά χιλιάδες στο εξωτερικό. Άλλη πατρίδα έχουν
αυτοί. 

Εµείς µιλάµε για την ανάγκη ενός νέου µεγάλου συνασπισµού
εξουσίας –και θα το λέµε αυτό- που θα σώσει την ελληνική οικο-
νοµία, την ελληνική κοινωνία, θα εφαρµόσει ένα πρόγραµµα ανα-
διανοµής του πλούτου και παραγωγικής ανασυγκρότησης της
χώρας, θα διεκδικήσει την αναδιαπραγµάτευση του χρέους. 

Βλέπουµε ότι σε άλλες χώρες γίνονται κάποια ελπιδοφόρα βή-
µατα προς αυτήν την κατεύθυνση. Στην Πορτογαλία βουλιάζει
και η δεξιά εκδοχή του µνηµονίου. Εκεί, λοιπόν, η Αριστερά ανα-
ζητά κοινούς τόπους και επεξεργάζεται την ιδέα της κοινής δρά-
σης και της συµπόρευσης µε στόχο µία λαϊκή διακυβέρνηση
έκτακτης κοινωνικής ανάγκης που θα αποτρέψει την κοινωνική
καταστροφή.

Ε, λοιπόν, είναι η ώρα και στη χώρα µας να αρχίσουµε να ανα-
ζητάµε τέτοιους δρόµους ελπίδας και προοπτικής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα έχουµε πολλές επισκέ-
ψεις από τις βόρειες χώρες. Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από
τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου, είκοσι δύο µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί από το Morso
Gymnasium της Δανίας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ζητήσει ο Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας κ. Μιχαήλ Χρυσοχοΐδης. Υπολογίζω ότι πέντε

λεπτά θα σας φτάσουν, κύριε Υπουργέ.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Θα χρειαστώ λιγότερο χρόνο, κύριε
Πρόεδρε.

Το πρώτο ζήτηµα που θέλω να πω είναι ότι ο Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ ξεκίνησε την τοποθέτησή
του µε ορισµένα λογοπαίγνια αναφερόµενος στο ΠΑΣΟΚ. Εµείς,
κύριε Πρόεδρε, είµαστε µεγάλο κίνηµα, είµαστε ένα ιστορικό κί-
νηµα, έχουµε βαθιές ρίζες στο λαό και επίσης έχουµε µάθει για
πολλά χρόνια να έχουµε διαφωνίες µεταξύ µας και να µπορούµε
να τις λύνουµε και τις λύνουµε µέσα στο ΠΑΣΟΚ. Πολλές φορές
σπάµε τα µούτρα µας, πολλές φορές χτυπάµε γροθιές στο στο-
µάχι, αλλά είµαστε εδώ παρόντες και υπηρετούµε τον ελληνικό
λαό και την πατρίδα. Ίσως εσείς είστε επηρεασµένος από τη δική
σας παράταξη, όπου έχετε πολλά προβλήµατα. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Δεν υπηρε-
τούµε την πατρίδα εµείς;

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Προς Θεού, δεν εννοώ αυτό. 

Εγώ εύχοµαι να ξεπεράσετε τα προβλήµατά σας, αλλά µη συγ-
χέετε τη δική σας εµπειρία µε τη δική µας. Μην ανησυχείτε.
Εµείς, τα όποια προβλήµατα έχουµε, θα τα συζητήσουµε µε
έντονο τρόπο, µε διαφωνίες αν χρειάζεται, αλλά θα βρίσκουµε
πάντα λύσεις.

Το δεύτερο που θέλω να σας πω, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι χρη-
σιµοποιήσατε εδώ στο Βήµα την υπόθεση της αναδιάρθρωσης,
η οποία όλο και περισσότερο παίρνει τα χαρακτηριστικά µίας ευ-
ρείας δηµοσιότητας και αναρωτιέµαι γιατί. Πού βγάζει αυτή η
κουβέντα; Πού οδηγεί αυτή η συζήτηση; Ποιοι κάνουν αυτήν τη
συζήτηση; Γιατί την κάνουν; Ποιους ωφελεί αυτή η συζήτηση;
Εγώ πάντως δεν πιστεύω ότι ωφελεί τη χώρα και την οικονοµία. 

Αν εσείς κάνετε τη συζήτηση ενδεχοµένως, γιατί πιστεύετε ότι
µπορεί εµείς να την κρύβουµε, σας λέω ότι δεν µπορούµε να
κρυφτούµε. Είµαστε µία χώρα την οποία παρακολουθούν όλος
ο πλανήτης, όλοι οι διεθνείς οργανισµοί, τα οικονοµικά ινστι-
τούτα, οι διεθνείς αναλυτές. Τι να κρύψουµε λοιπόν; Την ανα-
διάρθρωση; Αλλά ποια αναδιάρθρωση; 

Άρα, κατά τη γνώµη µου, αυτή η συζήτηση δεν πρέπει να συ-
νεχιστεί. Είναι κακή συζήτηση και δίνει τροφή σε αυτούς, οι
οποίοι κατά καιρούς έχουν στοιχηµατίσει στη χρεοκοπία της
χώρας. Νοµίζω ότι δεν ωφελεί καθόλου να επεκτείνουµε περαι-
τέρω τη συζήτηση στο θέµα της αναδιάρθρωσης.

Το τρίτο θέµα είναι ότι αναφερθήκατε µε έναν ισοπεδωτικό
τρόπο στο θέµα της υποταγής ηµών και της Νέας Δηµοκρατίας
στη διαπλοκή. Με τρόπο ισοπεδωτικό επαναλαµβάνω. Τα πράγ-
µατα, όµως, δεν έχουν έτσι. Βεβαίως, υπάρχουν προβλήµατα
στην ελληνική αγορά. Πρέπει, όµως, να δει κανείς τι δηµιούρ-
γησε αυτά τα προβλήµατα -αν θέλει να κάνει µία σοβαρή ανά-
λυση- και τι ευθύνες έχει η πολιτική. Κι εγώ δέχοµαι ότι έχει
ευθύνες η πολιτική, που άφησε όλη αυτήν την πραγµατικότητα
να ξετυλιχθεί τα τελευταία χρόνια στη χώρα, µε ένα µέρος της
επιχειρηµατικότητας να έχει µεγάλα κέρδη, µε κάποιους επιµέ-
ρους τοµείς που αναφέρατε και συµφωνώ µαζί σας. 

Από την άλλη πλευρά, όµως, πρέπει να δείτε και τι κάνουµε
αυτήν τη στιγµή. Να σας πω, για παράδειγµα, κύριε Πρόεδρε,
ότι στα φάρµακα έχουµε µία µείωση της τάξης του 18%. Τα φάρ-
µακα µειώθηκαν στη χώρα µε δική µας απόφαση και µε δική µας
επανατιµολόγηση κατά 18%. Κι εάν προχωρήσει η διαδικασία της
ηλεκτρονικής συνταγογράφησης και της λίστας, εγώ πιστεύω ότι
θα φτάσουµε, όσον αφορά την εξοικονόµηση στη φαρµακευτική
δαπάνη της χώρας, τουλάχιστον στο 30%. Και να δούµε και το
θέµα της εσωτερικής βιοµηχανίας και της ανάπτυξης στον ίδιο
τοµέα. Άρα, λοιπόν, δεν υπάρχει κερδοσκοπία αυτήν τη στιγµή
στα φάρµακα. Αναφερθήκατε στο θέµα της Επιτροπής Ανταγω-
νισµού. Εγώ θα το ερευνήσω αυτό που είπατε. Και πρέπει να το
ερευνήσω. Είναι η δουλειά µου αυτή. Ωστόσο, ακριβώς για να
µην ξαναϋπάρξουν τέτοια φαινόµενα –αν υπάρχουν τέτοια φαι-
νόµενα- υπάρχει διάταξη µέσα στο νόµο –δείτε την παρακαλώ-
η οποία αναφέρει ρητώς κώλυµα πριν και µετά τη θητεία στην
Επιτροπή Ανταγωνισµού σε περίπτωση που κάποιος είχε σχέσεις
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τέτοιες που αναφέρατε προηγουµένως για κάποια συγκεκριµένα
πρόσωπα.

Επίσης, κύριε Πρόεδρε, θέλω να σας πω ότι πριν από τρεις
µήνες εµείς κάναµε µία πολύ µεγάλη προσπάθεια. Μειώσαµε τις
τιµές στα τρόφιµα και στα είδη οικιακής χρήσεως κατά 11% µε-
σοσταθµικά. Δώσαµε 50 ευρώ το µήνα πίσω σε κάθε οικογένεια,
από τα άµεσα έξοδα που κάνει. Και άλλα 50 ευρώ, κύριε Πρόε-
δρε, θα δώσουµε πάλι τις επόµενες µέρες για µία νέα συµφωνία
που κάναµε µε τις επιχειρήσεις, προκειµένου να µειωθούν οι
τιµές περαιτέρω.

Αυτό, βεβαίως, δεν σηµαίνει ότι έχουν λυθεί τα προβλήµατα
στην ελληνική αγορά. Γι’ αυτό γίνεται αυτή η παρέµβαση, προ-
κειµένου να δηµιουργήσουµε µία επιτροπή, η οποία θα λειτουρ-
γεί µε βάση το δηµόσιο συµφέρον, το συµφέρον των κατα-
ναλωτών και η οποία θα υπηρετεί την ανάπτυξη.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Χρήστος Πρωτόπαπας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Μία

µικρή παρέµβαση θα ήθελα να κάνω. 
Θέλω να προσθέσω κι εγώ κάτι σε αυτό που είπε ο κύριος

Υπουργός πριν. Η χώρα βαδίζει, βέβαια, ένα δρόµο δύσκολο,
ανηφορικό και επώδυνο, αλλά δεν πρόκειται να χρεοκοπήσει και
καµµία αναδιάρθρωση δεν θα να γίνει, µε τις θυσίες του ελληνι-
κού λαού, µε τις προσπάθειες της Κυβέρνησης, µε το πρό-
γραµµα και την προσπάθεια που εξελίσσεται.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Καλά θα κάνουµε, λοιπόν, όλοι, τουλάχιστον σε αυτό, να ενώ-
σουµε τη φωνή µας. Διότι αν συζητάµε κάτι, το οποίο δεν πρό-
κειται σε τελική ανάλυση να προκύψει και δεν είναι πραγµα-
τικότητα, το µόνο που πετυχαίνουµε είναι να ευνοούµε –άθελά
µας, βεβαίως- εκείνους τους κερδοσκοπικούς κύκλους που, στην
τελική ανάλυση, αυτό σπρώχνουν ή αυτό περιµένουν. Δεν θα
τους κάνουµε, όµως, τη χάρη. Και κανένας εδώ µέσα –εξ ορι-
σµού το πιστεύω- δεν θέλει να τους κάνει τη χάρη.

Θέλω, επίσης, να πω στον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, τον κ. Τσίπρα,
ότι καµµία ανησυχία –και θέλω να το σηµειώσει αυτό- δεν έχουµε
για τους Βουλευτές µας και την Κοινοβουλευτική µας Οµάδα.
Έχουµε µάθει να συνθέτουµε. Κι έχουµε µάθει να πορευόµαστε
όλοι µαζί, µε τις απόψεις µας, που είναι θεµιτό να υπάρχουν για
ένα µεγάλο κόµµα σε αυτό το δύσκολο και ανηφορικό δρόµο.
Και αυτό θα έχει την ευκαιρία να το δει και στο ερχόµενο διά-
στηµα.

Αυτό, όµως, που πρωτίστως µας ενδιαφέρει –και σε αυτό και
το κόµµα του µπορεί να συµµετάσχει και θα συµµετάσχει ουσια-
στικά- είναι να ανοίξει επιτέλους ένας διάλογος για ένα ολοκλη-
ρωµένο πλαίσιο αναφοράς, µια ολοκληρωµένη στρατηγική για
την έξοδο της χώρας από την κρίση –το θέλουµε, ναι ή όχι;- µε
τις διαφωνίες και τις απόψεις µας -θα συµβάλλουµε σε αυτό, ναι
ή όχι;- µε την κριτική µας και τις παρεµβάσεις µας. Και αυτό φυ-
σικά δεν θα περιλαµβάνει µόνο τη δηµοσιονοµική εξυγίανση. Θα
περιλαµβάνει και τη δηµοσιονοµική εξυγίανση και την αξιοποίηση
της περιουσίας και την ανάπτυξη και το στοιχειώδες δίκτυο κοι-
νωνικής ασφάλειας για τις αδύναµες κοινωνικά τάξεις στην πα-
τρίδα µας. Και σε αυτό το διάλογο όλοι θα κριθούµε.

Όταν αποφεύγουµε το διάλογο, όταν αρνούµαστε να κά-
τσουµε στο τραπέζι, όταν αρνούµαστε να συζητήσουµε και να
προτείνουµε, σηµαίνει ότι δεν έχουµε άποψη, ότι προτιµούµε τον
εύκολο δρόµο του συνθήµατος, του βερµπαλισµού και του λαϊ-
κισµού. Αυτό, όµως, εµάς δεν µας αφορά, όπως δεν αφορά και
τον ελληνικό λαό. Αν κάποιοι επιµείνουν, αυτοί θα είναι που θα
χάσουν.

Τέλος, επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, να επισηµάνω και εγώ
ότι βεβαίως ένα στέλεχος κρίνεται από το πώς υπηρέτησε το
πόστο στο οποίο ήταν και όχι για την επαγγελµατική επιλογή που
έκανε µετά από δέκα χρόνια. Για κάθε ενδεχόµενο, όµως και
επειδή ακριβώς οι ευαισθησίες που πρότεινε ο κ. Τσίπρας, όλους
µάς απασχολούν και όλους µάς αφορούν -και καλά κάνει και προ-

τείνει- εκείνο που έχω να πω είναι ότι ακριβώς γι’ αυτό µπαίνουν
στο νόµο τα ασυµβίβαστα, γι’ αυτό ακριβώς είχε κάνει πρόβλεψη
το Υπουργείο -ο κ. Χρυσοχοΐδης, ο κ. Ρόβλιας- για να υπάρχει
στο σχετικό άρθρο η ύπαρξη των ασυµβιβάστων για κάποιον, ο
οποίος επιλέγει και δέχεται να υπηρετήσει στην Επιτροπή Αντα-
γωνισµού, προκειµένου στο µέλλον να αποφευχθεί η οποιαδή-
ποτε τέτοια δυνατότητα παρανόησης, είτε παρεξήγησης είτε, σε
τελική ανάλυση, για κάποιους κακόπιστους, και διαπλοκής, εάν
κάποιος το έχει στο µυαλό του. Νοµίζω ότι αυτό καθησυχάζει και
τους φόβους του κ. Τσίπρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτόπαπα.

Θα δώσω το λόγο στον κ. Λαφαζάνη, Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο του ΣΥΡΙΖΑ, για µια σύντοµη παρέµβαση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Φαντάζοµαι ότι τα περί αναδιάρ-
θρωσης, τα οποία επιρρίπτουν σ’ εµάς ο κύριος Υπουργός και ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της κυβερνητικής παράταξης,
µάλλον, πρέπει να τα απευθύνουν -και γι’ αυτό ίσως αναφέρονται
σ’ αυτά τα θέµατα στην Αίθουσα αυτή- στους Βουλευτές τους.

Διότι, κύριε Υπουργέ και κύριε Πρωτόπαπα, δεν είµαστε εµείς
που ανακινούµε σε πρώτη φάση και σε πρώτη προτεραιότητα,
ειδικά σ’ αυτήν τη συγκυρία, το θέµα της αναδιάρθρωσης. Το
θέµα της αναδιάρθρωσης ανακινείται, πρώτα απ’ όλα, από τους
Βουλευτές σας. Δεν είναι δυνατόν να θέλετε να απαντήσετε
µέσω ηµών στους δικούς σας Βουλευτές γι’ αυτά τα οποία λένε.

Όσον αφορά την ουσία του θέµατος, βεβαίως, πρέπει να γίνει
επαναδιαπραγµάτευση του χρέους, κύριε Πρωτόπαπα. Και αυτό
το έχουµε πει εµείς από την πρώτη στιγµή. Πρέπει να γίνει επα-
ναδιαπραγµάτευση για τη διαγραφή του µεγαλύτερου µέρους
του χρέους, διότι αυτό το χρέος, πρώτα απ’ όλα, δεν είναι χρέος
του ελληνικού λαού, είναι χρέος των πολιτικών και οικονοµικών
ελίτ αυτής της χώρας και κατά δεύτερο λόγο και ουσιαστικότερο
το χρέος αυτό δεν µπορεί να αποπληρωθεί. Και κυρίως αυτό το
χρέος δεν µπορεί να χρησιµοποιείται ως άλλοθι για να επιβάλ-
λονται µνηµονιακά προγράµµατα καταστροφής.

Αυτό που έχει ανάγκη αυτήν την ώρα η Ελλάδα δεν είναι ένα
εθνικό σχέδιο δράσης σαν και αυτό που µελετάει ο κ. Παπαν-
δρέου, που θα οδηγήσει στην άβυσσο τη χώρα µας. Αυτό που
χρειάζεται η Ελλάδα αυτήν την ώρα είναι µια µεγάλη ριζοσπα-
στική, προοδευτική ανατροπή µε σοσιαλιστικό ορίζοντα. Και το
βουητό αυτής της ανατροπής ακούγεται ήδη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Λαφαζάνη.

Έχει ζητήσει το λόγο ο κ. Σιούφας, τέως Πρόεδρος της Βου-
λής, ο οποίος κατά τον Κανονισµό έχει το λόγο. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα εξαντλήσετε το

χρόνο;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα µόνο

δύο-τρία λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε,

έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Θα ήθελα να πω δύο πράγµατα. 
Ξεκινώ πρώτον, µε το πρώτο, µε µια παραίνεση προς την πο-

λιτική ηγεσία του Υπουργείου και τον κ. Χρυσοχοΐδη και τον κ.
Ρόβλια. Οι επισηµάνσεις και οι παρατηρήσεις, οι οποίες σας
έχουν γίνει από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση σε ό,τι αφορά το
περιεχόµενο των άρθρων αυτού του νοµοθετήµατος, να σας
απασχολήσουν περισσότερο, ώστε να βρεθεί µια χρυσή τοµή για
να γίνει ακόµα πιο ενισχυµένος ο ρόλος της Επιτροπής Ανταγω-
νισµού.

Δεύτερον, να εκφράσω µια απορία. Το νοµοσχέδιο αυτό, κύριε
Υπουργέ, το εισάγεται ως Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας.

Από την ηµέρα που αναλάβατε την ευθύνη αυτού του Υπουρ-
γείου έχουν περάσει οκτώ µήνες και βλέπω από τη µία µεριά να
είναι Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότη-
τας και από την άλλη να παραµένει ως Υπουργείο Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και διερωτώµαι: Τι είναι
εκείνο, το οποίο επί οκτώ µήνες εµποδίζει την Κυβέρνηση να
κάνει αυτό το στοιχειώδες, ανεξάρτητα εάν συµφωνεί κανείς ή
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όχι; Γνωρίζετε τις απόψεις µου γύρω από αυτό το θέµα των κυ-
βερνητικών µεταβολών και τις αρρυθµίες, που κάθε φορά προ-
κύπτουν από τις νέες αρµοδιότητες, από τις συγχωνεύσεις, από
τις διαιρέσεις, από τις ενοποιήσεις και από τις µετακινήσεις επο-
πτείας οργανισµών και φορέων. 

Χρειαζόµαστε όµως, µία απάντηση. Γιατί παραµένει ακόµα το
Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, οκτώ
µήνες µετά τον ανασχηµατισµό του Σεπτεµβρίου του 2010 και
δεν έχει πάρει ακόµα την ονοµασία, την οποία βλέπω πολλές
φορές, όταν οµιλούν οι δύο Υπουργοί, ότι είναι Υπουργοί Περι-
φερειακής Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας; Αν οι χρόνοι µε
τους οποίους κινείστε για ένα τέτοιο θέµα, το οποίο θα έπρεπε
να είχε λυθεί µέσα στον πρώτο µήνα, είναι οκτώ µήνες, τότε αυτό
θα πρέπει να σας απασχολήσει και µάλιστα σοβαρά, όχι µόνο σε
αυτόν τον τοµέα, αλλά και σε άλλους τοµείς, όπου χρειάζεται και
η κοινή προσπάθεια, αλλά και νέοι ρυθµοί για να αντιµετωπι-
στούν τα προβλήµατα, τα οποία διέρχεται αυτήν την ώρα η πα-
τρίδα µας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Πρό-
εδρο, τον κ. Σιούφα.

Επανερχόµεθα στον κατάλογο των εγγεγραµµένων οµιλητών. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αττικής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η συζήτηση ως ένα σηµείο αναπόφευκτα άνοιξε. Επιτρέψτε

µου να τοποθετηθώ µόνο σε ένα θέµα εκτός σχεδίου νόµου, και
αυτό είναι το περίφηµο ζήτηµα της αναδιάρθρωσης. 

Εγώ, εκείνο που ήξερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι
κάποιος που χρωστάει έχει υποχρέωση να πληρώσει. Επίσης,
ήξερα –και έτσι µε έµαθαν- ότι κάποιος που δίνει µία υπόσχεση
–και η υπόσχεση καταβολής είναι µια τέτοια υπόσχεση- πρέπει
να την τηρεί. Εποµένως, εάν δεν υπάρχουν κάποιοι εξαιρετικοί
λόγοι κατ’ αρχάς, κανένας δεν πρέπει να σκέφτεται ότι δεν θα
τηρήσει τις υποσχέσεις του και δεν θα πληρώσει αυτά, τα οποία
οφείλει. Εγώ αυτό ξέρω ότι κάνουν οι νοικοκύρηδες, αυτό ξέρω
ότι κάνουν οι έντιµοι συναλλασσόµενοι και αυτό ξέρω ότι επιβάλ-
λει και το δίκαιο και η ηθική. Τη συζήτηση για την αναδιάρθρωση
λοιπόν, δεν την παρακολουθώ. 

Είναι αλήθεια ότι υπάρχουν µέσα στο Εµπορικό µας Δίκαιο και
µέσα στις συναλλαγές που αναγνωρίζουν την αποτυχία και ανα-
γνωρίζοντας την αποτυχία ρυθµίζουν µε έναν ορισµένο τρόπο,
πώς µπορούν να υπάρξουν συµφωνίες που θα φέρουν εκείνον
που απέτυχε να τηρήσει την υπόσχεσή του σε συναλλαγή, σε
διαπραγµάτευση µε το δανειστή του, για να εξυγιανθεί ξανά η
εταιρεία ή εν πάση περιπτώσει, εν προκειµένω το κράτος, το
οποίο δεν έχει καταφέρει να εξοφλήσει. 

Έχουµε φτάσει σε αυτό το σηµείο; Έχουµε φτάσει σε εκείνο
το σηµείο, όπου έρχονται ορισµένες πτέρυγες και µας λένε ότι
τελικώς θα πρέπει να χρησιµοποιήσουµε τέτοιες δυνατότητες,
οι οποίες παρεµπιπτόντως στο επίπεδο της καταρτίσεως συµβά-
σεων µε τα κράτη δεν υφίστανται και εποµένως, εξαρτάται η συµ-
φωνία από τους αντισυµβαλλόµενους µε τα κράτη, όποιοι είναι
αυτοί. Έχουµε φτάσει σε αυτό το σηµείο; Αυτοί που το λένε αυτό
έχουν αναλογιστεί τις συνέπειες; Έχουν αναλογιστεί τις συνέ-
πειες για το τραπεζικό σύστηµα, το οποίο κατέχει µέρος του δη-
µοσίου χρέους; Έχουν αναλογιστεί τις συνέπειες για τα
ασφαλιστικά ταµεία που κατέχουν µέρος του δηµοσίου χρέους;
Έχουν αναλογιστεί τις συνέπειες για την αξιοπιστία της χώρας
και πότε θα µπορέσει να ξαναδανειστεί από τις αγορές; Έχουν
αναλογιστεί τις συνέπειες για τις συναλλαγές µε το εξωτερικό
εµπόριο, το οποίο ουσιαστικά θα πρέπει πλέον να προκαταβάλει
όλο το τίµηµα για να έχει οποιαδήποτε συναλλαγή; Έχουν ανα-
λογιστεί το κατά πόσο αυτό επηρεάζει ή όχι την ανταγωνιστικό-
τητα των εξαγωγικών µας εταιρειών που τόσο χρειαζόµαστε;

Όλα αυτά ξαφνικά φεύγουν από τη συζήτηση; Γιατί εγώ εκείνο
που ακούω απ’ όλες τις πτέρυγες είναι µία λογική του εξής
τύπου: Θα φάµε τα λεφτά, αυτά που χρωστάµε και µετά θα κά-
νουµε και κοµµουνισµό και τελείωσε το ζήτηµα. Αυτή είναι η προ-
σέγγιση. Αυτή είναι η πολιτική απάντηση που θέλουν ορισµένοι

να δώσουν σήµερα; Έτσι θα αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατα
της χώρας;

Σκεφτόµουν τις προάλλες το µεγάλο ζήτηµα της φοροδιαφυ-
γής. Έχω πει κατ’ επανάληψη ότι το πρόβληµα της φοροδιαφυ-
γής δεν µπορεί να λυθεί κατασταλτικά, αλλά θέλει συµµαχία µε
την κοινωνία. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ούτε µε περαιώσεις. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ούτε µε περαιώσεις, αλλά ούτε µε

καταστολές ούτε µε αύξηση της ποινικής δίωξης.
Ξέρετε ποιος είναι ο βασικός λόγος της φοροδιαφυγής; Σε

πολύ µεγάλο βαθµό το ανέπτυξε τώρα και ο Πρόεδρος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Λέει: «Δεν έχουµε όλοι την ίδια πατρίδα. Εάν κάποιος είναι
πλούσιος, δεν έχει την ίδια πατρίδα µε ένα φτωχό. Αυτός που
είναι πλούσιος δεν είναι το ίδιο Έλληνας» -ας το πω έτσι- «µε
αυτόν που έχει λιγότερα χρήµατα». Αυτή η λογική της εχθρότη-
τας απέναντι σε ό,τι εκφράζει το οργανωµένο συλλογικό, που
είναι το κράτος, κατ’ εξοχήν έχει εκφραστεί µέσα από την ταξι-
κότητα που αναπτύσσει η Αριστερά. Μα, τότε παράγεται νοµιµο-
ποιητικός λόγος, για να µην πληρώνεις τους φόρους. Εάν σε
τελευταία ανάλυση το κράτος είναι ο ταξικός εχθρός, γιατί πρέ-
πει να πληρώσεις φόρους; Εάν το κράτος είναι ο εκφραστής µίας
συγκεκριµένης τάξης και ορισµένων ταξικών συµφερόντων, γιατί
πρέπει να πληρώσεις φόρους; 

Παράγεται µαζικά, λοιπόν, µία ιδεολογία απόρριψης της νοµι-
µότητας και εν συνεχεία ερχόµαστε και κλαίµε, λέγοντας: πιάστε
τη φοροδιαφυγή. Μα, η φοροδιαφυγή είναι διάχυτη. Η φοροδια-
φυγή γίνεται µόνο στο επίπεδο των πολύ µεγάλων πολυεθνικών;
Δεν γίνεται στο επίπεδο της µικρής επιχείρησης, της πολύ µικρής
επιχείρησης, στο επίπεδο του ελευθεροεπαγγελµατία, στο επί-
πεδο αυτού που αγοράζει ένα ακίνητο και δεν δηλώνει την πραγ-
µατική αξία, αλλά την αντικειµενική; Και αυτός µπορεί να είναι
είτε υπάλληλος είτε οποιοσδήποτε, αφού έχει παραχθεί µία ιδε-
ολογία φοροδιαφυγής. Και παράγεται µε συγκεκριµένες ιδεολο-
γικές αντιλήψεις, οι οποίες εξακολουθούν να αναπαράγονται και
να µην αντιµετωπίζονται.

Έρχοµαι στο θέµα του ανταγωνισµού. Τι πρέπει να µας απα-
σχολεί στο θέµα του ανταγωνισµού; Αυτό το σχέδιο νόµου κάνει
µία κωδικοποίηση. Μάλλον άνοιξε, κύριε Υπουργέ, τη δυνατό-
τητα µιας γενικότερης συζήτησης, παρά σε τελευταία ανάλυση
τη δυνατότητα να εστιάσει κανείς σε συγκεκριµένες διατάξεις,
οι οποίες κωδικοποιούνται µε κάποιες παρεµβάσεις.

Τι είναι, όµως, εκείνο το οποίο πρέπει να µας ενδιαφέρει στο
δίκαιο του ανταγωνισµού; Όλοι αντιλαµβανόµαστε ότι βασική
προϋπόθεση λειτουργίας της ελεύθερης αγοράς είναι το να µη
δηµιουργούνται ολιγοπωλιακές ή µονοπωλιακές καταστάσεις.
Αυτό είναι το βασικό που πρέπει να διασφαλίσει το δίκαιο του
ανταγωνισµού. Και εδώ, η αλήθεια είναι ότι υπάρχουν σηµαντικές
στρεβλώσεις στην Ελλάδα. Δεν είναι, όµως, µόνο στην Ελλάδα.
Σε αυτό µπορούµε να παρηγορηθούµε. Είναι ένα φαινόµενο που
υπάρχει, όπου υπάρχουν συγκεντρώσεις κεφαλαίων, όπου υπάρ-
χουν µεγάλες οικονοµικές δυνάµεις. Εκεί υπάρχει, πράγµατι,
αυτή η τάση. Εκεί, όµως, χρειαζόµαστε τις παρεµβάσεις.

Το ερώτηµα που έχω να κάνω, είναι το εξής: Είµαστε ικανοποι-
ηµένοι µέχρι σήµερα από τις παρεµβάσεις που γίνονται; 

Εγώ θα πω δύο πράγµατα. Δύο µοντέλα είχαν λειτουργήσει
στο παρελθόν ως προς αυτό το ζήτηµα. Το ένα ήταν η εκτετα-
µένη ρύθµιση της αγοράς, κυρίως µε αγορανοµικές διατάξεις.
Έγινε µία θετική παρέµβαση στο αγορανοµικό δίκαιο, η οποία
ολοκληρώθηκε τώρα. Ενδεχοµένως, είχε προετοιµαστεί, γιατί
ήταν µία µεγάλη παρέµβαση στην αγορανοµική διάταξη 1489, η
οποία κωδικοποιήθηκε και συµµαζεύτηκε. Όµως, επειδή το πα-
ρακολουθώ τα τελευταία χρόνια, εδώ οφείλω να πω ότι γίνεται
το εξής: Από τη µία µεριά, διαµαρτυρόµαστε για την αναρχία
στην αγορά, για την έλλειψη εποπτείας στην αγορά, για το χα-
µηλό επίπεδο ρυθµίσεως στην αγορά, αλλά από την άλλη έχουµε
στερήσει από το κράτος όλα του τα θεσµικά εργαλεία παρεµβά-
σεως στην αγορά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Θα ήθελα δύο λεπτά ακόµη, κύριε
Πρόεδρε.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τα έχετε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Θα σας εξηγήσω τι εννοώ. Τα τρόφιµα, παραδείγµατος χάριν,

που είναι ένας πολύ κρίσιµος τοµέας, εποπτεύονταν κυρίως από
τα αγορανοµικά δικαστήρια. Υπήρχε Αγορανοµικό, Εισαγγελία
Αγορανοµίας, δύο Τριµελή Αγορανοµικά Δικαστήρια που δίκαζαν
κατ’ έφεση και τρία Μονοµελή Αγορανοµικά που δίκαζαν σε
πρώτο βαθµό. Αυτά ήταν µόνο στην Αθήνα. Υπήρχαν υπηρεσίες
αγορανοµίας στις αστυνοµίες, εξειδικευµένο προσωπικό που
ήλεγχε αυτήν την κατάσταση. Όλο αυτό σήµερα είναι ο ΕΦΕΤ. 

Ερώτηση: Πόσο αποτελεσµατικά εποπτεύεται η αγορά των
τροφίµων; Απάντηση: Εξαιρετικά πληµµελώς. Πρέπει, λοιπόν, να
αποφασίσει κανείς. Εκεί δε, πρέπει να πω ότι ήταν συνδεδεµένες
αγορανοµικές και υγειονοµικές διατάξεις. 

Αυτό, λοιπόν, το µεγάλο κοµµάτι το οποίο επόπτευε και άλλα
ζητήµατα, τα θέµατα των τιµών, τα θέµατα των ηµεροµηνιών λή-
ξεων, τις αναλώσεις, τη συµµόρφωση µε τον Κώδικα Τροφίµων
και Ποτών, τη συµµόρφωση µε αποφάσεις του Ανωτάτου Εθνι-
κού Συµβουλίου, είναι ένα κοµµάτι απ’ το οποίο σήµερα το κρά-
τος έχει αποσυρθεί.

Πάω στο κοµµάτι του ανταγωνισµού. Το κοµµάτι του ανταγω-
νισµού, ποιος το εποπτεύει σήµερα; Υπάρχει µια ελληνική βιοµη-
χανία στη Θράκη, η οποία φτιάχνει µπίρα. Έχει κάνει µια
καταγγελία ο άνθρωπος αυτός, έχει έρθει από την Αµερική,
έφερε τα κεφάλαιά του και φτιάχνει µία εξαιρετική µπίρα στην
Ελλάδα. Έχει παλέψει να µπει στο δίκτυο λιανικής πώλησης και
δεν τα έχει καταφέρει. Έχει πάρει αυτήν τη στιγµή ένα 5% της
αγοράς και παιδεύεται. Όχι γιατί το προϊόν δεν είναι καλό, όχι
γιατί η τιµή δεν είναι ανταγωνιστική, είναι ανταγωνιστικότατη,
αλλά γιατί στην πραγµατικότητα διαµορφώνονται συνθήκες από
δύο µεγάλες εταιρείες παραγωγής µπίρας, που επηρεάζουν το
λιανεµπόριο. Έχει κάνει καταγγελία στην Επιτροπή Ανταγωνι-
σµού. Τι να κάνει; Αυτό µπορούσε να κάνει, αυτό έκανε. Αυτό συ-
ναντώ λέει, δεν µπορώ να µπω στην αγορά. Πέντε χρόνια και δεν
έχει υπάρξει απάντηση σ’ αυτό. 

Ερώτηση: Πρέπει να αντέξει αυτός πέντε χρόνια σε αυτές τις
συνθήκες ανταγωνισµού; Το φυσιολογικό είναι να µην αντέξει κά-
ποιος. Απαντά η Επιτροπή Ανταγωνισµού, γιατί την εξετάζαµε
στο πλαίσιο της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας: «Εγώ καταγ-
γελίες δεν µπορώ». Κάνετε ένα βήµα, απαλλάσσετε τώρα την
Επιτροπή Ανταγωνισµού από τις συγκεντρώσεις. Σύµφωνοι. Λέω,
όµως, δεν µπορεί να υπάρξει µία ιεράρχηση της σπουδαιότητας
και της σηµασίας µιας καταγγελίας; Αυτό πια είναι τόσο δύσκολο
να γίνει; Να καταλάβουµε πως το γεγονός ότι γίνεται µια καταγ-
γελία, η οποία σε τελευταία ανάλυση αφορά µία υπόθεση 1.000
ευρώ, είναι διαφορετικό από µία καταγγελία, που αφορά τη λει-
τουργία ενός ολόκληρου εµπορικού κυκλώµατος διακινήσεως
µπίρας; 

Άρα, λοιπόν, εκείνο που λέω, είναι ότι τελικά κάνουµε λίγα
πράγµατα. Εκείνο που λέω είναι ότι θεσµικά αποτυγχάνουµε. Και
γυρνώντας και στο ζήτηµα της κρίσης, οι παρεµβάσεις θα έπρεπε
να είναι στο σηµείο αυτό. Εκεί χρειαζόµαστε αποτέλεσµα. Κι εκεί
που αποτυγχάνει η Κυβέρνηση δεν είναι στη θεωρία και στη φι-
λοσοφική τοποθέτηση. Εκεί που αποτυγχάνει η Κυβέρνηση είναι
στις συγκεκριµένες παρεµβάσεις που θα µπορούσαν να ενεργο-
ποιήσουν τον ανταγωνισµό και να προστατεύσουν την αγορά. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Βορίδη. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Το λόγο παρακαλώ, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μισό λεπτό, κύριε
Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθου-
σας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, σαράντα εννέα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκ-

παιδευτικοί από το 5ο Γυµνάσιο Βύρωνα.
Η Βουλή τούς καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας

κ. Ρόβλιας, ζήτησε το λόγο για να κάνει µία σύντοµη παρέµβαση. 
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ένα λεπτό µόνο, κύριε Πρόε-
δρε. 

Δεν µπορώ να µην απαντήσω στον κ. Βορίδη, διότι το δεύτερο
κοµµάτι της οµιλίας του είχε µία πολύ εύστοχη παρατήρηση.
Ποιες υποθέσεις παίρνουν προτεραιότητα και ποιες δεν παίρ-
νουν. Και είναι ένα σηµείο τριβής αυτό πολύ έντονο. 

Κάνουµε µία καινοτοµία στο νοµοσχέδιο. Καθιερώνουµε ένα
σύστηµα µοριοδότησης των υποθέσεων, ανάλογα µε κριτήρια οι-
κονοµικά και κοινωνικά, ένα λεγόµενο point system, έτσι ώστε να
µην µπορεί να υπάρχει η διαµαρτυρία, η οποία υπάρχει σήµερα.
Αλλά ακόµη και για να αποφύγουµε την περίπτωση που µία υπό-
θεση για κάποιους λόγους δεν ανεβαίνει ψηλά στην κλίµακα για
εξέταση, ακόµη και σε αυτήν την περίπτωση, δίνουµε τη δυνα-
τότητα στην ολοµέλεια της επιτροπής να προτάξει µία υπόθεση,
την οποία δεν την έχει ανεβάσει επάνω το point system. Ένα αντι-
κειµενικό σύστηµα καθιερώνουµε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Μα, έτσι είναι...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Γιατί διαµαρτύρεστε; Διαµαρτύ-
ρεστε για τη διαφάνεια και την αντικειµενικότητα; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Μα, γιατί υπήρχε αυτό που
λέτε; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Όχι, δεν υπήρχε. Υπήρχε point
system; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Μα, µας λέτε σήµερα...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Υπήρχε µοριοδότηση; Όχι, βέ-
βαια. Πού υπάρχει; Με συγχωρείτε, εάν υπάρχει µοριοδότηση
στη νοµοθεσία τη δική σας... 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Έρχεται ο Υπουργός και
µας λέει...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Χατζηδάκη, είστε σοβα-
ρός συνάδελφος. Γιατί µε διακόπτετε; Εάν υπάρχει αυτό που
εµείς καθιερώνουµε σήµερα, πείτε µας σε ποιο νόµο και άρθρο
υπάρχει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Δεν υπάρχει; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, κύριε

συνάδελφε, όχι µε διακοπή. Συστηµατικότερα να απαντήσετε,
κύριε Χατζηδάκη. 

Συνεχίστε, κύριε Ρόβλια.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Βορίδη, προσπαθούµε,
λοιπόν, να δώσουµε µία λύση σε αυτό το οποίο πολύ σωστά θέ-
σατε. Θα κριθεί, όπως και όλα, εκ του αποτελέσµατος. Αυτό ήταν
το καλύτερο που σκεφθήκαµε και δεν διεκδικούµε το αλάθητο.
Αν κάποιος µπορεί να συνεισφέρει περαιτέρω στη διαδικασία επι-
λογής των σοβαρών υποθέσεων, εδώ είµαστε στην κατ’ άρθρον
συζήτηση να το συζητήσουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ρόβλια.

Παρακαλείται ο κ. Μιχαήλ Μπεκίρης, Βουλευτής της Νέας Δη-
µοκρατίας του Νοµού Αχαΐας, να λάβει το λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, προφανώς δεν θυµάστε
ότι στο νόµο τον οποίο εµείς είχαµε εισαγάγει το καλοκαίρι του
2009, αφήναµε στη διακριτική ευχέρεια της ίδιας της επιτροπής,
να αξιολογήσει τη βαρύτητα κάθε υπόθεσης, ενώ αυτό το οποίο
εσείς κάνετε σήµερα, δεν θα µας οδηγήσει πουθενά παρά µόνο
σε µία διόγκωση της γραφειοκρατίας. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα και να τη γνωρίζετε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ που λύσατε τη δια-
φωνία!
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ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ: Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, που µε πα-
ρακολουθείτε και ακούτε.

Κυρία και κύριοι Βουλευτές, το νοµοσχέδιο που έρχεται σή-
µερα προς συζήτηση στη Βουλή, φέρει τον τίτλο: «Προστασία
Ελεύθερου Ανταγωνισµού». Αλήθεια όµως, ποιού ανταγωνισµού;
Ποιων επιχειρήσεων; Ποιας αγοράς; Δεν ξέρω εάν το έχει αντι-
ληφθεί η Κυβέρνηση, αλλά διανύουµε µία φάση βαθιάς και σκλη-
ρής ύφεσης, εξαιτίας της δικής σας αδιέξοδης πολιτικής και των
δανειστών σας, που µε παρωπίδες ακολουθείτε.

Οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις κλείνουν η µία µετά την άλλη. Τα
λουκέτα κατακλύζουν τις αγορές. Η ανεργία καλπάζει. Όλα αυτά
δεν συµβαίνουν από µόνα τους. Συµβαίνουν εξαιτίας σας. Ακόµη
και στους πιο εµπορικούς δρόµους όλων των µεγάλων πόλεων
εάν περπατήσει κανείς, θα δει αµέτρητα µαγαζιά µε την ταµπέλα
«ΕΝΟΙΚΙΑΖΕΤΑΙ».

Μέσα, λοιπόν, σε αυτές τις συνθήκες, ερχόµαστε να συζητή-
σουµε για την προστασία του ανταγωνισµού. Η ελληνική πολι-
τεία, ανεξάρτητα από τις κυβερνήσεις, τροποποιεί το νόµο περί
ανταγωνισµού µέσα σε λιγότερο από δύο χρόνια.

Ως γενική τοποθέτηση, λοιπόν, θα ήθελα να επισηµάνω ότι η
υπερπαραγωγή νόµων δεν ωφελεί επιτέλους σε τίποτε. Δεν κρί-
νεται πετυχηµένος ένας Υπουργός ανάλογα µε το πόσα νοµο-
σχέδια θα φέρει στη Βουλή ούτε µε ποια νοµοσχέδια θα
συνδέσει το όνοµά του. Άλλοι είναι οι παράγοντες της επιτυχίας.
Μπορεί να υπήρχαν επιµέρους διαφωνίες για τον προηγούµενο
νόµο, αλλά δεν ήταν δα και τόσο επιτακτική η ανάγκη αλλαγής
του νόµου περί ανταγωνισµού. Ας έβαζε, λοιπόν, το Υπουργείο
σας άλλες προτεραιότητες. Έχετε, αλίµονο, τόσα ανοικτά θέ-
µατα! Έχετε τον επενδυτικό νόµο που δεν πρόκειται να λειτουρ-
γήσει. Οι τιµές στα καύσιµα έχουν πάρει τον ανήφορο. Οι τιµές
στην αγορά ακολουθούν ακριβώς την ίδια πορεία. Και όλα αυτά
στην ουσία τα αγνοείτε και ασχολείστε µε την τροποποίηση ενός
νόµου σε µία δεδοµένη χρονική συγκυρία που το ενδιαφέρον της
είναι ελάχιστο έως µηδαµινό.

Με αφορµή όµως την παρούσα συζήτηση, θα ήθελα να θέσω
και έναν ευρύτερο προβληµατισµό. Δεν αντιλαµβάνοµαι πλέον
την αναγκαιότητα περιορισµού του έργου των Βουλευτών µόνο
στις τοποθετήσεις των νοµοσχεδίων. Δεν αντιλαµβάνοµαι γιατί
πρέπει να ψηφίζονται τόσα νοµοσχέδια κάθε χρόνο. Αυτό είναι
το πρόβληµα του ελληνικού κράτους; Η ποσότητα των νόµων ή
η ποιότητα και ακόµη περισσότερο το αποτέλεσµα; Χρειαζόµα-
στε ποιοτικό νοµοθετικό έργο, χρειαζόµαστε αποτελέσµατα. Και
αυτό χρειάζεται και να το κρίνουµε, αλλά και να το αξιολογούµε.

Είναι αναγκαία η αναβάθµιση του έργου της Βουλής και των
Βουλευτών. Έχουµε πέσει τόσα χρόνια στην παγίδα της συνε-
χούς νοµοθετικής παραγωγής, σε σηµείο τέτοιο µάλιστα που
είναι δύσκολο να παρακολουθήσουν τους νόµους και οι πολίτες,
αλλά και η αγορά. Χρειάζεται, λοιπόν, άµεσα αλλαγή νοοτροπίας.

Ειδικότερα, σε ό,τι αφορά τον ανταγωνισµό και την οικονοµία,
όλοι γνωρίζουµε ότι η κατάσταση συνεχώς επιδεινώνεται. Ένα
χρόνο σχεδόν µετά την ψήφιση του µνηµονίου είµαστε σε χειρό-
τερη θέση από τον Απρίλιο του 2010. Ήδη, συζητείται αναθεώ-
ρηση του ελλείµµατος του 2010. Η αναθεώρηση δε αυτή είναι
πιθανόν να υπερβαίνει τη µία µονάδα. Ποιος ευθύνεται, άραγε,
γι’ αυτό; Και γι’ αυτό ευθύνεται η Νέα Δηµοκρατία; Σήµερα, δυ-
στυχώς, δεν µπορείτε να κατηγορήσετε κανέναν πλέον παρά
µόνο τους ίδιους σας τους εαυτούς. 

Αντιλαµβάνεσθε σιγά - σιγά ότι η ακολουθούµενη οικονοµική
πολιτική είναι αδιέξοδη. Το συζητάτε και µεταξύ σας. Μιλάτε για
αλλαγή του οικονοµικού επιτελείου, αλλά ούτε αυτό είναι αρκετό.
Η ουσία και η λύση ταυτόχρονα βρίσκεται στην αλλαγή της πο-
λιτικής. Δεν είναι δυνατόν να µην αντιλαµβάνεσθε γιατί τα έσοδα
πηγαίνουν από το κακό στο χειρότερο. Υπολογίσατε αύξηση 8%
και έχετε µείωση, για τους πρώτους µήνες του 2011, σχεδόν
10%. Γιατί; Διότι, δεν λειτουργεί η αγορά, διότι, έχει µειωθεί δρα-
µατικά η αγοραστική δύναµη και εσείς, δυστυχώς, ασχολείστε
µε αµπελοφιλοσοφίες. 

Ανάλογες υπερβάσεις υπάρχουν και στο σκέλος των δαπανών.
Θεωρούσατε ότι τα πάντα κινούνται γραµµικά στην οικονοµία.
Πιστεύατε ότι επειδή πέρσι εισπράξατε ένα «χ» ποσό µε τον «χ»
φορολογικό συντελεστή και φέτος, που αυξήσατε το συντελε-

στή, θα αυξηθούν και τα έσοδα. Δεν είναι, όµως, αυτή η οικονο-
µία. Ακόµη κι ένας άσχετος µε την οικονοµική επιστήµη γνωρίζει,
ή τουλάχιστον αντιλαµβάνεται, ότι στην καµπύλη που απεικονίζει
τα έσοδα και τους φορολογικούς συντελεστές υπάρχει ένα ση-
µείο µετά το οποίο η χρησιµότητα της αύξησης των φορολογικών
συντελεστών είναι φθίνουσα. 

Με απλά λόγια από ένα σηµείο και πέρα όταν αυξάνεις τους
συντελεστές, τα έσοδα µειώνονται. Αυτό έχει πάθει η Κυβέρνησή
σας. Βρίσκεστε, λοιπόν, σε αδιέξοδο. Εµφανίζεστε δειλοί, άβου-
λοι και τελείως άτολµοι. Ελπίζω να µην αποδειχτείτε, όµως, και
µοιραίοι για τη χώρα και τους πολίτες. 

Αυτές τις ηµέρες είναι πάλι εδώ το κλιµάκιο της τρόικας. Από
διαρροές εµφανίζονται ιδιαίτερα δυσαρεστηµένοι από την ανα-
κολουθία σας και από την αδυναµία που επιδεικνύετε στις δε-
σµεύσεις, αλλά και στις τολµηρές αποφάσεις που πρέπει να
λάβετε. Δεν υπάρχει σχέδιο, δεν υπάρχει πρόγραµµα, δεν είστε
καν ικανοί να πείτε την αλήθεια στους Έλληνες πολίτες. 

Και µέσα σε αυτό το κλίµα εισάγετε προς ψήφιση το νοµοσχέ-
διο για την προστασία του ανταγωνισµού, ένα νοµοσχέδιο µε δύο
βασικά χαρακτηριστικά: αφ’ ενός την κωδικοποίηση της νοµοθε-
σίας περί ανταγωνισµού, που µπορεί να είναι σε θετική κατεύ-
θυνση και αφ’ ετέρου τη τροποποίηση ορισµένων διατάξεων του
προηγούµενου νόµου, που ασφαλώς και είναι σε αρνητική κα-
τεύθυνση. Σίγουρα πάντως δεν είναι ένα νοµοσχέδιο τοµή, µε-
ταρρύθµιση ή µε τις συνήθεις βαρύγδουπες εκφράσεις που
χρησιµοποιείτε για να περιγράψετε το νοµοθετικό σας έργο. 

Είναι ένα νοµοσχέδιο που χαρακτηρίζεται για µία ακόµη φορά
από παλινωδίες και από σειρά αλλαγών. Ξεκινήσατε το Δεκέµ-
βριο παρουσιάζοντας το συγκεκριµένο νόµο, ένα νόµο που ου-
σιαστικά ακύρωνε τη λειτουργία της Επιτροπής Ανταγωνισµού
και παρείχε απόλυτα τις εξουσίες στον εκάστοτε Υπουργό. Ο
Υπουργός θα αποφάσιζε για τα πάντα, για τη χρονική σειρά των
υποθέσεων, για τα οικονοµικά της επιτροπής. Παράλληλα, πα-
ρείχε διευκολύνσεις στα καρτέλ, έτσι ώστε να µην πληρώνουν
πρόστιµα πρωτοδίκως και άλλαζε τη διαδικασία µε τη σύνθεση
της επιτροπής. Μέχρι και η ίδια η επιτροπή σας έκανε παρατή-
ρηση. Μετά ανάλογες επισηµάνσεις σας έκανε και η Κοµισιόν. 

Η περίπτωση δε της διαγραφείσας διάταξης 25 παρ. 2 Γ είναι
η πλέον ενδεικτική για τον τρόπο που σκέφτεστε, µια διάταξη
που προέβλεπε, άκουσον-άκουσον, ότι αν οι επιχειρήσεις εκπλη-
ρώσουν την υποχρέωση για την τήρηση της οποίας επεβλήθη το
πρόστιµο, η Επιτροπή Ανταγωνισµού µπορεί να καθορίσει το ορι-
στικό ύψος του προστίµου σε ύψος χαµηλότερο από εκείνο που
προέβλεπε η αρχική απόφαση. Ένα τεράστιο παράθυρο θέλατε
να ανοίξετε για να µειώνετε τα πρόστιµα. Και αυτό από ποιους;
Από µια δήθεν σοσιαλιστική Κυβέρνηση που επιθυµεί τη ρύθµιση
και τον έλεγχο των αγορών.

Αυτή σας, λοιπόν, τη νοοτροπία, αυτή σας τη λογική, αυτή σας
την τακτική, εµείς την καταψηφίζουµε. Όπως και καταψηφίζουµε
το νοµοσχέδιο για τις χαριστικές ρυθµίσεις, για τη διόγκωση της
γραφειοκρατίας, για την εξόφθαλµη παρέµβασή σας στον περιο-
ρισµό της ανεξαρτησίας της επιτροπής, για την κατάργηση του
εσωτερικού ελέγχου, που και εσείς οι ίδιοι είχατε ψηφίσει, για τη
στέρηση των οικονοµικών πόρων, που θα µπορούσαν να συµβά-
λουν στη βελτίωση της αποτελεσµατικότητας του έργου της επι-
τροπής. Αλλά για όλα αυτά θα µιλήσουµε διεξοδικότερα στην
κατ’ άρθρον συζήτηση.

Κύριοι Βουλευτές, σίγουρα πάντα υπάρχουν περιθώρια βελ-
τίωσης στην Επιτροπή Ανταγωνισµού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η δουλειά που έγινε από την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-

τίας, ουσιαστικά ανέστησε µια επιτροπή που υπολειτουργούσε
και που δεν επέβαλε κανένα απολύτως πρόστιµο. Θεωρώ, όµως,
ότι µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν γίνονται βήµατα βελτίω-
σης, το αντίθετο. Με τις συγκεκριµένες ρυθµίσεις που εισάγετε,
τα πράγµατα χειροτερεύουν. 

Ασχοληθείτε, λοιπόν, ουσιαστικά µε τον ανταγωνισµό, µε την
αγορά, µε την ανταγωνιστικότητα της ίδιας µας της οικονοµίας.
Φτάνει πια µε τη γραφειοκρατία και τους φόρους. Δώστε ώθηση
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στην αγορά για να λειτουργήσει. Αφήστε επιτέλους την ίδια την
αγορά να αναπνεύσει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μπεκίρη.

Το λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Αρβανιτίδης, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ στη Β’ Θεσσαλονίκης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το
παρόν νοµοσχέδιο για την προστασία του ανταγωνισµού έρχεται
σε µια πολύ κρίσιµη περίοδο για τη χώρα µας, έρχεται σε µια πε-
ρίοδο, που η χώρα διψά και έχει ανάγκη για ανάπτυξη.

Για να πετύχουµε, όµως, την πολυπόθητη ανάπτυξη, η οποία -
υποθέτω συµφωνούµε όλοι σε αυτό- θα δώσει ώθηση στην οικο-
νοµία και θα βγάλει τη χώρα µας από την ύφεση, θα πρέπει να
υπάρξει εύρυθµη, ανταγωνιστική λειτουργία της αγοράς. Θα πρέ-
πει να υπάρξει καινοτοµία. Θα πρέπει να υπάρξουν επενδύσεις.

Ο υγιής ανταγωνισµός, ο οποίος γεννά τα χαρακτηριστικά
αυτά αποτελεί θεµελιώδη πυλώνα και µοχλό ανάπτυξης κάθε οι-
κονοµίας που στηρίζεται στην ελεύθερη αγορά. Αποτελεί τον πα-
ράγοντα εκείνο που δίνει ώθηση στην επιχειρηµατικότητα, στη
δηµιουργικότητα, στην καινοτοµία και στις επενδύσεις, αυτό δη-
λαδή που χρειάζεται ο τόπος µας για να αναπνεύσει. 

Στην Ελλάδα, ωστόσο, επί σειρά ετών οι προθέσεις για καινο-
τοµία, επενδύσεις και επιχειρηµατικότητα προσέκρουαν σε µυ-
στικές συµφωνίες, σε συµπράξεις καρτελικού τύπου και στη
διαιώνιση µιας οµερτά που πρέπει επιτέλους να σπάσει. Όλοι
έχουµε ακούσει ιστορίες για πολίτες που κάποια στιγµή είχαν µια
ιδέα, διέθεταν κεφάλαιο και θέλησαν να φέρουν ένα ελληνικό και-
νοτόµο προϊόν στην ελληνική αγορά. Ανέφερε ο κ. Βορίδης το
παράδειγµα της µπίρας. Εγώ µπορώ να πω για έναν εξαιρετικό
συνεταιρισµό ρυζιού στη Χαλάστρα, ο οποίος τυποποιεί το ρύζι,
κάνει άλλα προϊόντα, τα επεξεργάζεται και δυστυχώς έχει αδυ-
ναµία να τοποθετήσει το προϊόν αυτό στα ράφια των πολυκατα-
στηµάτων. Απέτυχαν αυτοί οι άνθρωποι, ωστόσο, γιατί ήλθαν
αντιµέτωποι µε ένα εχθρικό περιβάλλον των καρτέλ που ελέγ-
χουν την τοπική αγορά και νέµονται την ελληνική αγορά σε
βάρος της ελληνικής οικονοµίας, σε βάρος τελικά της κοινωνίας
µας. 

Διότι βεβαίως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι επιπτώσεις
είναι αλυσιδωτές. Ο αθέµιτος ανταγωνισµός οδηγεί σε λουκέτο
τις µικρές και µικροµεσαίες επιχειρήσεις και αυτό έχει κατά κύριο
λόγο δυο σηµαντικές επιπτώσεις. Δηµιουργεί στρατιές ανέργων,
αυξάνει την αισχροκέρδεια, αυξάνει κατακόρυφα τις τιµές των
προϊόντων και κατά συνέπεια αυξάνει το κόστος ζωής σε βάρος
των πολιτών. 

Στόχος, λοιπόν, του νοµοσχεδίου αυτού είναι η θεσµική ενί-
σχυση της Επιτροπής Ανταγωνισµού και η δηµιουργία προϋπο-
θέσεων για την αποτελεσµατικότερη λειτουργία της θέτοντας
δύο κύριους πολιτικούς στόχους. Πρώτα απ’ όλα, θέτει τη δηµι-
ουργία µιας επιτροπής πραγµατικά ανεξάρτητης που δεν θα επη-
ρεάζεται ούτε από τις δυνάµεις της αγοράς ούτε από τις
εκάστοτε κυβερνήσεις, η οποία θα επιτελεί απρόσκοπτα τον ιδι-
αίτερο ρόλο που πρέπει να έχει ως θεµατοφύλακας του ανταγω-
νισµού. Δεύτερον, τη δηµιουργία µιας αποτελεσµατικής επι-
τροπής ανταγωνισµού που θα λειτουργεί µε βάση τη διαφάνεια,
τη λογοδοσία και τα αντικειµενικά κριτήρια αξιολόγησης, ιεράρ-
χησης και εξέτασης των υποθέσεων που φτάνουν σ’ αυτή.

Στέκοµαι ιδιαίτερα στην ανάγκη ενίσχυσης του ρόλου της Επι-
τροπής Ανταγωνισµού και στην ουσιαστική αναβάθµισή της,
τόσο σε θεσµικό, όσο και σε λειτουργικό επίπεδο, καθώς από την
επιτροπή εξαρτάται σε µεγάλο βαθµό η αποτελεσµατική εφαρ-
µογή των κανόνων ανταγωνισµού. Η επιτροπή θα πρέπει να είναι
ενεργή, να παρακολουθεί ανελλιπώς την αγορά και να ασκεί
ισχυρό εποπτικό ρόλο. Υπενθυµίζεται ότι η ελληνική Επιτροπή
Ανταγωνισµού κατατάσσεται µόνιµα στις τελευταίες θέσεις πα-
γκοσµίως σε αποδοτικότητα σύµφωνα µε τους ετήσιους πίνακες
του επιστηµονικού περιοδικού «Global Competition Review», ενώ
η Ελλάδα θεωρείται η µαύρη τρύπα του ανταγωνισµού στην Ευ-
ρώπη. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι όλοι θα συµφωνήσουµε στο γεγονός ότι ο

τρόπος µε τον οποίο λειτουργούσε η Επιτροπή Ανταγωνισµού
µέχρι τώρα δεν ήταν ικανοποιητικός. Για ποιο λόγο έπρεπε, δη-
λαδή, η αντιµετώπιση του θέµατος της συγχώνευσης των αερο-
πορικών εταιρειών να έλθει σαν λύση από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή Ανταγωνισµού; Γιατί δεν µπορούσε να επέµβει η δική
µας επιτροπή που µε την ανακοίνωση της συγχώνευσης και για
όλο το διάστηµα οι τιµές των αεροπορικών εισιτηρίων από την
Αθήνα για τη Θεσσαλονίκη για παράδειγµα εκτοξεύτηκαν στα
ύψη; Είναι δυνατόν να υπάρχει µονοπώλιο στο δροµολόγιο που
συνδέει τις δυο µεγάλες πόλεις της Ελλάδας, µε αποτέλεσµα κά-
ποια στιγµή το δροµολόγιο αυτό να φτάσει µετ’ επιστροφής έως
και 300 ευρώ; 

Με το παρόν νοµοσχέδιο, λοιπόν, θωρακίζουµε θεσµικά την
Επιτροπή Ανταγωνισµού και την καθιστούµε πιο ανεξάρτητη, ενι-
σχύουµε την αποτελεσµατικότητα της δράσης της, βελτιώνουµε
τη διαφάνεια και την αντικειµενικότητα της λειτουργίας της, δια-
µορφώνουµε µηχανισµό ελέγχου που θα αποτρέπει αποτελεσµα-
τικά τις παραβατικές συµπεριφορές, εκσυγχρονίζουµε τη
λειτουργία της επιτροπής και την εναρµονίζουµε µε τα σύγχρονα
ευρωπαϊκά πρότυπα. Επιπλέον, µε το παρόν νοµοσχέδιο κωδικο-
ποιούµε δεκαπέντε τροποποιήσεις του ν.703/1977 και το στοιχείο
αυτό είναι πολύ σηµαντικό, καθώς οι δαιδαλώδεις νοµικές ρυθ-
µίσεις που ίσχυαν µέχρι σήµερα ευνοούσαν τη λειτουργία των
καρτέλ παρά την απέτρεπαν. Αντιθέτως, συζητάµε σήµερα ένα
νέο, συστηµατικό νοµοθετικό κείµενο µε ενιαία δοµή και γλώσσα
που ενσωµατώνει στην ελληνική, ευρωπαϊκή και διεθνή εµπειρία
και εισάγει ένα σύγχρονο πλαίσιο λειτουργίας για την Επιτροπή
Ανταγωνισµού.

Κυρίες και κύριοι, ο ελεύθερος ανταγωνισµός δεν σηµαίνει
αθέµιτος ανταγωνισµός, δεν σηµαίνει επικράτηση του νόµου του
ισχυρού. Ελεύθερος και υγιής ανταγωνισµός σηµαίνει προστασία
του πολίτη, προστασία του καταναλωτή, προστασία της υγιούς
επιχειρηµατικότητας. Θεωρώ ότι το νοµοσχέδιο αυτό αποτελεί
ένα σηµαντικό βήµα για τον εκσυγχρονισµό και τη συστηµατικο-
ποίηση του νοµοθετικού πλαισίου µε τρόπο που θα προάγει τόσο
το έργο της επιτροπής όσο και τον ανταγωνισµό στην ελληνική
αγορά. Αποτελεί ένα σηµαντικό βήµα που µας φέρνει πιο κοντά
στον απώτερο στόχο της ανάπτυξης. 

Το µεγάλο στοίχηµα, βεβαίως, είναι η εφαρµογή του συγκε-
κριµένου θεσµικού πλαισίου στην πράξη. Χρειάζονται τολµηρές
κινήσεις από όλες τις πλευρές και από τους πολίτες και από τους
επιχειρηµατίες, για να ξεπεραστούν οι πολυετείς παθογένειες
του παρελθόντος που βασανίζουν τη χώρα µας, για να επέλθει η
σύγκρουση µε τις δυνάµεις που εφαρµόζουν αυτές τις πρακτι-
κές. Στο σηµείο αυτό εφιστώ την προσοχή όλων στην ανάγκη
που υπάρχει για ουσιαστική δηµιουργία ενός κλίµατος εµπιστο-
σύνης και ασφάλειας, το οποίο θα επιτρέπει τη συνεργασία µε
τους πολίτες και τους επιχειρηµατίες και θα οδηγεί στην αποκά-
λυψη τέτοιου είδους πρακτικών από τα καρτέλ. 

Κυρίες και κύριοι, σε αυτήν την πολύ κρίσιµη περίοδο που δια-
νύουµε δοκιµάζονται καθηµερινά οι αντοχές των νοικοκυριών και
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων αυτού του τόπου. Δεν πρέπει να
επιτρέψουµε να λυγίσουν. Το παρόν νοµοσχέδιο συνδράµει ση-
µαντικά στην προστασία του ανταγωνισµού και κατά συνέπεια
στην ανάπτυξη υγιών, βιώσιµων και αναπτυσσόµενων επιχειρή-
σεων, για την κατοχύρωση νόµιµων και εύλογων τιµών για τους
πολίτες. Για το λόγο αυτό υπερψηφίζω το νοµοσχέδιο. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αρβανιτίδη.

Καλούµε τον κ. Δηµήτριο Παπουτσή, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ
στο Νοµό Καβάλας, να προσέλθει στο Βήµα. 

Ορίστε, κύριε Παπουτσή.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζή-

τηση σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιφερειακής Ανάπτυξης
και Ανταγωνιστικότητας για την προστασία του ανταγωνισµού
αποτελεί µία ολοκληρωµένη νοµοθετική πρωτοβουλία, που έχει
σαν στόχο την επικαιροποίηση του θεσµικού πλαισίου που διέπει
τη λειτουργία της Επιτροπής Ανταγωνισµού, ενός θεσµού κεντρι-
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κής σηµασίας στο σχεδιασµό της Κυβέρνησης για την εύρυθµη
λειτουργία της αγοράς.

Προφανώς, κανένας δεν µπορεί να ισχυριστεί ότι το παρόν νο-
µοθέτηµα έρχεται µε τη φιλοδοξία της εξ ολοκλήρου και άµεσης
διαγραφής ή λύσης όλων των προβληµάτων που διέπουν τη λει-
τουργία της αγοράς. Κανείς δεν µπορεί να ισχυριστεί ότι τα µο-
νοπώλια, τα ολιγοπώλια, οι εναρµονισµένες πρακτικές, οι
δεσπόζουσες θέσεις συγκεκριµένων εταιρειών στην αγορά και
τα καρτέλ µπορούν να καταπολεµηθούν µε ένα σχέδιο νόµου.
Αποτελεί, ωστόσο, βήµα και µάλιστα σηµαντικό το να διασφαλί-
σουµε ότι η χώρα µας θα διαθέτει µία ισχυρότερη και αποτελε-
σµατικότερη αντιµονοπωλιακή νοµοθεσία σε σχέση µε το
παρελθόν. Γιατί είναι χρέος της πολιτείας να βοηθήσει την αγορά
να λειτουργήσει κατά το δυνατόν πάνω σε υγιείς βάσεις. Γιατί
µια αγορά που χαρακτηρίζεται από την ανεξέλεγκτη δράση µο-
νοπωλιακών πρακτικών κάθε µορφής δεν είναι µια αγορά βιώ-
σιµη. Δεν είναι βιώσιµη, γιατί η λεγόµενη υγιής επιχειρη-
µατικότητα αδυνατεί να επιβιώσει. Αυτό έχει άµεσες συνέπειες
στις προσδοκώµενες από όλους ευκταίες επενδύσεις, στις επεν-
δύσεις που επιδιώκει η Κυβέρνηση µε κάθε τρόπο. 

Θυµίζω τη ρύθµιση για το fast track, το νόµο για το ΕΤΕΑΝ, το
νέο αναπτυξιακό νόµο, τα αποτελέσµατα των οποίων βέβαια
µένει να φανούν, ώστε να εκτιµηθούν ως προς την αποτελεσµα-
τικότητά τους. Θυµίζω τις επενδύσεις που θα φέρουν την ανα-
µενόµενη ανάπτυξη και που αισιοδοξούµε ότι θα βγάλουν από
τη συλλογική µιζέρια που υποδηλώνεται από την ύφεση της τά-
ξεως του 4,6% και πλέον, τις επενδύσεις που θα µας βγάλουν
από το τέλµα της υπανάπτυξης, της περιφερειακής ανισότητας,
της εκτεταµένης φτώχειας, της διογκούµενης ανεργίας, της πε-
ριθωριοποίησης µιας ολόκληρης γενιάς, της γενιάς των σηµερι-
νών εικοσάρηδων, των τριαντάρηδων κ.ο.κ., που και αυτό το
τελευταίο βέβαια φοβάµαι ότι ίσως βραχυπρόθεσµα θα έχει τις
επιπτώσεις του, τις συνέπειές του. Γιατί σε τελική ανάλυση κα-
νείς επιχειρηµατίας, κανείς επενδυτής, τόσο εγχώριος όσο και
ξένος, δεν είναι διατεθειµένος να ασχοληθεί µε µια αγορά που
δεν διέπεται από συνθήκες υγιούς ανταγωνισµού. Κανείς δεν εν-
διαφέρεται να συµµετάσχει σε ένα παιχνίδι, του οποίου η έκβαση
είναι προκαθορισµένη. Παράλληλα, σε µία µονοπωλιακή αγορά
το λαϊκό εισόδηµα εξανεµίζεται µε ό,τι αυτό προφανώς συνεπά-
γεται και για την κοινωνική συνοχή.

Όλα, λοιπόν, τα παραπάνω φαινόµενα συνιστούν µία κατά-
σταση µόνιµης και διαρκούς κρίσης για την ελληνική οικονοµία
και αυτό είναι άδικο τόσο για την ίδια τη Κυβέρνηση, που πραγ-
µατικά προσπαθεί για την αλλαγή του εξαιρετικά δυσµενούς οι-
κονοµικού κλίµατος, αλλά είναι το ίδιο άδικο και για τους πολίτες.
Και αυτό γιατί οι θυσίες του ελληνικού λαού πρέπει να πιάσουν
τόπο, θυσίες που θυµίζω ότι κατά το τελευταίο διάστηµα ξεπέ-
ρασαν κάθε αντίστοιχο ιστορικό προηγούµενο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται συνεπώς προφανές ότι
έχουµε χρέος να αλλάξουµε πολλά από τα κακώς κείµενα στη
λειτουργία της αγοράς. Έτσι, µε την παρούσα νοµοθετική ρύθ-
µιση διασφαλίζεται ότι η Επιτροπή Ανταγωνισµού θα λειτουργεί
από εδώ και πέρα µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Και αυτό γιατί,
τόσο η διεθνής, όσο και η εγχώρια εµπειρία κωδικοποιούνται σ’
ένα αποτελεσµατικότερο ενιαίο νοµικό πλαίσιο. 

Όλοι οι κανονισµοί και οι οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης εν-
σωµατώνονται πλήρως στην εσωτερική νοµοθεσία της χώρας.
Άλλωστε δεν ήταν δυνατόν ο γνωστός ν. 703/1977 να τροποποι-
ηθεί για πολλοστή φορά, για δέκατη πέµπτη ή δέκατη έκτη φορά. 

Κωδικοποιείται, λοιπόν, όλη η προγενέστερη νοµοθεσία και µά-
λιστα, εµπλουτίζεται µε τις ουσιαστικές παρατηρήσεις και τα
σχόλια των ίδιων των ανθρώπων της αγοράς, καθώς και των αρ-
µοδίων οργάνων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Επί του προκειµένου, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο κινείται ει-
δικότερα σε πέντε άξονες. Ο πρώτος άξονας αφορά τη θεσµική
θωράκιση της Επιτροπής Ανταγωνισµού και την ενίσχυση της
ανεξαρτησίας της. Σηµαντική αλλαγή σε κάθε περίπτωση είναι
αυτή που προβλέπει ότι η διοίκηση διορίζεται πλέον από τη
Βουλή µε την παράλληλη διεύρυνση του χρόνου θητείας των
µελών της, έτσι ώστε αυτή να ανεξαρτητοποιηθεί από τον εκλο-
γικό κύκλο. 

Ο δεύτερος άξονας αφορά την ενίσχυση της αποτελεσµατικό-
τητας της Επιτροπής Ανταγωνισµού µε την καθιέρωση στρατη-
γικών στόχων, καθώς και µε τη δυνατότητα που δίνεται πλέον για
την κατά προτεραιότητα εξέταση υποθέσεων βάσει ενός νεοει-
σαγόµενου point system, γιατί συνέβη αρκετές φορές κατά το
παρελθόν πάρα πολλές κρίσιµες υποθέσεις, που αφορούσαν
κλάδους και επιχειρήσεις, να µην εξετάζονται στο χρόνο τους. 

Ο τρίτος άξονας αφορά τη δυνατότητα που δίνεται πλέον στην
Επιτροπή να επεµβαίνει σε συγκεκριµένους τοµείς της οικονο-
µίας για την άρση ρυθµιστικών κανόνων και πλαισίων που στρε-
βλώνουν την αγορά. 

Ο τέταρτος άξονας αφορά την ενίσχυση της αποτρεπτικής
ισχύος των προβλεποµένων κυρώσεων µε την αύξηση και θέ-
σπιση νέων, ενώ ο πέµπτος άξονας αφορά την εναρµόνιση των
διατάξεων µε τα ευρωπαϊκά πρότυπα λειτουργίας της επιτροπής. 

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να πω δυο
λόγια που σηµατοδοτούν, κατά την άποψή µου, το σηµειολογικό
και το ιδεολογικό περιεχόµενο του υπό συζήτηση σχεδίου νόµου. 

Οι Επιτροπές Ανταγωνισµού διεθνώς –γιατί προφανώς ο θε-
σµός δεν αποτελεί ελληνική πρωτοτυπία- καταδεικνύουν αυτές
ακριβώς τις δοµικές και πάγιες ανισορροπίες και στρεβλώσεις
που παρατηρούνται στο σύστηµα της ελεύθερης αγοράς, αν
αυτό το σύστηµα αφεθεί πραγµατικά ελεύθερο. Γιατί ο ασύδοτος
καπιταλισµός τείνει σχεδόν πάντοτε να καθίσταται µονοπωλια-
κός. 

Αυτό καταδεικνύει ότι δεν υπάρχει κάποιο αόρατο χέρι που
ρυθµίζει και επιβάλλει µηχανιστικά, µε βάση τους κανόνες της
ζήτησης και της προσφοράς, συνθήκες υγιούς ανταγωνισµού.
Αυτά τα φιλελεύθερα ιδεολογήµατα έχουν προ πολλού αποδει-
χθεί λανθασµένα από την ίδια την πράξη, όπως φυσικά έχει απο-
δειχθεί λανθασµένη και η ανεδαφικότητα των κεντρικά σχεδια-
σµένων οικονοµιών. 

Από την άλλη πλευρά, η σωστή δόση µείγµατος µιας δυναµι-
κής, ανταγωνιστικής και εξωστρεφούς αγοράς από τη µια και
µιας δυναµικής και όχι στατικής κρατικής παρέµβασης από την
άλλη, φαίνεται ότι πράγµατι συνιστά τη συνταγή για µια δίκαια
κοινωνικά και οικονοµικά ανάπτυξη σε όλες τις εποχές, σε όλες
τις οικονοµίες. 

Είναι προφανές ότι τάσσοµαι υπέρ αυτού του συστήµατος και
θεωρώ ότι το παρόν νοµοσχέδιο κινείται ιδεολογικά πάνω σ’ αυτή
την προσέγγιση. Γι’ αυτό σας καλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, να υπερψηφίσετε αυτή τη νοµοθετική πρωτοβουλία. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπουτσή. 

Το λόγο έχει ο κ. Χρήστος Κατσούρας, Βουλευτής Θεσπρω-
τίας του ΠΑΣΟΚ. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από µόνη της η συζήτηση για

την προστασία του ανταγωνισµού, µια συζήτηση που έχει περά-
σει από πολλές φάσεις στο δυτικό κόσµο τα τελευταία σαράντα
χρόνια, σηµαίνει τουλάχιστον την οµολογία δυο πραγµάτων: Το
πρώτο είναι ότι ακόµα και οι πιο ακραίες φωνές συµφωνούν –
έστω και αν δεν το λένε έτσι- ότι για την οµαλή λειτουργία της
αγοράς χρειάζονται µια σειρά από δηµόσιες παρεµβάσεις και κα-
νόνες. Το δεύτερο είναι ότι µεγάλες εταιρείες συχνά προσπα-
θούν να εξουσιάσουν αυτή την αγορά. Αντίθετα µε ό,τι κατά
καιρούς πιστεύεται, δρουν συγκεντρωτικά στη λήψη των αποφά-
σεών τους και συνεννοούνται για να ελέγξουν τις τιµές. 

Τελικά η συσσώρευση κεφαλαίου και η συγκέντρωση επιχει-
ρήσεων, που συχνά ακολουθεί, οδηγεί στη νόθευση του ίδιου του
ανταγωνισµού και της έννοιας της ελεύθερης αγοράς. 

Ένα από τα µέτρα για την προστασία του ανταγωνισµού είναι
οι διάφορες επιτροπές ανταγωνισµού. Σε όλες τις προσπάθειες
που προηγήθηκαν σε διεθνές επίπεδο, τρία είναι τα καίρια ερω-
τήµατα που τέθηκαν, χωρίς –η αλήθεια είναι αυτή- να πάρουµε
σαφείς απαντήσεις. 

Το πρώτο είναι το ποια εργαλεία πρέπει να έχουν αυτές οι
αρχές στα χέρια τους, πώς δηλαδή κατοχυρώνουν τη σωστή
πληροφόρηση, ποιες κυρώσεις επιβάλλουν, ποιος είναι ο ρόλος
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των προγραµµάτων επιείκειας κ.λπ.
Το δεύτερο είναι ποιοι πρέπει να είναι οι κύριοι στόχοι µιας

Επιτροπής Ανταγωνισµού. Πρέπει να παίζει το ρόλο ενός ουδέ-
τερου θεατή, που ελέγχει το αν εφαρµόζονται οι κανόνες ή να
έχει και στρατηγικούς στόχους; Επιπλέον, αν η βασική και µόνη
αρχή είναι η µεγιστοποίηση, µε οικονοµικούς όρους, του πλεο-
νάσµατος των καταναλωτών, τι σηµαίνει αυτό για οικονοµικές
επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται, για την προστασία του πε-
ριβάλλοντος και τον πολιτισµό;

Και το τρίτο είναι το πόσο αποτελεσµατικές είναι οι διάφορες
πολιτικές ανταγωνισµού, µε ποιους δείκτες ελέγχονται οι παρεµ-
βάσεις µας και σε ποιο βάθος χρόνου. 

Η αλήθεια είναι ότι αρκετές χώρες της κεντρικής Ευρώπης,
που σήµερα υπερθεµατίζουν την εναρµόνιση µε τις ευρωπαϊκές
οδηγίες, στη δεκαετία του ’90 πήραν µέτρα που προετοίµασαν -
αυτό τουλάχιστον ήταν η πρόθεσή τους- τις δικές τους εθνικές
επιχειρήσεις για τον επερχόµενο ανταγωνισµό. Σήµερα δεν το
έχουν ανάγκη. 

Νοµίζω ότι είναι γνωστό σε όλους µας πως η ελληνική οικονο-
µία χαρακτηρίζεται από τη µονοπωλιακή και ολιγοπωλιακή δοµή
της. Υπάρχουν αρκετά παραδείγµατα που είναι χαρακτηριστικά
και αρκετά ακούστηκαν και σήµερα στην Αίθουσα για τα διυλι-
στήρια, για τα ποτά, για τα τρόφιµα.

Ας σταθούµε λίγο περισσότερο στα υπερµάρκετ τροφίµων και
στις υψηλές τιµές τους, αφού οι δαπάνες διατροφής αποτελούν
το δεύτερο µεγάλο κονδύλι για την οικογένεια µετά το κόστος
της κατοικίας. Τι κάνουµε µε το παρόν νοµοσχέδιο; Αποτελεί, όχι
απλά µια νοµοθετική παρέµβαση, αλλά µια συνολική αναµόρ-
φωση και προτείνεται ένα ενιαίο κείµενο νέου νόµου. Αποφεύγε-
ται έτσι ο κίνδυνος αλληλοσυγκρουόµενων διατάξεων. Εναρµο-
νίζει τις διατάξεις µε τα ευρωπαϊκά πρότυπα. Ενισχύει την ανε-
ξαρτησία της Επιτροπής Ανταγωνισµού. Βελτιώνει την αποτελε-
σµατικότητα της επιτροπής αυτής. 

Σηµαντική είναι η διαδικασία αξιολόγησης της ίδιας της επι-
τροπής. Διευρύνονται οι γνωµοδοτικές ικανότητες της επιτροπής
και η δυνατότητα να διατυπώνει γνώµες σχετικά µε σχέδια νόµου
και λοιπών κανονιστικών ρυθµίσεων, καθώς και η ισχύς της εξου-
σίας της επιτροπής επί των παραβάσεων. Δίνει τη δυνατότητα
συγκρότησης ειδικών Τµηµάτων Ανταγωνισµού και µε ένα σύ-
στηµα καθορισµού κριτηρίων εξαλείφεται κάθε υπόνοια για προ-
νοµιακή µεταχείριση ορισµένων επιχειρήσεων. 

Παρά τα θετικά -θα µπορούσε κάποιος να αναφερθεί σε αρ-
κετά ακόµα- υπάρχει ένα καίριο ζήτηµα και κάποιες δευτερεύου-
σες παρατηρήσεις. Το καίριο ζήτηµα είναι πως υπάρχει αµφι-
βολία στην ίδια την αγορά για το πώς σε µια εποχή που συχνά
οικονοµικά συµφέροντα αποδεικνύονται ισχυρότερα της οποιασ-
δήποτε πολιτικής εξουσίας είναι δυνατόν µια επιτροπή να θέσει
και να εφαρµόσει κανόνες ανταγωνισµού. 

Οι επιµέρους παρατηρήσεις είναι οι εξής. Μία πρώτη που ξε-
φεύγει από το παρόν κείµενο, αλλά νοµίζω ότι είναι σηµαντική,
είναι η ακόλουθη. Δεν ξέρω τι πρέπει να κάνουµε µε τα πιστωτικά
τιµολόγια έκπτωσης. Έτσι όπως χρησιµοποιούνται λειτουργούν
υπέρ των µεγάλων επιχειρήσεων, ενώ δεν µετακυλίεται το όφε-
λος στον καταναλωτή. Ίσως οι όποιες εκπτώσεις θα έπρεπε να
αναγράφονται στο αρχικό τιµολόγιο. 

Έχω να κάνω επίσης δύο συγκεκριµένες παρατηρήσεις επί του
νοµοσχεδίου. 

Πρώτον, δεν νοµίζω ότι είναι αρκετά αιτιολογηµένο το γιατί η
αντιµετώπιση της κατάχρησης δεσπόζουσας θέσης είναι διαφο-
ρετική από τη συγκέντρωση. Στη µία περίπτωση προτείνουµε
ισχυρές τιµωρίες και διετή φυλάκιση, ενώ στην άλλη όχι. Άλλω-
στε, νοµίζω ότι µια εταιρεία πιο εύκολα κάνει κατάχρηση της δε-
σπόζουσας θέσης της, παρά κάνει συνεννοήσεις µε άλλες
εταιρείες. 

Δεύτερον, στον τόπο µας δεν έχουµε εµπειρία, αλλά η εµπει-
ρία τουλάχιστον από την Αµερική και από τη δεκαετία του ’80
µας λέει ότι µάλλον τα προγράµµατα επιείκειας πρέπει να είναι
πιο γενναιόδωρα. Ίσως ακόµη και οικονοµικά κίνητρα θα έπρεπε
να δοθούν. 

Κλείνοντας, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να πω ότι διάφοροι οι-
κονοµολόγοι κάνουν µια σύγκριση του οικονοµικού περιβάλλο-

ντος µε το φυσικό περιβάλλον και στέκονται στο ότι πολλές επι-
δηµιολογικές µελέτες δείχνουν ότι, όσο πιο διαφορετικά είναι τα
είδη σ’ έναν δεδοµένο χώρο, τόσο καλύτερα αντιστέκονται στα
σοκ και στους κινδύνους αφανισµού.

Ο στόχος µας σαν οργανωµένης κοινωνίας, είναι να πάµε
ακόµα πιο πέρα, µε την κατοχύρωση του υγιούς ανταγωνισµού,
να δοµήσουµε µια δηµοκρατική αγορά µε κυρίαρχο τον κατανα-
λωτή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χρήστο Κατσούρα.

Παρακαλείτε ο κ. Σταύρος Καλαφάτης, Βουλευτής της Νέας
Δηµοκρατίας, Α’ Θεσσαλονίκης, να λάβει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Καλαφάτη, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

είναι γνωστό ότι αν υπάρχει ένας ασφαλής δρόµος, για να µπο-
ρέσουµε να κάνουµε ένα βήµα µπροστά σε αυτήν την πολύ δύ-
σκολη οικονοµική συγκυρία για τη χώρα µας αυτός είναι ο
δρόµος της ανάπτυξης. Είναι, επίσης, γνωστό ότι υπάρχουν συ-
γκεκριµένα εργαλεία στη φαρέτρα της Κυβέρνησης, για να µπο-
ρέσει να επιτύχει ένα τέτοιο στόχο: εργαλεία όπως είναι το
ΕΣΠΑ, το ΤΕΜΠΜΕ, χρηµατοδοτικά εργαλεία. 

Ένα τέτοιο πολύ σηµαντικό είναι και το εργαλείο που ακούει
στο όνοµα Αρχή Ανταγωνισµού, µια αρχή που λειτουργούσε µε
αποτελεσµατικό τρόπο —δεν είναι θέµα εκτιµήσεων, είναι θέµα
αριθµών και αποδεδειγµένης απόδοσης της συγκεκριµένης
αρχής- επί κυβερνήσεως της Νέας Δηµοκρατίας.

Και έρχεται τώρα ένα νοµοθέτηµα, κύριε Υπουργέ, µε πρωτο-
βουλία δική σας, υποτίθεται για να βελτιώσει µια κατάσταση. Η
Κυβέρνηση φέρνει προς ψήφιση το παρόν σχέδιο νόµου, προ-
σπαθώντας να µας πείσει ότι το µόνο που την ενδιαφέρει είναι
να προχωρήσει στις διαρθρωτικές τοµές, που έχει ανάγκη η
χώρα. Η έννοια των διαρθρωτικών τοµών, όµως, είναι γνωστό ότι
αποτελούν για το ΠΑΣΟΚ, µια από τις συνηθέστερες ειδήσεις
του, είναι το επικοινωνιακό καλαίσθητο περιτύλιγµα στο οποίο
περικλείει και αποκρύπτει είτε τις κυβερνητικές του αδυναµίες
είτε και τις µικροκοµµατικές προθέσεις και σκοπιµότητες. Γιατί,
κύριε Υπουργέ, η βασική διαρθρωτική τοµή στο ζήτηµα της λει-
τουργίας της Επιτροπής Ανταγωνισµού και η βελτίωση του νοµι-
κού πλαισίου που τη διέπει, τέθηκε µε τη ψήφιση του ν. 3784 το
καλοκαίρι του 2009, ενός νόµου που επιτάχυνε τη λειτουργία της
εν λόγω επιτροπής και ενίσχυε τη διαφάνεια και την αποτελεσµα-
τικότητά της. Ενός νόµου, που η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-
τίας θέσπισε για την ουσιαστική επίλυση του προβλήµατος του
αθέµιτου ανταγωνισµού και των καρτέλ, µε εσάς, ως αντιπολί-
τευση, να είστε απέναντι, να λοιδορείτε και να καταψηφίζετε επί
της αρχής το σχέδιο νόµου, χαρακτηρίζοντάς το µάλιστα και κα-
τώτατο των περιστάσεων. Έναν νόµο, που έρχεστε εσείς ως Κυ-
βέρνηση να επιβεβαιώσετε µέσω της επανάληψης των διατάξεών
του τροποποιώντας µερικώς ορισµένες από αυτές, προς λάθος
όµως κατεύθυνση, επιχειρώντας παράλληλα µια απλή κωδικο-
ποίηση της ισχύουσας νοµοθεσίας. Ένα νόµο, που δήθεν, θέλετε
να βελτιώσετε, εισάγοντας όµως ρυθµίσεις αναχρονιστικές και
γραφειοκρατικές, καθιστώντας τη λειτουργία της Επιτροπής
Ανταγωνισµού αρτηριοσκληρωτική και αναποτελεσµατική. 

Είναι ηλίου φαεινότερο, κύριε Υπουργέ, ότι οι µύχιες σκέψεις
του εν λόγω νοµοθετήµατος -έτσι όπως εκφράζονται στο εν
λόγω νοµοθέτηµα- έχουν σαν στόχο όχι την ενδυνάµωση της
προστασίας του ανταγωνισµού, αλλά την ενδυνάµωση της προ-
στασίας της Κυβέρνησης, διασφαλίζοντας, µε προκλητικό τρόπο
θα έλεγα, τον παρεµβατικό της ρόλο. Και αυτό φάνηκε από το
πρώτο κείµενο που φέρατε για διαβούλευση και αποστείλατε για
έγκριση στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή τον περασµένο Δεκέµβριο,
γεγονός που δείχνει και την πραγµατική, αν θέλετε, βούλησή σας
σε ανύποπτο, ας το πούµε έτσι, χρόνο. Ένα κείµενο που ήθελε
τον Υπουργό να έχει λόγο και άποψη για το σύνολο της διαδικα-
σίας, εξέτασης και έκδοσης των αποφάσεων της επιτροπής, κα-
θορίζοντας τις προτεραιότητες και τη χρονική κατάταξη των
υποθέσεων, που θα εξετάζει. Θα µπορούσε, δηλαδή κάλλιστα ο
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εκάστοτε Υπουργός, για τους δικούς του λόγους, να καθυστερεί
την εξέταση µιας υπόθεσης αθέµιτου ανταγωνισµού, ή να έχει
πρόσβαση αυτός και οι επιτελείς του σε απόρρητα στοιχεία κα-
ταγγελιών. 

Το µόνο που δεν προτείνατε, κύριε Υπουργέ, µε εκείνο το κεί-
µενο είναι η κατάργηση της Επιτροπής Ανταγωνισµού και η εν-
σωµάτωσή της στο οργανόγραµµα του Υπουργείου ως ακόµα
µια διεύθυνση του, που κάτι παρόµοιο, αν δεν απατώµαι, ήταν
σε κάποιες, αρχικές σας σκέψεις. Γιατί µε αυτά που προέβλεπε
το αρχικό κείµενο του νοµοσχεδίου µόνο ως ανεξάρτητη αρχή
δεν θα µπορούσε να χαρακτηριστεί η Επιτροπή Ανταγωνισµού,
γι’ αυτό και η Ευρωπαϊκή Επιτροπή παρενέβη και ζήτησε την
απόσυρση των σχετικών διατάξεων, καθώς και άλλων που σχετί-
ζονταν είτε µε παρεµβάσεις στην οικονοµική αυτοτέλεια της Επι-
τροπής Ανταγωνισµού είτε µε την ευχέρειά της να επιβάλει
πρόστιµα σε επιχειρήσεις και καρτέλ, µόνο σε περίπτωση υπο-
τροπής τους. 

Γι’ αυτό και κατά την επεξεργασία του παρόντος σχεδίου
νόµου στην αρµόδια Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, µετά
από παρεµβάσεις -και δική µας και άλλων συναδέλφων- επιτεύ-
χθηκε η διαγραφή και βελτίωση µιας σειράς σοβαρών διατάξεων,
όπως είναι η διαγραφή της διάταξης του άρθρου 25, παράγρα-
φος 2, που προέβλεπε µείωση προστίµου σε περίπτωση συµµόρ-
φωσης στους εκάστοτε που προβαίνουν σε επιχειρήσεις καρτέλ.

Πρόκειται για µια διάταξη που κινείται στην ίδια λίγο-πολύ φι-
λοσοφία µε τη διάταξη που η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ζήτησε να
αποσυρθεί και η οποία αφορούσε την αναστολή προστίµων µέχρι
να υπάρξει υποτροπή, όπως η µείωση της θητείας του γενικού
διευθυντή της επιτροπής, ώστε να µη γίνεται καθεστώς, όπως η
αποσαφήνιση των αρµοδιοτήτων της Επιτροπής Ανταγωνισµού
σε σχέση µε άλλες ανεξάρτητες αρχές, όπως για παράδειγµα η
Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι εµφανές ότι η προτεραιό-
τητα της Κυβέρνησης στη σύνταξη αυτού του νοµοσχεδίου δεν
ήταν η βελτίωση ή η εισαγωγή αποτελεσµατικών ρυθµίσεων για
την προστασία του ανταγωνισµού. 

Πώς αλλιώς άλλωστε µπορεί να ερµηνευτεί η εµµονή της Κυ-
βέρνησης σε ρυθµίσεις που αφορούν την αλλαγή του τρόπου
ορισµού όλων των µελών της επιτροπής, την αύξηση της θητείας
των µελών της επιτροπής από τρία σε πέντε χρόνια µε δυνατό-
τητα µιας ανανέωσης, τον περιορισµό των δεσµεύσεων και κω-
λυµάτων των µελών της επιτροπής µετά το τέλος της θητείας
τους από τρία σε δύο χρόνια, την αύξηση των χρονικών προθε-
σµιών που έχει η επιτροπή στη διάθεσή της να εξετάσει και να
εκδώσει αποφάσεις εκκαθάρισης των εκάστοτε υποθέσεων από
έξι σε δώδεκα ή δεκατέσσερις µήνες, τη µείωση των τµηµάτων
της επιτροπής που εξετάζουν τις διάφορες υποθέσεις από τρία
σε δύο, περιορίζοντας έτσι την ταχύτητα εξέτασης και έκδοσης
των αποφάσεων;

Ακόµα και αυτή την ύστατη ώρα, σας καλούµε να αναθεωρή-
σετε τη στάση σας, κύριε Υπουργέ, σχετικά µε τις ρυθµίσεις που
αφορούν τα παραπάνω ζητήµατα. Όµως, κύριε Υπουργέ, καλεί-
στε να αντιµετωπίσετε γενικότερα µια σειρά σύνθετων προκλή-
σεων, προσκολληµένοι όµως ως Κυβέρνηση σε ένα παλιό πνεύµα
που δεν αρµόζει στις εποχές και σίγουρα δεν αρµόζει στην κρί-
σιµη συγκυρία που περνάµε. 

Θα σας πω µόνο ένα παράδειγµα. Υπάρχει ανάγκη για εξορ-
θολογισµό στη διοίκηση, για περικοπή δαπανών και, αν θέλετε,
για όσο γίνεται πιο αποτελεσµατική αξιοποίηση του έµψυχου δυ-
ναµικού της δηµόσιας διοίκησης σε αυτήν την πολύ κρίσιµη λει-
τουργία και την πολύ κρίσιµη συγκυρία που περνάει η χώρα µας.

Από την άλλη πλευρά, υπάρχει ανάγκη, παραδείγµατος χάριν,
να υπάρξει ένας αποτελεσµατικός έλεγχος της αγοράς. Έχει
γίνει µια προσπάθεια στη Γενική Γραµµατεία Μακεδονίας-Θρά-
κης, η οποία υποβαθµίστηκε –δυστυχώς έτσι µετεξελίχθηκε το
Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης- και υπάρχει µια παραπαίουσα
υπηρεσία στη Γενική Γραµµατεία Μακεδονίας-Θράκης.

Παράλληλα, υπάρχει µια προσπάθεια από τον Υφυπουργό Πε-
ριφερειακής Ανάπτυξης να δηµιουργηθεί µια επιχειρηµατική µο-
νάδα ανάπτυξης στη Θεσσαλονίκη για να µπορέσει …

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγω-

νιστικότητας και Ναυτιλίας): Εννοείτε, επιχειρησιακή µονάδα.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Σωστά, επιχειρησιακή µονάδα

ανάπτυξης στη Θεσσαλονίκη, µια κατ’ αρχάς θετική πρωτο-
βουλία. 

Όµως, εκεί βλέπουµε ότι υπάρχει µια πρόβλεψη µέσα από
προεδρικό διάταγµα, ώστε η στελέχωση της δηµιουργίας αυτής
της ανεξάρτητης διοικητικής δοµής να γίνει µε εβδοµήντα πέντε
στελέχη, τα οποία όµως δεν αναφέρεται καθόλου ότι θα µπορούν
να αξιοποιηθούν µέσα από το ήδη υπάρχον έµψυχο δυναµικό της
Γενικής Γραµµατείας Μακεδονίας-Θράκης.

Κύριε Υπουργέ, εκεί πέρα υπάρχουν περίπου εκατόν είκοσι
εργαζόµενοι, εκ των οποίων η πλειοψηφία είναι πτυχιούχοι και
µάλιστα, πάρα πολλοί µεταπτυχιακοί. Θα µπορούσε, λοιπόν, αν
η Κυβέρνησή σας έβλεπε αποτελεσµατικά και µε το πνεύµα που
επιτάσσει ο καιρός και η συγκεκριµένη συγκυρία, να γίνει
αξιοποίηση του υπάρχοντος έµψυχου δυναµικού είτε µε τη
στελέχωση της νέας επιχειρησιακής µονάδας ανάπτυξης στη
Θεσσαλονίκη –ώστε να µην υπάρξουν µετατάξεις ή µετα-
πηδήσεις άλλων υπαλλήλων, αλλά να γίνει από εκεί και αυτή να
είναι η δεξαµενή- είτε µε τη δηµιουργία κλιµακίων για τον έλεγχο
της αγοράς στη Θεσσαλονίκη και στην περιφέρεια γενικότερα
της Μακεδονίας και της Θράκης.

Νοµίζω ότι µε αυτή την πρόταση η Κυβέρνηση θα µπορέσει να
αξιοποιήσει ένα σοβαρό έµψυχο δυναµικό που υπάρχει στο
Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης και να δώσει και ζωή σε ένα
δυναµικό εργαζοµένων, το οποίο αυτή τη στιγµή είναι εκεί και
περιµένει και έχει πολλά να δώσει και έχει γίνει επένδυση από
την Κυβέρνηση στους συγκεκριµένους εργαζόµενους.

Με αυτές τις σκέψεις, λοιπόν, θα ήθελα να επιστήσω την
προσοχή στην ανάγκη της ουσιαστικής αναβάθµισης του ρόλου
της Επιτροπής Ανταγωνισµού και νοµίζω ότι πολλά ακόµη είχατε
να κάνετε, που δεν τα κάνατε σε αυτό το νοµοσχέδιο. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Καλαφάτη. 

Παρακαλείται ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστολος
Κακλαµάνης να λάβει το λόγο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι,
εάν αποφασίσουµε την όποια άποψη διατυπώνεται εδώ, σύµ-
φωνα µε τη συνταγµατική πρόβλεψη της απόλυτης ελευθερίας
ψήφου και γνώµης του Βουλευτού, να µην την αξιοποιούµε για
µικροκοµµατικούς, αν θέλετε, σκοπούς, να µην την ενοχοποι-
ούµε, θα είναι αυτό ένα βήµα για να ανακτήσει το Κοινοβούλιο
το κύρος εκείνο, που συστηµατικώς, ισχυρότατα συµφέροντα,
που αποτελούν σήµερα την τέταρτη εξουσία σ’ αυτή τη χώρα και
µε τα µέσα που διαθέτουν, προσπαθούν να αναδεικνύουν οποι-
αδήποτε διαφορά άποψης, οποιαδήποτε διαφορετική ψήφο ως
µέγιστο θέµα που απειλεί τη συνοχή, την ενότητα του οποιουδή-
ποτε σχηµατισµού, της οποιασδήποτε Κοινοβουλευτικής Οµάδας
στο Κοινοβούλιο.

Είναι ιδιαίτερα σηµαντικό αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι και επ’
αυτού, κύριε Πρόεδρε, έχουµε ευθύνη και όσοι στο παρελθόν ή
και τώρα προεδρεύουµε ή προεδρεύαµε του Σώµατος. Θα πρέ-
πει επιτέλους να επανέλθουµε στην εφαρµογή του Κανονισµού,
όπου ο Πρόεδρος, ο Προεδρεύων δεν ερωτά κάθε κόµµα τι ψη-
φίζει, αλλά ερωτά το Σώµα. Κάθε κόµµα, κάθε Βουλευτής µπο-
ρεί, κατά την αγόρευσή του να τοποθετηθεί θετικά ή αρνητικά.
Και όποιος ενδιαφέρεται για τη γνώµη οποιουδήποτε κόµµατος
ως σχηµατισµού, οποιουδήποτε Βουλευτού, µπορεί να ανατρέχει
στα Πρακτικά. Διότι αυτό το θέαµα ενθυµίζει συνελεύσεις της
διαλυµένης, όπως ξέρετε, από τριακονταετίας ΕΦΕΕ, όπου τέσ-
σερα άτοµα αρκούσαν να λένε «ναι» ή «όχι» και όλος ο άλλος
χώρος υποτίθεται ότι ήταν καλυµµένος όχι από ενεργώς συµµε-
τέχοντα µέλη, όπως εδώ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Εάν, δηλαδή, ο άλφα, βήτα, γάµα, δέλτα Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος θα εκφράζει δεσµευτικά την άποψη όλων των Βου-
λευτών, τότε ποιο νόηµα έχει η παρουσία και προφανώς,
ενισχύουµε τις φασιστικές εκείνες λογικές που λένε «τι χρειάζο-
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νται οι τριακόσιοι»; Προφανώς, µε αυτή τη λογική χρειάζονται
µόνο τέσσερις άνθρωποι.

Αυτό, βέβαια, έχει σχέση και µε το θέµα που επανειληµµένως
σας θέτω εδώ. Τα θέτω εδώ τα ζητήµατα, αγαπητοί συνάδελφοι,
δεν τα θέτω στα παράθυρα. Δεν τα θέτω στα εκδοτικά συγκρο-
τήµατα. Τα θέτω εδώ και τα θέτω για να έχω ήσυχη τη συνείδησή
µου είτε όταν θα φύγω από εδώ -µε τη ψήφο, βέβαια, του λαού
και όχι µε µια λίστα που θα µε έχει ή δεν θα µε έχει, αλλά µε την
ψήφο του λαού- είτε όταν θα βρίσκοµαι στο νεκροταφείο του χω-
ριού µου. Να είµαι ήσυχος ότι έκανα πάντοτε το καθήκον µου.

Έχουµε ανάγκη, λοιπόν, ελευθερίας διατύπωσης γνώµης και
ψήφου. Και επαναλαµβάνω, κύριε Πρόεδρε, ότι πρέπει το Προε-
δρείο να εφαρµόζει τον Κανονισµό, διότι δεν προβλέπει ο Κανο-
νισµός το «ερωτώνται τα κόµµατα», αλλά προβλέπει το
«ερωτάται το Σώµα». Και επιτέλους, έπειτα από έξι-επτά χρόνια
που το έχουµε καταργήσει, πρέπει να επανέλθουµε σ’ αυτό.

Το δεύτερο πράγµα, αγαπητοί συνάδελφοι, που θέλω να πω
είναι ότι έχω δει προσωπικότητες πολύ πιο πάνω -να σκύβω το
κεφάλι µε όλο το σεβασµό- που ήλθαν, είδαν και απήλθαν απ’
αυτό το Κοινοβούλιο, διότι ήσαν άνθρωποι µε κύρος, µε γνώση,
µε αυτοσεβασµό, που δεν περιήρχοντο αυτούς τους χώρους δύ-
ναµης και ισχύος για να πάρουν πιστοποιητικό αναγνώρισης.

Είναι ώρα, όσο µπορούµε εδώ, να δούµε τι θα κάνουµε, στο
τέρµα µιας πορείας καθοδικής µέσα στα κόµµατα στα οποία είναι
ο καθένας µας. Ο κόσµος νοµίζει πως για ό,τι στραβό γίνεται σε
ένα κόµµα -η περίφηµη ιστορία των ταµείων των κοµµάτων- και
για ό,τι στραβό γίνεται στα ταµεία των κοµµάτων, για ό,τι στραβό
γίνεται µε σκάνδαλα, µε µίζες, λοβιτούρες και όλα αυτά, άπαξ
και ανήκεις σε ένα κόµµα, συνεπώς συµµετέχεις σε κάποια δια-
νοµή ή -το λιγότερο, αλλά φοβερό για έναν εκπρόσωπο του
λαού- ότι γνωρίζεις και απέχεις, γνωρίζεις και δεν ελέγχεις.

Άρα, πρέπει τα κόµµατα να κάνουν αυτό που δεν έκανε ο Κων-
σταντίνος Καραµανλής και ο Ανδρέας Παπανδρέου, οι οποίοι µπο-
ρούσαν να δηµιουργήσουν δύο κόµµατα αρχών και όχι ατόµων,
εναλλασσοµένων σε ηγετικές ή παραηγετικές θέσεις και ρόλους.
Αυτός είναι όρος επιβίωσης, διότι η πορεία που ακολουθούµε θα
οδηγήσει σε εθνική τραγωδία! Θα οδηγήσει σε εθνική τραγωδία
η πορεία που ακολουθεί ολόκληρη η ελληνική κοινωνία σήµερα!
Μία χώρα κατεστραµµένη δεν µπορεί να υπερασπιστεί ούτε
Θράκη ούτε Αιγαίο! Τίποτα δεν µπορεί ναυπερασπιστεί!

Απευθύνοµαι σε σας, τους έξι-επτά που είστε εδώ και στη συ-
νείδησή σας και είµαι βέβαιος ότι µε κατανοείτε. 

Γιατί αυτή η έκπληξη, κύριοι συνάδελφοι; Σας παρακολούθησα
πριν έρθω στην Αίθουσα και από το σπίτι µου από το πρωί και εν
συνεχεία εδώ. Ποιο είναι το θέµα µας σήµερα; Πρέπει να αντιµε-
τωπίσουµε την πληγή της διασπάθισης του µόχθου των εργαζο-
µένων µέσα από τις διάφορες µεθοδεύσεις. Είµαστε η µόνη
χώρα που έχουµε φθάσει στο τέρµα σχεδόν των χωρών του
ΟΟΣΑ σε ό,τι αφορά τις αρχές του ανταγωνισµού! Αυτό είναι το
θέµα µας! Τα είπαµε για το µνηµόνιο! Τα είπαµε για την αναδιάρ-
θρωση! Τα είπαµε για τη χρεωκοπία! Είναι ντροπή άνθρωποι που
γνωρίζουν τι σηµαίνει ψυχολογία του λαού ή ψυχολογία της αγο-
ράς, να λέµε από το πρωί µέχρι το βράδυ και εµείς –όχι µόνο τα
συµφέροντα που έχουν κάθε λόγο να προπαγανδίζουν από το
πρωί µέχρι το βράδυ- ότι η χώρα οδηγείται σε χρεωκοπία!

Το θέµα µας, λοιπόν, σήµερα είναι η Επιτροπή Ανταγωνισµού.
Θέλω, κύριε Υπουργέ, να σας θέσω δύο θέµατα και παρακαλώ
να τα προσέξετε. Πιστεύω ότι η υπονόµευση του ανταγωνισµού
είναι, δυστυχώς, θεσµοθετηµένη. Δεν έχει να κάνει µε τον µπα-
κάλη της γειτονιάς. Έχει να κάνει µε θεσµούς της ίδιας της πο-
λιτείας. Και, δυστυχώς, συνεχίζουµε! 

Έχω εδώ την απόφαση της Επιτροπής Ανταγωνισµού έπειτα
από πολυετή εκκρεµότητα. Μάλιστα, πολύ σωστά βάζετε αυτό
το σύστηµα, το point system, ώστε να µην πηγαίνει στο αρχείο
ουσιαστικά η κάθε υπόθεση, όπως συµβαίνει µε ορισµένες προ-
καταρκτικές εξετάσεις της Εισαγγελίας. Έπειτα, λοιπόν, από κα-
θυστέρηση πολλών ετών, ήρθε επιτέλους στην επιτροπή το θέµα
του Τεχνικού Επιµελητηρίου της Ελλάδος, το οποίο µε ένα σύ-
στηµα πληροφορικής που εγκατέστησε, έβγαζε έξω κάθε µελέτη,
κάθε έργο, κάθε διαδικασία, αν θέλετε, που αφορούσε τα αντι-
κείµενα έργων ή µελετών, κατασκευών, κ.λπ..

Προσέφυγε στην Επιτροπή Ανταγωνισµού ένας µηχανικός, ο
οποίος δεν είναι µέλος του ΤΕΕ, διότι το ΤΕΕ έχει µέλη του µόνο
τους διπλωµατούχους µηχανικούς. Η Επιτροπή Ανταγωνισµού
κατάλαβε ακριβώς ότι τέτοιες πρακτικές δεν εξυπηρετούν καν
τους ασθενέστερους. Είναι πλήθος οι διπλωµατούχοι µηχανικοί,
που δουλεύουν «για ένα κοµµάτι ψωµί» στα µεγάλα µελετητικά
γραφεία ή βάζουν την υπογραφή τους για προϋπολογισµούς
έργων, όπως συµβαίνει στα µεγάλα δικηγορικά γραφεία µε τους
νέους ιδιαίτερα δικηγόρους. Και χρησιµοποιούµε το πρόσχηµα
τάχα ότι προστατεύουµε το Δικηγορικό Σώµα, ενώ στην πραγ-
µατικότητα, όπως παρ’ ολίγον να γίνει µε τις δικηγορικές εται-
ρείες, πηγαίνουµε και καταδυναστεύουµε τους ασθενέστερους
σε κάθε επάγγελµα.

Έχω εδώ την απόφαση της Επιτροπής Ανταγωνισµού, την
οποία θα καταθέσω στα Πρακτικά. 

Τι λέτε να κάνουµε, κύριε Πρόεδρε; Εγώ θέλω τη γνώµη σας.
Αυτό είναι το ένα θέµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα συντοµεύσω όσο γίνεται. Όµως, πρέπει να πω και το άλλο
θέµα. Μακάρι µόνο σε αυτά να µε βρίσκετε ανακόλουθο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρόεδρε, αυτό
είναι προειδοποίηση για το χρόνο; 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όχι. Νοµίζω ότι µπορώ να
κλείσω. 

Κύριε Υπουργέ, ψηφίσαµε, αλλά εγώ κατεψήφισα –και τα διά-
φορα µέσα ενηµέρωσης έλεγαν «Και άλλη επανάσταση στο
ΠΑΣΟΚ!»- το άρθρο 7 του ν. 3919/2011 για την απελευθέρωση
των επαγγελµάτων. 

Εκεί τι κάνουµε; Θεσµοθετούµε και επιβεβαιώνουµε τη συνέ-
χιση αυτής της πρακτικής. Λέµε ότι ένας µηχανικός θα πρέπει τη
συµφωνία που θα κάνει µε τον πελάτη του να τη στείλει στο ΤΕΕ.
Αν το ΤΕΕ κρίνει ότι η αµοιβή είναι χαµηλή, τότε µπορεί να τον
καλέσει να δώσει εξηγήσεις και αν δεν είναι επαρκείς, να τον διώ-
ξει πειθαρχικώς. 

Δεύτερον, λέµε ότι όλες αυτές οι αµοιβές των µελών του, αλλά
και των µη µελών του αξιολογούνται µε 2% υποχρεωτική εισφορά
για το ΤΕΕ. Άρα, το ΤΕΕ έχει κάθε λόγο να είναι αυξηµένες αυτές
οι αµοιβές. Ιδού, λοιπόν, πώς προωθείται ο ανταγωνισµός. Προ-
στατεύουµε τους ισχυρούς. Ασφαλώς, αν ένας πολίτης ακούσει
από ένα γραφείο ότι θα δώσει τόσα για µια µελέτη και από ένα
µηχανικό που έχει το δικό του µοναχικό γραφείο ότι θα δώσει τα
µισά, θα προτιµήσει αυτόν µε τα µισά. Εµείς, όµως, τον δεσµεύ-
ουµε εδώ να πάει στους ισχυρούς που θα του πουλάνε «όνοµα»
και θα έχουν κάποιον φουκαρατζίκο µικρό να κάθεται να κάνει τη
µελέτη. Έτσι λειτουργούν τα µεγάλα δικηγορικά γραφεία, τα µε-
γάλα τεχνικά και µελετητικά γραφεία. Αν κάποιος έχει άλλη
άποψη, να µου την επισηµάνει. 

Κύριε Υπουργέ, ως αρµόδιος Υπουργός Ανταγωνισµού -επειδή
λόγω άλλων αρµοδιοτήτων έχετε συνυπογράψει το νόµο αυτό-
θα πρέπει να συνεννοηθείτε µε τον Υπουργό Οικονοµικών και
αυτές οι ρυθµίσεις πρέπει να απαλειφθούν. Διότι προβλέπεται
και έκδοση προεδρικού διατάγµατος από τον Υπουργό Υποδο-
µών, που θα καθορίσει και περαιτέρω πώς θα είναι αυτές οι νό-
µιµες αµοιβές.

Αρκετά νοµίζω πως είναι αυτά. Ελπίζω να σας έπεισα. Θα
δώσω για τα Πρακτικά την ανακοίνωση της Επιτροπής Ανταγω-
νισµού, που επιβάλλει πρόστιµο 60 χιλιάδων ευρώ. Θα σας πλη-
ροφορήσω ότι αυτή η απόφαση προέκυψε µε αντιδικία πέντε
δικηγόρων του ΤΕΕ, γνωστότατων και ικανότατων, µεταξύ των
οποίων και πρώην Πρόεδρος της Επιτροπής Ανταγωνισµού και
ένας νέος δικηγόρος που υπερασπιζόταν το δίκιο. 

Είναι προς τιµήν του Προέδρου και της επιτροπής –της πα-
ρούσης επιτροπής- ότι δεν δίστασαν προ πιέσεων, που όλοι κα-
ταλαβαίνουµε σε αυτές τις περιπτώσεις, να κάνουν το σωστό. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Απόστολος Κακλαµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα αναφερθώ στο δεύτερο θέµα µόνο για ένα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε. Καλή είναι η αντιµετώπιση των καρτέλ. Όλα αυτά και
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εγώ τα εγκρίνω και τα επαυξάνω και σας συγχαίρω, γιατί είναι
ένας νόµος που προχωράει πολύ πιο µπροστά. Δεν υπάρχει καµ-
µία αµφιβολία. Όµως, σε ό,τι αφορά τη δεσπόζουσα θέση, δεν
αρκεί το πρόστιµο. 

Η αρµόδια νοµοπαρασκευαστική επιτροπή λέει ότι είναι δύ-
σκολο να αποδειχθεί ο δόλος. Συγγνώµη, δεν αποδίδω πρόθεση.
Όµως, όποιος πρώτος ξεκίνησε αυτήν την ιδέα είναι δόλιος. Τι
σηµαίνει; Για κάθε αδίκηµα πρέπει να αποδειχθεί και είναι δύ-
σκολο να αποδειχθεί ο δόλος, γιατί είναι υποκειµενικό στοιχείο.
Αυτό είναι λόγος να µην έχουµε διάταξη, που να προβλέπει ποι-
νικές κυρώσεις; 

Έχουµε την περίπτωση του καφέ, που κατέχει δεσπόζουσα
θέση. Αυτοί οι κύριοι σε δέκα χρόνια εισέπραξαν, κύριε Υπουργέ,
έναντι προστίµων 30 χιλιάδων που τους επεβλήθησαν, 460 εκα-
τοµµύρια από τον απλό ανθρωπάκο που πίνει τον καφέ στο κα-
φενείο. 

Υπάρχει επίσης η υπόθεση των ξενόγλωσσων βιβλίων, κι αυτή
έπειτα από δέκα χρόνια. Εκκρεµούσε, αναβολές επί αναβολών.
Αυτοί πήραν πρόστιµο είκοσι χιλιάδες ευρώ, αφού όµως είχαν
«ενθυλακώσει» εκατό εκατοµµύρια. Αξιολογήθηκε και έκλεισαν,
βέβαια, ένα σωρό µικροεπιχειρήσεις, γιατί ο ανταγωνισµός, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν κλέβει µόνο τον ιδρώτα του
απλού ανθρώπου, αλλά καταστρέφει την ίδια την οικονοµία. Ξέ-
ρουµε όλοι πολύ καλά ότι οι διάφορες πολυεθνικές λυµαίνονται
εδώ και αρκετά χρόνια τη χώρα. Δεν επενδύουν εδώ. Εξάγουν
αυτό το µόχθο και τον ιδρώτα, τον οποίο συγκεντρώνουν µ’
αυτές τις πρακτικές.

Γιατί επιµένω για τη δεσπόζουσα θέση; Διότι όπου υπάρχει
αδίκηµα στην υπόθεση του ανταγωνισµού, αφορά «µαύρο»
χρήµα. Είναι χρήµα που προσκτάται κανείς παρανόµως, κύριοι
συνάδελφοι. Με καταλαβαίνετε; Άρα εδώ εµπίπτει στις διατάξεις
για το «ξέπλυµα» «βρώµικου» χρήµατος και δεν παραγράφεται
και είναι κίνδυνος, ασφαλώς, για κάποιον που θα αποτολµήσει -
παρά αυτούς τους κινδύνους- να συνεχίσει.

Στη διάταξη µε την οποία δίνετε κίνητρα –και πολύ καλά κά-
νετε- σε όποιον δώσει στοιχεία για τέτοιες πρακτικές πιστεύω -
όπως και στην υπόθεση των ναρκωτικών και στην υπόθεση του
οργανωµένου εγκλήµατος και σε πρόταση που θα κάνω σε ό,τι
αφορά το «πόθεν έσχες»- ότι πρέπει να έχει και οικονοµικό κίνη-
τρο όποιος θα αποκαλύψει οποιαδήποτε παρανοµία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

(Στο σηµείο αυτό ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστο-
λος Κακλαµάνης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι
ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγ-
µατος και το ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών»:

1. Δικογραφία κατά «του πρώην Υπουργού Εθνικής Άµυνας κ.
Αθανασίου-Απόστολου Τσοχατζόπουλου και λοιπόν µελών της
Κυβερνήσεως» και

2. Δικογραφία κατά «των µελών των Κυβερνήσεων που κατά
καιρούς επόπτευαν την υλοποίηση συµβάσεων οι οποίες αναφέ-
ρονται στην εν λόγω ποινική δικογραφία».

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα πω µία λέξη µόνο, συµφωνώντας µε τον προβληµατισµό

που ανέπτυξε προηγουµένως ο Πρόεδρος κ. Κακλαµάνης. Θέλω
να προσθέσω ότι είµαστε διατεθειµένοι να δούµε αυτή τη διά-
ταξη για την ποινική ευθύνη, να δούµε µία προσεκτική διατύ-
πωση, έτσι ώστε να εντάξουµε και την ποινική ευθύνη της
δεσπόζουσας θέσης.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-

κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξε-
ναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ» και αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα οκτώ
µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί από το 58ο Δη-
µοτικό Σχολείο Πάτρας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Σίγουρα ο κ. Κιλτίδης συµφωνεί

µαζί µου.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Εγώ χειροκρότησα!
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Κακλαµάνη, έχοντας πλέον την ελευθε-

ρία της συµµαχίας, µπορώ και χειροκροτώ κατ’ επιλογή τους συ-
ναδέλφους που οµιλούν επί της ορθότητος που εγώ πιστεύω είτε
προέρχονται από την παράταξη όπου «γεννήθηκα» είτε προέρ-
χονται από την παράταξη του ΠΑΣΟΚ.

Κύριε Υπουργέ, ανεβαίνοντας στο Βήµα µετά τον Πρόεδρο κ.
Κακλαµάνη νιώθω βαρύ το χρέος να υπενθυµίσω σ’ όλους τους
Έλληνες πολιτικούς ότι πρέπει ειλικρινά να µας προβληµατίζει
µία παράµετρος -εξ’ όσων βλέπουν το φως της δηµοσιότητας βε-
βαίως όντας πραγµατικότητα- των στατιστικών δεδοµένων κά-
ποιων διεθνών οργανισµών.

Και είναι πολύ πικρό αυτό που βλέπουµε, να κατρακυλάει η
χώρα µας στην ανταγωνιστικότητα και να ανεβαίνει στη δια-
φθορά. 

Εάν υπήρχε στασιµότητα σε µία από τις δύο παραµέτρους
ίσως να συνέβαινε κάτι θετικό για τον Έλληνα πολίτη. Αν, δη-
λαδή, δεν υφίστατο η διαφθορά, η µη ύπαρξη ανταγωνιστικότη-
τας µπορεί να σήµαινε φθηνό προϊόν, φθηνές τιµές. Δυστυχώς,
και τα δύο, µε αυτήν την αντιστροφή των όρων, προκαλούν ειλι-
κρινά θλίψη και προβληµατισµό.

Ένα άλλο ζήτηµα έχει να κάνει µε τα νέα νοµοθετήµατα. Εγώ
δέχοµαι την επίκληση όλων ότι το ζητούµενο, στην προκειµένη
περίπτωση, έχει να κάνει µε την καλυτέρευση του επιπέδου της
ανταγωνιστικότητας. Δεν υπήρχαν νοµοθετήµατα τα οποία µπο-
ρούσαν, µε κάποιες υπουργικές αποφάσεις ή µε κάποιες πρά-
ξεις, να καλυτερεύσουν, όταν το ίδιο βιώσαµε από την Κυβέ-
ρνηση αυτή και για το ΕΣΠΑ και για το λεγόµενο «αναπτυξιακό
νόµο»; Δεν είναι κρίµα η πατρίδα επί είκοσι µήνες να στερείται
των ευεργετηµάτων του όποιου επενδυτικού νόµου, του όποιου
αναπτυξιακού νόµου σε αυτήν την κρίσιµη περίοδο εν ονόµατι
µιας νοµοθετικής, νέας πρωτοβουλίας;

Εγώ, κύριε Υπουργέ, θα καταθέσω µία πρόταση: Σε όλα τα ζη-
τήµατα της χώρας µας που διακοµµατικά βιώσαµε, όλοι οι
Υπουργοί, οι της εκτελεστικής εξουσίας, επικαλούνται διαρκώς
το εξής: Ξέρετε, είναι χαώδης η κατάσταση. Άλλος ζητάει ηλε-
κτρονική καταγραφή, άλλος µηχανοργάνωση. Νοµίζουµε ότι
αυτά τα εργαλεία, τα σύγχρονα, µπορούν να δώσουν αυτοµάτως
τη λύση, ενώ υπάρχει µία πανάρχαια χρυσή συνταγή: Ο δειγµα-
τοληπτικός έλεγχος. 

Προΐστασθε της Επιτροπής Ανταγωνισµού. Πάρτε δειγµατο-
ληπτικά κάθε χρόνο από τις εκατό υποθέσεις –πόσες υποθέσεις
είναι- τις δέκα, το 10%, και δείτε τις. «Πιάστε», όπως λέει ο λαός,
«από τα κέρατα τον ταύρο». Για να δούµε, ενήργησαν όπως
έπρεπε; Έγιναν οι δέουσες ενέργειες; Και από εκεί και ύστερα
ελέγξτε τους. Να είστε βέβαιος ότι θα καλυτερέψουν τα πράγ-
µατα.

Όσον αφορά την τιµωρία όσων συµµετέχουν σε αυτού του εί-
δους τις εξοµοιώσεις και την κατάργηση, ουσία, του ανταγωνι-
σµού, ειλικρινά πιστεύω ότι ασχέτως κι αν υπήρχαν και επιφυ-
λάξεις για τα νοµοθετήµατα του Υπουργείου Εθνικής Οικονο-
µίας, ο προσανατολισµός πάντως πρέπει να είναι επί τω αυστη-
ρότερω και ο συνεργαζόµενος να απολαµβάνει της επιείκειας. 

Ακούστηκε από πάρα πολλούς οµιλητές, πιστεύω από όλες τις
πτέρυγες της Βουλής. Νοµίζω ότι πρέπει σας προβληµατίσει.
Χρειάζεται κίνητρο για τον συνεργαζόµενο. Οι κανόνες επιείκειας
πρέπει να επεκταθούν.

Αγαπητοί συνάδελφοι, υπάρχει µία δυσκολία στην απόδειξη.
Υπηρέτησα σε αξίωµα εκτελεστικής αρµοδιότητας. Ήµουν πολύ
επιφυλακτικός και πολύ προσεκτικός, διότι εδώ µέσα κρύβονται
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και λαϊκισµοί. Λαϊκισµοί, το τραγικότερο, της εξουσίας! Όχι ενός
Βουλευτή, όχι ενός παράγοντα, ενός πολίτη, αλλά του ανθρώπου
που είναι αρµόδιος να σηµατοδοτήσει στην κοινωνία τι συµβαίνει.
Και αντέδρασα και επί των ηµερών που άλλα γίνονταν στο
Υπουργείο µου, αν θυµάστε καθυστερηµένα, µε την πώληση των
αµνοεριφίων κοκ..

Δεν είναι τόσο εύκολο να σηµατοδοτείς –και µάλιστα καθυστε-
ρηµένα πολλές φορές- για να έχεις την εκτίµηση της οµήγυρης,
των συµπολιτών µας, ότι τάχα είσαι ένας καλός Υπουργός που
παραπέµπεις το θέµα. Η απόδειξη είναι µία δύσκολη υπόθεση. 

Γι’ αυτό, όπως είναι δύσκολη υπόθεση η απόδειξη, είναι πολύ
δύσκολη υπόθεση, µέχρι ενός σηµείου, και η τιµωρία, µε τους
δαιδαλώδεις νόµους που βιώνουµε στην πατρίδα µας. Γι’ αυτό
νοµίζω ότι είναι επιτακτική ανάγκη. Το πίστευα πάντοτε. Το κα-
τέθετα πάντοτε. Το καταθέτω πιο δυνατά τώρα που συµµετέχω
στη Δηµοκρατική Συµµαχία. 

Στην πατρίδα µας βιώσαµε φιλελευθέρους, οι οποίοι είχαν σο-
σιαλµανία. Και βιώνουµε και σοσιαλιστές, οι οποίοι είναι ιµιτασιόν
φιλελεύθεροι. Ο γνήσιος φιλελευθερισµός είναι η πρόταση. Ο
γνήσιος, όχι µε άλλα προσδιοριστικά επίθετα, τα οποία κολακεύ-
ουν από αυτούς που εκφεύγει ο προσδιορισµός. Ένας είναι ο φι-
λελευθερισµός, ο γνήσιος και ο οποίος είναι κατά την προ-
σαρµογή του εκάστοτε λαού, της εκάστοτε χώρας. Αν είναι
µικρή, άλλου είδους γνήσιο φιλελευθερισµό έχει, αν είναι µεγάλη
προφανώς είναι επεκτατικότερος.

Η έρευνα, κύριε Υπουργέ, για τον ανταγωνισµό στη χονδρική,
εκεί που µαζικά έρχεται και τιµωρεί τον καταναλωτή. Δεν είναι ο
µπακάλης, δεν είναι ο βενζινοπώλης το πρόβληµα. Το πρόβληµα
αυτήν τη στιγµή, πιστεύω ακράδαντα, στις τιµές των καυσίµων
βρίσκεται στους πέντε-έξι, από εκεί που ξεκινάει, που διαβάζουµε
εµείς τη µείωση της τιµής στο βαρέλι και έρχεται µετά από ένα
χρόνο, αυξάνεται και έρχεται την άλλη µέρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σ’ ένα λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δείτε τα στατιστικά στοιχεία. Εγώ νοµίζω ότι πρέπει πάση

θυσία να χτυπήσετε το φόβο των πολιτών.
Κύριε Υπουργέ, κλείνοντας, σας λέω το πιο δυσάρεστο που θα

µπορούσε να πει όχι ένας οικονοµολόγος, ένας στοιχειωδώς
γνώστης της πολιτικής οικονοµίας: 

Στην πατρίδα µας βιώνουµε πόλεµο δήθεν, κατά τον Πρωθυ-
πουργό, τραγικές συνθήκες και συγκυρία. Πράγµατι, µια κατά-
σταση που δεν την ξαναζήσαµε. Τι συµβαίνει στην πατρίδα µας,
κύριε Υπουργέ;

Στασιµοπληθωρισµός. Ό,τι χειρότερο µπορεί να συµβεί σε µια
συντεταγµένη πολιτεία. Στασιµοπληθωρισµός υψηλός µε µείωση
της ζήτησης. Ειλικρινά, θα τρίζουν τα κόκκαλα και του Άνταµ
Σµιθ και του Γκάλµπρεϊθ, όλων, σε όποια σχολή και αν ανήκουν.
Υψηλός πληθωρισµός µε µειωµένη ζήτηση. Είναι ό,τι χειρότερο
µπορεί να συµβεί.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Πείτε την αλήθεια στην ελληνική κοινωνία. Οι Έλληνες πολίτες
ζουν µε τρόµο, ζουν µε φόβο. Φοβούνται ότι υπάρχει σκαλί πιο
κάτω. Αν πάµε εµείς επάνω στο πρόβληµα, όλοι µαζί µε µια
εθνική πανστρατιά και τους πούµε ότι αυτό είναι το τελευταίο
σκαλί, τότε µπορούµε να ελπίζουµε στην ανάπτυξη που επικα-
λούµαστε όλοι.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε
πάρα πολύ τον κ. Κιλτίδη.

Έχω µια ανακοίνωση προς το Σώµα:
Η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει την

Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού και
Τουρισµού «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας
της Μολδαβίας για συνεργασία στους τοµείς του Πολιτισµού,
της Εκπαίδευσης και της Επιστήµης».

Προχωρούµε µε τον Βουλευτή Τρικάλων της Νέας Δηµοκρα-
τίας, κ. Νικόλαο Λέγκα. Έχετε το λόγο, κύριε Λέγκα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το νοµοσχέδιο που σήµερα συζητούµε είναι από τη φύση του

σηµαντικό, αφού αναφέρεται στο πλαίσιο ελέγχου για την απο-
τροπή ανάπτυξης ολιγοπωλιακών καταστάσεων. Είναι σαφές ότι
ένα τέτοιο πλαίσιο, θα πρέπει να ορίζει τον τρόπο συµπεριφοράς
των επιχειρήσεων, να περιφρουρεί τις µεταξύ τους σχέσεις και
πάνω απ’ όλα να εξασφαλίζει τον ίδιο τον καταναλωτή που είναι
και το ζητούµενο.

Αρχικά, λοιπόν, το πρώτο που νοµίζω ότι πρέπει να δούµε είναι
αν το προτεινόµενο νοµοσχέδιο αποτελεί µια συνολική πρόταση
για την προστασία του ελεύθερου ανταγωνισµού, να δούµε τι αλ-
λάζει από αυτά που ισχύουν και προς ποια κατεύθυνση, να δούµε
αν οι προτεινόµενες ρυθµίσεις αποτελούν τοµή, όπως ισχυρίζε-
ται η Κυβέρνηση ή απλώς έχουµε να κάνουµε µε παλιότερες ρυθ-
µίσεις σε νέο αµπαλάρισµα.

Όλα αυτά θα πρέπει να τα δούµε και στη λογική: τι λέγαµε, τι
υποστηρίζαµε, τι λέµε τώρα. Να δούµε τη συνέπεια των λόγων
και των έργων, γιατί το πρώτο πράγµα που διαπιστώσαµε είναι
ότι δεν υπάρχουν τέτοια στοιχεία συνέχειας, τόσο µε αυτά που
κατήγγειλε το ΠΑΣΟΚ για τις πολιτικές της Νέας Δηµοκρατίας,
όσο και έναντι των δικών του εξαγγελιών όχι µόνο των προεκλο-
γικών, αλλά και των µετεκλογικών, αυτών που µάλιστα αρχικά τέ-
θηκαν σε δηµόσια διαβούλευση και ευτυχώς αποσύρθηκαν εκ
των υστέρων.

Θυµίζω επιγραµµατικά αυτές τις διαδροµές ανακολουθίας.
Θυµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι ως αντιπολίτευση θέλατε να καταρ-
γηθεί η υπηρεσία εποπτείας της αγοράς. Ως Κυβέρνηση της δί-
νετε επιπλέον αρµοδιότητες. Ως αντιπολίτευση µας κατηγο-
ρούσατε για παρεµβατισµό, λέγοντας ότι ο Υπουργός παρεµβαί-
νει στη λειτουργία της επιτροπής.

Ως Κυβέρνηση επιχειρήσατε να θίξετε την αυτοτέλεια της Επι-
τροπής Ανταγωνισµού ως Ανεξάρτητης Αρχής, παρέχοντας ακρι-
βώς τη δυνατότητα στον Υπουργό να παρεµβαίνει στον ορισµό
των προτεραιοτήτων, στον ορισµό των δράσεων στην έκδοση
ακόµη και των ανακοινώσεων για τα πρόστιµα. Ως αντιπολίτευση
µας εγκαλούσατε για την ακρίβεια στην αγορά και την ασυδοσία
στα καύσιµα. Ως Κυβέρνηση έχει καταστεί η Ελλάδα πρωταθλή-
τρια Ευρώπης στις τιµές των καυσίµων. Ως αντιπολίτευση είχατε
στην ηµερήσια διάταξη το θέµα του πληθωρισµού. Ως Κυβέρ-
νηση έχει καταφέρει το πρωτόγνωρο, η χώρα µας να έχει ταυτο-
χρόνως και υψηλό πληθωρισµό και υψηλή ύφεση. Άρα, υπάρχει
θέµα συνέπειας, υπάρχει θέµα συνέχειας, όσον αφορά στις πα-
λινωδίες, στις αναθεωρήσεις και κυρίως στις αντιφάσεις. 

Για παράδειγµα, ξεχάστηκε –ευτυχώς, βεβαίως- η διακήρυξη
περί δηµιουργίας µιας δεύτερης αντιµονοπωλιακής αρχής. Ξε-
χάστηκε η εξαγγελία της προηγούµενης Υπουργού για σύσταση
σχετικής διεύθυνσης στο Υπουργείο Ανάπτυξης. Απαλείφθηκαν
διατάξεις που τέθηκαν σε δηµόσια διαβούλευση και οι οποίες
βρίσκονταν σε πλήρη αντίθεση µε την πρακτική όλων των άλλων
κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, διατάξεις, οι οποίες χα-
ρακτηρίστηκαν απαράδεκτες, αντικοινοτικές, αναχρονιστικές,
διατάξεις σε σχέση µε τη λειτουργική ανεξαρτησία της Επιτρο-
πής Ανταγωνισµού, αλλά και σε σχέση µε τη σύνθεσή της. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήταν άδικο να µη µιλήσω για
µία σηµαντική αλλαγή που προήλθε µετά από παρέµβαση Βου-
λευτών µας, του εισηγητή µας, αλλά και πολλών συναδέλφων.
Μιλώ για τη διαγραφή του άρθρου 25, παράγραφος 2γ που προ-
έβλεπε µείωση προστίµου σε περίπτωση που η επιχείρηση συµ-
µορφωθεί και πληρώσει την υποχρέωση για την οποία
επιβλήθηκε το πρόστιµο. Η διάταξη αυτή, εκτός του ότι αποτε-
λούσε βαρίδι µίας λογικής, σύµφωνα µε την οποία τα πρόστιµα
τελούσαν σε αναστολή µέχρι να υπάρξει υποτροπή, θα µπο-
ρούσε να οδηγήσει και σε µείωση προστίµων, µε ό,τι αυτό συνε-
πάγεται για την ουσία, αλλά και για τους συµβολισµούς που
απαιτούνται στη σηµερινή συγκυρία. Επιτρέψτε µου ωστόσο να
αναρωτηθώ, γιατί ενώ καταργήσατε τη διάταξη αυτή, διατηρείτε
µία άλλη ρύθµιση, αυτήν της παραγράφου 3 του άρθρου 25 για
τα µέλη ένωσης επιχειρήσεων, που δηλώνουν ότι δεν ήξεραν για
την παράβαση.

Στο ίδιο µήκος κύµατος της ανάγκης, δηλαδή, ενίσχυσης του
θεσµικού πλαισίου µε στόχο την αποτελεσµατικότητα και την πά-
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ταξη των όποιων ελλειµµάτων παρατηρούνται στην εφαρµογή
της προστασίας του ανταγωνισµού, επιτρέψτε µου να εστιάσω
επίσης στο θέµα της κατάργησης του Γραφείου Εσωτερικού
Ελέγχου. Και αυτό, γιατί εκτιµώ, όπως και οι περισσότεροι σε
αυτήν εδώ την Αίθουσα ότι τα θέµατα διαφάνειας είναι µείζονος
σηµασίας. Τη λειτουργία του εν λόγω γραφείου θυµίζω ότι την
είχαµε εισαγάγει το 2009 και τότε την είχατε υπερψηφίσει. Τώρα,
τι συνέβη και αλλάξατε γνώµη; 

Κύριε Υπουργέ, επίσης θα ήθελα να σας ζητήσω να ξαναδείτε
και το θέµα της διεύρυνσης, της χαλάρωσης –αν προτιµάτε- των
προθεσµιών που ορίζονται για την έγκριση συγκέντρωσης από
την Επιτροπή Ανταγωνισµού. Οι σχετικές προθεσµίες για την έκ-
δοση των αποφάσεων από έξι µήνες πηγαίνουν στους δώδεκα
µε δεκατέσσερις. Αυτή η ρύθµιση δηµιουργεί τουλάχιστον ζή-
τηµα αποτελεσµατικότητας –µάλλον αναποτελεσµατικότητας-
καθώς είναι βέβαιο ότι η επιτροπή θα λειτουργεί πιο αργά. 

Πέρα από τις παραπάνω, υπάρχουν και άλλες ρυθµίσεις οι
οποίες οδηγούν στην επιβράδυνση της λειτουργίας υπαρχουσών
δοµών. Γιατί, τι άλλο είναι η ρύθµιση που προβλέπει τη λειτουρ-
γία της Επιτροπής Ανταγωνισµού σε δύο τµήµατα και όχι σε τρία,
όπως ίσχυε µέχρι σήµερα; Υπάρχει κανείς που να πιστεύει ότι η
εν λόγω παρέµβαση θα επιταχύνει τη λήψη των αποφάσεων; Το
ίδιο ισχύει και για τη δηµιουργία νέων δοµών, των ενδιάµεσων
δοµών, όπως αυτές στο εσωτερικό της Υπηρεσίας Εποπτείας της
Αγοράς, µε τις οποίες ενισχύετε τη γραφειοκρατία, ενώ έχετε ως
στόχο όπως λέτε, την πάταξή της.

Για όλους αυτούς τους λόγους, εκτιµούµε ότι το παρόν σχέδιο
νόµου, παρά το γεγονός ότι περιλαµβάνει βελτιώσεις, σε καµµία
περίπτωση δεν αποτελεί µια συνολική και ολοκληρωµένη λύση
για το µείζον θέµα της προστασίας του ανταγωνισµού, γιατί απλά
αυτό το σηµαντικό ζήτηµα προσπαθείτε να το προσεγγίσετε µε
επικοινωνιακούς και µόνο χειρισµούς, αφήνοντας την ουσία και
το περιεχόµενο στο κενό. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Νικόλαο Λέγκα, Βουλευτή Τρικάλων της Νέας Δηµοκρατίας. 

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Καραγκούνης, Βουλευτής Αι-
τωλοακαρνανίας της Νέας Δηµοκρατίας, για οκτώ λεπτά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτές τις δύσκολες στιγµές
βαθιάς οικονοµικής κρίσης που διανύουµε σήµερα, προσπα-
θούµε τόσο εµείς, όσο και η ελληνική κοινωνία να κατανοήσουµε
τις νοµοθετικές πρωτοβουλίες, που φέρνει τελευταία η Κυβέρ-
νηση και έχουν να κάνουν µε την αγορά και µε την οικονοµία γε-
νικότερα. 

Προσπαθούµε να κατανοήσουµε την Κυβέρνηση στις επιλογές
εξόδου από την κρίση που κάνει και το µόνο που εισπράττουµε,
τόσο εµείς όσο και η ελληνική κοινωνία, είναι τα τραγικά αδιέ-
ξοδα στα οποία οδηγείτε την ελληνική οικονοµία, διότι η αλήθεια
είναι πως ό,τι έχετε φέρει µέχρι σήµερα έχει µαθηµατικώς οδη-
γήσει στο στραγγαλισµό του παραγωγικού ιστού της χώρας,
στην εξαθλίωση και την καταστροφή της αγοράς. Δεν έχετε,
παρά να ακούσετε την αγορά, τους ελεύθερους επαγγελµατίες,
τους εµπόρους, όλες τις παραγωγικές τάξεις. 

Συζητούµε σήµερα το νοµοσχέδιο για την προστασία του
ανταγωνισµού. Η Νέα Δηµοκρατία τόσο στην αρµόδια επιτροπή
όσο και χθες, διά του εισηγητού µας, αλλά και των λοιπών συνα-
δέλφων που έχουν µιλήσει, σας εξήγησε ότι η εν προκειµένω νο-
µοθετική σας πρωτοβουλία δεν κάνει τίποτα άλλο, παρά να
οικειοποιείται µία κωδικοποίηση ενός νοµικού πλαισίου που δεν
είναι δικό της. Θεωρεί πως το µόνο που κάνετε είναι να υποσκά-
πτετε το ρόλο και το έργο της Επιτροπής Ανταγωνισµού και κυ-
ρίως να πλήττετε την ανταγωνιστικότητά της.

Η Νέα Δηµοκρατία πιστεύει ότι οι παρεµβάσεις στην ουσία δη-
µιουργούν έτι περαιτέρω προσκόµµατα στη λειτουργία της επι-
τροπής, αφού αυξάνετε τις προθεσµίες για τη λήψη απόφασης
από την επιτροπή και από την άλλη, η επιτροπή δεν λειτουργεί
σε τρία τµήµατα αλλά σε δύο, γεγονός που περιορίζει την ταχύ-
τητα της εκκαθάρισης των υποθέσεων και βεβαίως της λήψης

αποφάσεων. 
Τροποποιείτε τα ισχύοντα για τη θητεία των µελών της επιτρο-

πής, θέτοντας την υποχρέωση στα µέλη –ανούσιων υποχρεώ-
σεων και χωρίς ουσιαστικό αντίκρισµα- να ενηµερώνουν τον
Υπουργό για την προϋπηρεσία των τελευταίων πέντε ετών, ενώ
ταυτόχρονα αυξάνετε τη θητεία των µελών από τρία σε πέντε
χρόνια και από την άλλη, περιορίζετε τις δεσµεύσεις για τα µέλη
µετά το πέρας της θητείας τους, δηµιουργώντας αλλοιώσεις
στην ανεξαρτησία της επιτροπής.

Καταργείτε το Γραφείο Εσωτερικού Ελέγχου, διότι προφανώς
κρίνατε ότι δεν είναι απαραίτητο να λειτουργεί ένα τέτοιο γρα-
φείο, τουλάχιστον µε αυτήν τη µορφή. Εισάγετε γραφειοκρατι-
κές διαδικασίες µε το point system που καθιερώνετε και
περιορίζετε σηµαντικά τη δυνατότητα της επιτροπής να ελέγχει
τη λειτουργία της αγοράς, χαρτογραφώντας προληπτικά τις δυ-
σλειτουργίες µε την κατάργηση του άρθρου 4α.

Τέλος, αφαιρείτε χρήµατα και κονδύλια από την Επιτροπή,
υποβαθµίζοντας στην ουσία την εύρυθµη λειτουργία της. 

Πέρα, όµως, από τις γενικές αυτές επισηµάνσεις, επιτρέψτε
µου να κάνω µία γενικότερη παρατήρηση και να θέσω ένα γενι-
κότερο ερώτηµα. Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, πιστεύετε ότι µε το
παρόν νοµοσχέδιο θα προστατεύσετε τον ανταγωνισµό και ότι
οι διατάξεις του θα ευνοήσουν την ανάπτυξη και την πρόοδο της
χώρας; 

Σας διαβεβαιώ, λοιπόν, ότι δεν θα πετύχετε τίποτα από όλα
αυτά. Το νοµοσχέδιο που φέρνετε δεν θα συµβάλει στην προ-
στασία του ανταγωνισµού και η θέση της Ελλάδος στο διεθνές
ανταγωνιστικό πεδίο δεν θα βελτιωθεί. Και ξέρετε γιατί, κύριοι
της Κυβέρνησης; Διότι το πρόβληµα της Ελλάδος δεν είναι ότι
τάχα πάσχει το νοµικό πλαίσιο της προστασίας του ανταγωνι-
σµού, το πρόβληµα της Ελλάδος είναι ότι στους βασικούς κλά-
δους οικονοµίας δεν υπάρχει καθόλου ανταγωνισµός. Ακόµα και
αν θέλαµε να υπάρξει, καταργείται στην πράξη εξαιτίας των
στρεβλώσεων, των εµποδίων και των περιορισµών που θέτει κα-
θηµερινά το ίδιο το κράτος. 

Ας µη γελιόµαστε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ. Εσείς δεν είστε αυτοί
που δοµήσατε το τεράστιο αυτό κράτος; Εσείς δεν είστε που δη-
µιουργήσατε το τεράστιο γραφειοκρατικό τέρας που πνίγει, αντί
να απελευθερώνει την αγορά; Και δεν σας κατηγορώ γι’ αυτό,
πάντα πιστεύατε ιδεολογικά στο µεγάλο κράτος, στο κράτος-
αφέντη, στο γκουβέρνο. Όµως, για εµένα που προέρχοµαι από
µία διαφορετική πολιτική παράδοση, που βάζει στο κέντρο της
κοινωνίας και της οικονοµίας τον πολίτη και τον άνθρωπο, η οι-
κονοµική πολιτική του να βάζουµε φόρους και επιπλέον φόρους
και όπου αυτό βγάλει, το να στραγγαλίζουµε ό,τι παραγωγικό
υπάρχει σε αυτόν τον τόπο, το να τροφοδοτούµε ένα στρεβλό
οικονοµικό παραγωγικό µοντέλο, το µόνο που επιτυγχάνει είναι
να εξαφανίζει οποιαδήποτε αχτίδα ανταγωνιστικότητας υπάρχει.

Πώς να ανταγωνιστείτε, κύριοι της Κυβέρνησης, κράτη και οι-
κονοµίες, που έχουν φορολογικούς συντελεστές στο ήµισυ των
δικών µας; Πώς να ανταγωνιστείτε χώρες που στο λεξικό τους
δεν υπάρχει η λέξη «γραφειοκρατία»; Πώς να ανταγωνιστείτε
χώρες που η οικονοµία τους παράγει αγαθά και όχι ελλείµµατα;
Πώς να ανταγωνιστείτε χώρες που έχουν περιορίσει τόσο τις
σπατάλες όσο και τη διαφθορά; Γι’ αυτό και η ελληνική οικονοµία
βρίσκεται σε εξαιρετικά χαµηλή θέση στην κατάταξη, βάσει του
γενικού παγκοσµίου δείκτη ανταγωνιστικότητας, στην ογδοηκο-
στή τρίτη θέση, αλλά και σε όλους τους επιµέρους δείκτες, συ-
µπεριλαµβανοµένου και του δείκτη doing business που
καταρτίζει η Παγκόσµια Τράπεζα, η οποία µας κατατάσσει στην
εκατοστή ένατη θέση. Η πραγµατικότητα είναι, κύριοι της Κυβέρ-
νησης, ότι τους τελευταίους δεκαοκτώ µήνες η Ελλάδα έχει κα-
τρακυλήσει σε όλους τους δείκτες ανταγωνιστικότητας. 

Αν θέλετε, κύριε Υπουργέ, να προστατεύσετε πραγµατικά τον
ανταγωνισµό, αρχίστε να εξαλείφετε τις παραπάνω παθογένειες
που κατά τον µεγαλύτερο βαθµό οι κυβερνήσεις σας δηµιούρ-
γησαν όλα αυτά τα χρόνια, αντί να προβαίνετε µε τις σηµερινές
σας υπό ψήφιση ρυθµίσεις σε επουσιώδεις αλλαγές που περισ-
σότερα προβλήµατα επιφέρουν στον ανταγωνισµό από ό,τι επι-
λύουν. Αν όντως ενδιαφέρεστε για την ανταγωνιστικότητα,
προστατεύστε την αγορά από τα ολιγοπώλια. Απαλείψτε άµεσα
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τα γραφειοκρατικά εµπόδια εισόδου και εξόδου επιχειρήσεων
στους κλάδους οικονοµικής δραστηριότητας. Απαλλάξτε τον πο-
λίτη από το υπέρµετρο διοικητικό βάρος και καταργήστε τους
αναχρονιστικούς κανόνες προστασίας στρεβλών οικονοµικών κα-
τευθύνσεων. Με αυτά ασχοληθείτε, κύριοι της Κυβέρνησης, αυτά
θα µας κάνουν µία χώρα ανταγωνιστική. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κωνσταντίνο Καραγκούνη, Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
από το Νοµό Αιτωλοακαρνανίας. 

Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Δαβάκης. Απών, διαγράφεται. 
Η κ. Ευγενία Τσουµάνη-Σπέντζα οµοίως απούσα. Διαγράφεται. 
Το λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Τσιρώνης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ

από το Νοµό Άρτας, για επτά λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα ένα πάρα

πολύ σηµαντικό νοµοσχέδιο που αφορά την προστασία του αντα-
γωνισµού και όταν λέµε «προστασία του ανταγωνισµού» εννο-
ούµε του ελεύθερου ανταγωνισµού, του υγιούς ανταγωνισµού,
του ανόθευτου ανταγωνισµού, του ανταγωνισµού που πρέπει να
επικρατεί σε µία ελεύθερη αγορά, σε µία αγορά, η οποία λειτουρ-
γεί µε κανόνες, µε αρχές και η οποία σέβεται τον καταναλωτή και
τους χρήστες των υπηρεσιών. 

Κύριε Υπουργέ, σίγουρα αυτό το νοµοσχέδιο δεν µπορεί να
ρυθµίσει όλα τα προβλήµατα και τις δυσλειτουργίες της αγοράς.
Ασφαλώς, δεν µπορεί να διαµορφώσει το επίπεδο των τιµών και
ασφαλώς, δεν µπορεί να καλύψει την υγιεινή και την ασφάλεια
των τροφίµων και των υπηρεσιών. Καλύπτει, όµως, ένα πολύ ση-
µαντικό τµήµα που αφορά τον ανταγωνισµό και όπως είπα και
πριν, αφορά την πάταξη, θα λέγαµε, των εναρµονισµένων πρα-
κτικών, δηλαδή των καρτέλ, αυτών που όλοι γνωρίζουµε ότι λει-
τουργούν σήµερα στην αγορά ως καρτέλ. Προσπαθεί να
χτυπήσει τη συγκέντρωση όλων αυτών των επιχειρήσεων που δη-
µιουργούν µονοπωλιακές καταστάσεις στην αγορά. Αντιµετωπί-
ζει τα ζητήµατα που αφορούν την καταχρηστική λειτουργία, και
εκµετάλλευση της δεσπόζουσας θέσης που έχει µια επιχείρηση
στην αγορά και εξ αυτού του τρόπου εκµεταλλεύεται και τους
καταναλωτές, αλλά και τους χρήστες των υπηρεσιών. Και βέβαια
είναι ένα νοµοσχέδιο που ρυθµίζει µε καλύτερο τρόπο, τη λει-
τουργία της ίδιας της Επιτροπής Ανταγωνισµού που από την
πλευρά της πολιτείας έχει την ευθύνη της λειτουργίας και του
ελέγχου αν λειτουργεί ο ανταγωνισµός στην αγορά. 

Άκουσα, και ακούσαµε όλοι, κυρίως από την πλευρά της Αντι-
πολίτευσης µία έντονη κριτική, η οποία είναι όµως άδικη γιατί,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µην ξεχνάµε ποιο είναι το ζητού-
µενο σήµερα στην αγορά. Μας αρέσει όπως λειτουργεί, ο αντα-
γωνισµός στην αγορά; Ασφαλώς όχι. Σε ποιον αρέσει ο τρόπος
µε τον οποίο λειτουργεί ο ανταγωνισµός στην αγορά; Σε κανέ-
ναν. Δεν θα έπρεπε να πάρουµε µέτρα; Δεν θα έπρεπε να ρυθµί-
σουµε την αγορά µε καλύτερο τρόπο, ώστε να λειτουργεί και να
µην υπάρχουν τέτοιου είδους φαινόµενα; Θα αφήσουµε, δηλαδή,
τους καταναλωτές έρµαια στις διαθέσεις όλων των επιχειρή-
σεων, του τραπεζικού τοµέα, των ακτοπλοϊκών επιχειρήσεων,
των αεροµεταφορών, των πολυεθνικών και σε µια σειρά άλλα
προϊόντα, όπως στις παιδικές τροφές, στα αναψυκτικά, στα
απορρυπαντικά, σε ζωτικής σηµασίας προϊόντα, τα οποία είναι
σηµαντικά για το νοικοκυριό; 

Και εγώ νοµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ασφαλώς, ότι
αυτό το νοµοσχέδιο έρχεται να επιλύσει αυτά τα ζητήµατα και
να τα ρυθµίσει µε έναν τρόπο υπεύθυνο, µε έναν τρόπο που µπο-
ρεί να θέσει τους κανόνες και τις αρχές λειτουργίας της αγοράς.

Κύριε Υπουργέ, ποιο είναι το ζητούµενο σήµερα; Δεν είναι η
αναµόρφωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και ο εκσυγχρονι-
σµός του πλαισίου λειτουργίας της Επιτροπής Ανταγωνισµού;
Δεν είναι η διασφάλιση και η εγγύηση από την πλευρά της πολι-
τείας του ελεύθερου ανταγωνισµού; Δεν πρέπει να το διασφαλί-
σουµε αυτό, αν θα λειτουργεί; Ακόµη και αν είναι πολύ δύσκολο,
ακόµη και αν είναι, θα έλεγα, µαξιµαλιστικό, δεν πρέπει να προ-
σπαθήσουµε να βάλουµε τους κανόνες και να λειτουργήσει ο
ελεύθερος και υγιής ανταγωνισµός στην αγορά; Ασφαλώς ναι,

γιατί αν δεν το κάνουµε αυτό, σίγουρα δεν µπορεί να λειτουργή-
σει ο ανταγωνισµός. 

Θα έλεγα ότι όλη αυτή η κριτική που δέχεται το νοµοσχέδιο
είναι άδικη. Προς τι αυτή η αµφισβήτηση; Εγώ δεν µπορώ να το
καταλάβω. Επιθυµούµε εδώ µέσα όλες οι πτέρυγες της Βουλής
να χτυπήσουµε τα καρτέλ και να τα πατάξουµε; Ναι ή όχι; Επι-
θυµούµε να χτυπήσουµε τα µονοπώλια και τον τρόπο που λει-
τουργούν στην αγορά, που εκµεταλλευόµενα τη δεσπόζουσα
θέση που έχουν στην αγορά, εκµεταλλεύονται τους καταναλωτές
και τους χρήστες; Εάν το θέλουµε, πρέπει να προχωρήσουµε, µε
όποιες επιµέρους παρατηρήσεις µπορεί να έχει κανείς σε αυτό
το νοµοσχέδιο. Η φιλοσοφία του, όµως, οι βασικές ρυθµίσεις, ο
κορµός είναι στη σωστή κατεύθυνση. Νοµίζω ότι εκεί πρέπει να
ακουµπήσουµε και να εκµεταλλευτούµε αυτές τις νέες ρυθµί-
σεις, για να µπορέσουµε να λειτουργήσουµε αποτελεσµατικά,
για να χτυπήσουµε τα καρτέλ και όλα αυτά τα φαινόµενα.

Εγώ θα πω το εξής: Είναι ψέµατα ότι τα προϊόντα των πολυε-
θνικών επιχειρήσεων στην Ελλάδα, στη χώρα µας, είναι ακριβό-
τερα από 16% έως σχεδόν 60% σε έρευνες που έχουν γίνει; Είναι
ψέµατα, ότι κάποιος βρίσκει το ίδιο αναψυκτικό στη χώρα µας
µε 0,45 και σε άλλη χώρα, στη Γαλλία, το βρίσκει µε 0,32; Είναι
ψέµατα ότι τις ίδιες παιδικές τροφές, τα ίδια απορρυπαντικά, µε
τις ίδιες επωνυµίες, των ίδιων πολυεθνικών, στην Ελλάδα τα βρί-
σκει κανείς ακριβότερα περίπου 30% κατά µέσο όρο; Αυτή είναι
η αλήθεια και πρέπει αυτό το πράγµα να το ρυθµίσουµε.

Ήταν κανείς ευχαριστηµένος, όπως λειτουργούσε η Επιτροπή
Ανταγωνισµού; Ασφαλώς όχι. Πρέπει κάτι να κάνουµε, λοιπόν.
Νοµίζω ότι σήµερα γίνεται ένα βήµα µε αυτό το νοµοσχέδιο, ένα
σωστό και σηµαντικό βήµα, που πιστεύω ότι θα λύσει προβλή-
µατα, θα αντιµετωπίσει τέτοιου είδους φαινόµενα τα οποία δηµι-
ουργούν δυσλειτουργίες.

Κύριε Υπουργέ, δεν µπορούµε να αφήσουµε να διαιωνίζεται
εσαεί αυτή η κατάσταση. Θα πρέπει να πάρουµε µέτρα. Θα πρέ-
πει η Επιτροπή Ανταγωνισµού, µε τον τρόπο που τη ρυθµίζετε,
να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα. Γιατί εγώ θα σας πω το εξής,
φέρνοντάς σας δύο παραδείγµατα. Υπήρχε λόγος στη συγχώ-
νευση της «AEGEAN» µε την «ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ» να έλθει να αποφα-
σίσει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή Ανταγωνισµού; Δεν είχε η Ελληνική
Επιτροπή Ανταγωνισµού τα δείγµατα εδώ, ώστε να δράσει και να
πάρει µέτρα; 

Εγώ θα σας πάω στη δική µου περιοχή. Κατήργησε εντελώς
τα δροµολόγια προς το Άκτιο Πρέβεζας, αυτό το ένα δροµολόγιο
που είχε την ηµέρα η «ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ». Η «AEGEAN» τα κατήργησε
στα Γιάννενα, ενώ η «ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ» στα Γιάννενα τα περιόρισε
πάρα πολύ, δηµιουργώντας δεσπόζουσα θέση στην αγορά των
αεροµεταφορών και των αεροπορικών εισιτηρίων.

Από την άλλη µεριά, θα σας πω για τη γαλακτοβιοµηχανία
«ΔΩΔΩΝΗ», που πρέπει να την προστατεύσουµε σαν τα µάτια
µας. Η «ΔΩΔΩΝΗ» λειτούργησε ως ανάχωµα στο καρτέλ του γά-
λακτος και πρέπει να ξέρετε ότι, αν δεν υπήρχε η «ΔΩΔΩΝΗ»,
σήµερα η τιµή του γάλακτος θα είχε καταρρεύσει για τους κτη-
νοτρόφους και ο καταναλωτής δεν θα έπινε αυτό το γάλα.

Θα σας πω και κάτι άλλο. Στις ελληνοποιήσεις πρέπει να παίξει
ρόλο. Δεν µπορεί να µην αναγράφεται πάνω στα προϊόντα εάν
είναι ελληνικά ή τη χώρα προέλευσης. Δεν µπορεί οι χυµοί να έρ-
χονται σε παγοκολώνες και να γράφουν απ’ έξω ότι είναι φρέσκοι
και να µη µπορούν να πουληθούν τα πορτοκάλια της Άρτας, του
Άργους, των Χανίων, της Λακωνίας. Δεν γίνεται να µη µπορούν
να πουληθούν τα αρνιά των Ελλήνων κτηνοτρόφων και να βαφτί-
ζονται τα εισαγόµενα ως ελληνικά. 

Όλα αυτά θα πρέπει να τα προστατεύσουµε. Νοµίζω ότι είναι
θέµα ανταγωνισµού και αυτά. Όλα αυτά θα πρέπει να τα περιλά-
βουµε, έτσι ώστε µε τις ρυθµίσεις που κάνουµε, που είναι σε θε-
τική κατεύθυνση, να µπορέσουµε να λύσουµε το ζήτηµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας, σας καλώ όλους να
ψηφίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο. Κινείται στη σωστή κατεύθυνση.
Με όποιες επιµέρους παρατηρήσεις µπορεί να έχει κάποιος, νο-
µίζω µπορούµε να κινηθούµε και να ακουµπήσουµε πάνω σε
αυτές τις ρυθµίσεις, ώστε να βελτιώσουµε την κατάσταση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΕ’ - 6 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2011                                                                                              8699



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Δηµήτριο Τσιρώνη, Βουλευτή Άρτας του ΠΑΣΟΚ. 

Με την άδεια του Σώµατος, να δώσουµε το λόγο στην κ. Ευ-
γενία Τσουµάνη-Σπέντζα, η οποία καθυστέρησε να έρθει εξαιτίας
υποχρεώσεων που είχε στο κανάλι της Βουλής. 

Συµφωνεί το Σώµα; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, κυρία

Τσουµάνη, έχετε το λόγο, για επτά λεπτά. 
ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ-ΣΠΕΝΤΖΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, το νοµοσχέδιο που συζη-

τούµε σήµερα αποτελεί, δυστυχώς, ακόµη ένα δείγµα µικροκοµ-
µατικής λογικής στον τρόπο µε τον οποίο η Κυβέρνηση
αντιλαµβάνεται κάθε πολιτική της παρέµβαση: δηλαδή, στο να
προτάσσει τον εντυπωσιασµό χωρίς να υπάρχει ουσία και καινο-
τοµία, όπως θα έπρεπε σε κάθε πολιτική παρέµβαση. 

Αυτός είναι και ο λόγος που καταψηφίζω αυτό το νοµοσχέδιο,
διότι, κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει κάποιες φορές να υπολογί-
ζουµε και τη πολιτική δεοντολογία σε ορισµένες αποφάσεις µας,
πέραν από κάθε επί της ουσίας ή επιµέρους αντίρρησή µας, σε
συγκεκριµένα νοµοσχέδια.

Αυτήν τη φορά, λοιπόν, θύµα είναι η προστασία του ελεύθερου
ανταγωνισµού, που συνδέεται µε την εύρυθµη λειτουργία της
αγοράς, τη συγκράτηση των τιµών και την ανάπτυξη της επιχει-
ρηµατικότητας. Πρόκειται για παραµέτρους κρίσιµες διαχρονικά,
αλλά και ιδιαίτερα σε µία περίοδο ύφεσης, όπου η αδιέξοδη κυ-
βερνητική πολιτική έχει οδηγήσει σε µεγάλη αύξηση τιµών πολ-
λών προϊόντων -για παράδειγµα, τα καύσιµα- και έχει επιφέρει
σηµαντική µείωση της αγοραστικής δύναµης των πολιτών. 

Μία απλή αναδροµή στην πορεία του νοµοσχεδίου αρκεί για
να πείσει τον καθένα µας για τις παλινδροµήσεις και τις ανακο-
λουθίες του Υπουργείου. Οι αρχικές προτάσεις, τόσο για τη δη-
µιουργία ενός δεύτερου αντιµονοπωλιακού φορέα, όσο και µίας
γενικής διεύθυνσης στο Υπουργείο Ανάπτυξης βρίσκονταν σε
πλήρη αντίθεση µε την πρακτική των κρατών-µελών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, αφού όπως όλοι γνωρίζουµε, οποιαδήποτε νέα
παρέµβαση στο νοµικό πλαίσιο του ανταγωνισµού στη χώρα µας,
οφείλει να ενσωµατώνει τις αρχές και τις αξίες του Ευρωπαϊκού
Δικαίου Ανταγωνισµού. 

Στο δε υπό διαβούλευση κείµενο, που αναρτήθηκε στο διαδί-
κτυο στα τέλη του 2010, οι αντιδράσεις της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής για ρυθµίσεις που έθιγαν την ανεξαρτησία και την οικονοµική
αυτοτέλεια της Επιτροπής Ανταγωνισµού και ήταν αµφίβολης
αναποτελεσµατικότητας, οδήγησαν σε απόσυρση πληθώρας
ρυθµίσεων. 

Το νοµοσχέδιο που τελικά εισήχθη στο Κοινοβούλιο και συζη-
τάµε σήµερα αποτελεί στην ουσία κωδικοποίηση των βασικών
κανόνων του ισχύοντος δικαίου του ανταγωνισµού, µετά από τις
τροποποιήσεις που και εµείς ως Κυβέρνηση θεσπίσαµε το 2009
µε το ν.3784, ένα νόµο που επιτάχυνε τη λειτουργία της επιτρο-
πής και ενίσχυσε τη διαφάνεια και την αποτελεσµατικότητά της.
Ένα νόµο, όµως, που τότε το ΠΑΣΟΚ ως αξιωµατική αντιπολί-
τευση τον είχε καταψηφίσει. Ενώ τότε είχε υποσχεθεί ριζική ανα-
θεώρηση του νοµικού πλαισίου, σήµερα διατηρεί ένα µεγάλο
µέρος των ρυθµίσεων που είχε τότε καταψηφίσει.

Κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο κινείται προς
λάθος κατεύθυνση έχοντας ως στόχο να παρέµβει στο έργο της
επιτροπής, πλήττοντας την αποτελεσµατικότητα της λειτουργίας
της και κυρίως την ταχύτητα λήψης των αποφάσεων. Οι όποιες
αλλαγές έγιναν στο σχέδιο νόµου, που τελικά εισήχθη στη
Βουλή, σύµφωνα µε προτάσεις και κατά τη συζήτηση στην Επι-
τροπή Παραγωγής και Εµπορίου, είναι ανεπαρκείς. Ενδεικτικά
αναφέρω τη διαγραφή του άρθρου που προέβλεπε µείωση προ-
στίµου σε περίπτωση που η επιχείρηση συµµορφωθεί, τη µείωση
της θητείας του γενικού διευθυντή της επιτροπής, την αποσαφή-
νιση των αρµοδιοτήτων της Επιτροπής Ανταγωνισµού σε σχέση
µε την Εθνική Επιτροπή Επικοινωνιών και Ταχυδροµείων και µε
την Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας.

Πέραν αυτών, όµως, διατηρείται σειρά διατάξεων αµφίβολης
σκοπιµότητας και αποτελεσµατικότητας. Αυτές αφορούν κυρίως
στην αύξηση των προθεσµιών ως προς τη γνωστοποίηση στην

Επιτροπή Ανταγωνισµού της διαδικασίας εξέτασης και έκδοσης
αποφάσεων, στον περιορισµό της λειτουργίας της σε δύο τµή-
µατα, στην αύξηση της θητείας των µελών της επιτροπής και στη
µη θεσµοθέτηση αυστηρότερων κωλυµάτων, στην αλλαγή του
τρόπου ορισµού για όλα τα µέλη εκτός των τεσσάρων εισηγη-
τών.

Σηµειώνω δε, ότι στη µεταβατική διάταξη διατηρούνται τα µό-
νιµα µέλη και µπορεί να αντικατασταθούν τα υπόλοιπα, ενώ για
τον πρόεδρο και αντιπρόεδρο της επιτροπής, ο ορισµός τους θα
γίνεται µε απόφαση Υπουργικού Συµβουλίου, έως ότου, βεβαίως,
τροποποιηθεί ο Κανονισµός της Βουλής.

Ελπίζω ότι η νέα αυτή διάταξη για την ανάδειξη του προέδρου
και αντιπροέδρου από τη Διάσκεψη των Προέδρων της Βουλής
θα καταστεί εγκαίρως υλοποιήσιµη. Επίσης, σχετίζονται και µε
τη χαριστική ρύθµιση για µέλη ένωσης επιχειρήσεων που δηλώ-
νουν ότι δεν τελούσαν εν γνώσει της παράβασης, γεγονός που
αντίκειται και στη σχετική ευρωπαϊκή νοµοθεσία και νοµολογία.
Επίσης, σχετίζονται µε τη µεταφορά του 80% του συσσωρευµέ-
νου πλεονάσµατος της Επιτροπής Ανταγωνισµού ως εσόδου
στον κρατικό προϋπολογισµό, γεγονός που έχει αρνητική επί-
δραση στην οικονοµική της αυτοτέλεια. 

Αντίθετα, κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία είχε υποβάλει
προτάσεις που δυστυχώς δεν έγιναν δεκτές και σχετίζονται κυ-
ρίως µε τη διεύρυνση του πεδίου εφαρµογής της υποχρέωσης
γνωστοποίησης για τη συγκέντρωση επιχειρήσεων, έτσι ώστε να
είναι ξεκάθαρη η εικόνα της αγοράς, µε το µη περιορισµό της
λειτουργίας σε δυο τµήµατα, µε την εφαρµογή αυστηρότερων
κωλυµάτων για τα µέλη της επιτροπής ως προς το συµβατό της
απασχόλησής τους στον ιδιωτικό τοµέα. 

Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, από όσα συνοπτικά εκτέ-
θηκαν και µόνο είναι σαφές ότι η Κυβέρνηση χάνει την ευκαιρία
σ’ ένα σηµαντικό τοµέα, όσο είναι το δίκαιο του ανταγωνισµού,
να αξιοποιήσει τα θετικά βήµατα του παρελθόντος και να προβεί
σε συγκεκριµένες βελτιώσεις. Αντ’ αυτού, βλέπουµε να περιορί-
ζονται τα µέσα και οι δυνατότητες της Επιτροπής Ανταγωνισµού,
να αφαιρούνται εγγυήσεις για την ανεξάρτητη λειτουργία της,
να εισάγονται πρακτικές αναποτελεσµατικής διοίκησης. Βλέ-
πουµε, δηλαδή, για άλλη µια φορά κάποιες φιλόδοξες και ριζο-
σπαστικές όπως λέγεται, εξαγγελίες να µεταπίπτουν και να
υποβιβάζονται σε άτολµες, µη λειτουργικές και µη αποτελεσµα-
τικές νοµοθετικές ρυθµίσεις, το κόστος των οποίων ήδη εισπράτ-
τει η χώρα, η οικονοµία και η κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Ευγενία Τσουµάνη-Σπέντζα, Βουλευτή Επικρατείας της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθητές και µαθήτριες και δυο εκ-
παιδευτικοί από το Γυµνάσιο Φαρκαδώνας Τρικάλων.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει για τρία λεπτά ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Αθανά-
σιος Παπαγεωργίου.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, δυο µέρες τώρα που συζητάµε το υπό

ψήφιση νοµοσχέδιο που αφορά την αγορά, τον ανταγωνισµό και
την πολιτική κανόνων για τη λειτουργία και την απόδοση της αγο-
ράς, δεν κατανοώ τις επιφυλάξεις, τη δυσπιστία ή γενικότερα
αυτές τις αµφίσηµες τοποθετήσεις του συνόλου των πολιτικών
κοµµάτων στη Βουλή. Ίσως µια απλή ερµηνεία είναι τα στερεό-
τυπα του παρελθόντος, οι αντιπολιτευτικές ανάγκες, οι µικροε-
γωισµοί. 

Ο κ. Χατζηδάκης κατέθεσε κατά τη διαδικασία συζήτησης ότι
«εµείς τα είχαµε ετοιµάσει, εµείς είχαµε κωδικοποιήσει κατά κά-
ποιον τρόπο την όλη λειτουργία του νοµοσχεδίου, άρα, λίγο-
πολύ υιοθετείτε το δικό µας και διατηρούµε επιφυλάξεις».
Υπάρχουν κάποιες επιµέρους παρατηρήσεις, κυρίως από τη Νέα
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Δηµοκρατία, οι οποίες, κατά τη γνώµη µου, είναι επουσιώδεις,
δεν αφορούν αυτήν καθ’ αυτήν την οντότητα και την υπόσταση
του εγχειρήµατος. 

Υπ’ αυτήν την έννοια, θεωρώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
µιας και µας δίνεται η δυνατότητα και η ευκαιρία στην αυριανή
κατ’ άρθρον συζήτηση να δούµε και τις επιµέρους προτάσεις,
ότι πρέπει όλοι να σκεφθείτε έστω και την τελευταία στιγµή τη
θέση και τη στάση σας γιατί αλλιώς µπορεί να χαρακτηριστεί µι-
κρόψυχη ή καλύπτουσα ανάγκες, οι οποίες αφορούν τον αντιπο-
λιτευτικό λόγο και τίποτα περισσότερο.

Κλείνοντας, θεωρώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι έχουµε
να κάνουµε µε ένα νοµοσχέδιο, µια πρωτοβουλία η οποία είναι
πλήρης.

Είναι η πρώτη φορά µετά από τόσα χρόνια στην περίφηµη συ-
ζήτηση για τη δοµή, διάρθρωση, λειτουργία της αγοράς, για τη
διευκόλυνση του ανταγωνισµού στην αγορά, ο οποίος θα αποβεί
εκ των πραγµάτων επ’ ωφελεία των επιχειρήσεων, των κλάδων,
της κοινωνίας των πολιτών, που γίνεται µια γενική προσέγγιση,
µια καθολική προσέγγιση µε αυτό το νοµοσχέδιο. Προσπαθεί η
Κυβέρνηση µε αυτό να διαµορφώσει ένα άριστο πλαίσιο. 

Έγινε, επίσης -και πρέπει να το καταθέσω και είναι προς
έπαινο της Κυβέρνησης- µια νοµοτεχνική επεξεργασία πάρα
πολύ καλή. Έγινε µια συζήτηση στην επιτροπή διεξοδική και κατ’
αυτήν την έννοια εµείς δεν έχουµε αµφιβολία. Εάν είχαµε, θα την
εκθέταµε και στη διαδικασία της συζήτησης στη Βουλή, αλλά και
στα –λέµε και τα εσώψυχά µας- εσωκοµµατικά µας δρώµενα. Θε-
ωρούµε ότι είναι µια πάρα πολύ καλή νοµοθετική πρωτοβουλία,
ένα νοµοθέτηµα το οποίο ανταποκρίνεται στις συνθήκες, στις
ανάγκες και στις απαιτήσεις για τη λειτουργία της αγοράς, αυτού
του κρίσιµου τοµέα για την οικονοµία µας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Αθανάσιο Παπαγεωργίου, εισηγητή του ΠΑΣΟΚ. 
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωστής

Χατζηδάκης, για τρία λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Διερωτήθηκε ο κ. Παπαγεωργίου γιατί η Νέα Δηµοκρατία δεν

ψηφίζει το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Πιστεύω ότι παρουσίασα
τους λόγους και χθες. Θα επαναλάµβανα τον εαυτό µου, αν ανα-
φερόµουν πάλι σε αυτούς τους λόγους. Αλλά πώς το ΠΑΣΟΚ
θέλει να προσχωρήσουµε στις απόψεις του, όταν εµφανίζει το
νοµοσχέδιο αυτό ως µια µείζονα τοµή, ενώ φάνηκε από τη συζή-
τηση ότι δεν είναι;

Είναι µείζων τοµή η κωδικοποίηση των διατάξεων περί αντα-
γωνισµού; Ας είχατε την ειλικρίνεια να το πείτε. Και πώς θέλετε
να συµφωνήσουµε ότι τις όποιες αλλαγές κάνετε στο νόµο, το
δικό µας τον προπέρσινο, είναι προς θετική κατεύθυνση, όταν
πάλι από τη συζήτηση νοµίζω αποδείχθηκε µε τετράγωνη λογική,
πως αυτό δεν συµβαίνει; Είναι επιτάχυνση των διαδικασιών το ότι
τα τρία τµήµατα της επιτροπής σήµερα γίνονται δυο; Είναι επι-
τάχυνση των διαδικασιών ότι οι προθεσµίες διευρύνονται για τις
αποφάσεις από έξι µήνες σε δώδεκα έως δεκατέσσερις µήνες;
Είναι σύγχρονο πνεύµα κυβερνήσεως ότι έρχεστε και αλλάζετε -
µερικώς έστω- τη σύνθεση της επιτροπής, αφού δεν κατορθώ-
σατε να την αλλάξετε ολικώς µετά την παρέµβαση της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής; Όταν εµείς την Επιτροπή Ανταγωνισµού
του 2004, που βρήκαµε µε τον κ. Ζησιµόπουλο Πρόεδρο, δεν την
πειράξαµε καθόλου, όπως έπρεπε άλλωστε να µην την πειρά-
ξουµε; Ή πιστεύετε ότι εξυπηρετεί τις ανάγκες της Επιτροπής
Ανταγωνισµού το ότι καταργείτε πλήρως τη χαρτογράφηση της
αγοράς; 

Υπάρχουν και άλλοι λόγοι, αλλά ο χρόνος δεν επαρκεί για να
τους αναφέρω: Πολλοί λόγοι που δείχνουν ότι τελικώς το νοµο-
σχέδιο που κουβεντιάζουµε θυµίζει το γνωστό «ώδινεν όρος και
έτεκεν µυν». Δυστυχώς όµως, κύριε Παπαγεωργίου, και οι µικρές
σχετικά αλλαγές και αυτές κινούνται προς λάθος κατεύθυνση.
Γι’ αυτόν το λόγο το καταψηφίζουµε επί της αρχής. Έχουµε κα-
ταθέσει τροπολογίες, βελτιώσεις. Δεν έγιναν δεκτές. Θα τις συ-
ζητήσουµε και στα άρθρα. Εποµένως, είµαστε εδώ, έστω και την
τελευταία στιγµή, επί των άρθρων σε συζήτηση µε την Κυβέρ-
νηση...

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Ευελπιστούµε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: ...ώστε το περιεχόµενο του

νοµοσχέδιου να βελτιωθεί. 
Θέλω όµως να κάνω και δυο παρατηρήσεις σε σχέση µε την

ευρύτερη συζήτηση που έγινε για το θέµα αυτό: Πρώτον, σε
σχέση µε τις επιδόσεις της Επιτροπής Ανταγωνισµού και γενικό-
τερα πώς αντιµετωπίζουµε τα καρτέλ στην Ελλάδα. Είµαι ο πρώ-
τος που δέχοµαι ότι υπάρχει πρόβληµα. Είµαι ο πρώτος που λέει
ότι πρέπει να υπάρξουν βελτιώσεις. Αλλά άκουσα τοποθετήσεις
οι οποίες ήταν κατώτερες του επιπέδου της Βουλής. Δεν µπορεί
να λέγεται, δηλαδή, από συναδέλφους: «Πείτε µου µια απόφαση
της Επιτροπής Ανταγωνισµού από το 2004 έως το 2009 που να
έχει καταδικάσει καρτέλ». Και ο Υπουργός ο κ. Χρυσοχοΐδης το
είπε. Μα, υπάρχουν δεκάδες αποφάσεις και πρόστιµα της τά-
ξεως των 241.000.000 ευρώ. 

Στην πενταετία 2004-2009 είχαµε πρόστιµα δεκατρείς φορές
µεγαλύτερα από την οκταετία 1995-2003. Η δε Επιτροπή Αντα-
γωνισµού είχε καταταγεί από την αξιολόγηση που κάνει η Κοµι-
σιόν -η Ευρωπαϊκή Επιτροπή- έβδοµη στις είκοσι επτά χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης στην έρευνα για τον εντοπισµό αντιαντα-
γωνιστικών πρακτικών. 

Δεύτερη παρατήρηση. Έγινε συζήτηση για τις τιµές. Ο Υπουρ-
γός κ. Χρυσοχοΐδης κατέθεσε διάφορα στοιχεία. Μίλησε και ο κ.
Ρόβλιας. Δεν θέλω να υποτιµήσω προσπάθειες, αλλά τα γεγο-
νότα είναι «ξεροκέφαλα». Ξέρετε ότι την ώρα που εσείς λέτε ότι
υπάρχουν µειώσεις, την ίδια στιγµή βγαίνει η ΕΛΣΤΑΤ, η Ανεξάρ-
τητη Στατιστική Αρχή και λέει ότι έχουµε πληθωρισµό 5%. Το λέει
ή δεν το λέει;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Άλλο το ένα, άλλο το άλλο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Ο πληθωρισµός αυτός ποι-
ους αγγίζει;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Είναι ανόµοια πράγµατα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Δεν αγγίζει ακόµη περισσό-
τερο αυτήν την ώρα τους µισθωτούς, όταν έχουµε αυτές τις µε-
γάλες µειώσεις µισθών; Νοµίζω ότι όλοι ζούµε στην ίδια χώρα
και πρέπει να έχουµε την ειλικρίνεια να παραδεχόµαστε µερικά
βασικά πράγµατα.

Τελευταία παρατήρηση σε σχέση µε τα καύσιµα. Όσο και να
θέλετε να κρύψετε το πρόβληµα, ό,τι και να επικαλεστείτε για το
2008 ή για οποιαδήποτε άλλη χρονιά του παρελθόντος, δεν µπο-
ρεί να αποκρυβεί το γεγονός ότι η Ελλάδα ήταν από έβδοµη έως
ένατη φθηνότερη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης µέχρι το 2009
στα καύσιµα και τώρα είναι πρώτη ή δεύτερη ακριβότερη. 

Όπως αποδείχθηκε επίσης και χθες στη συζήτηση, ακόµα και
αν ξεχάσουµε την αύξηση των φόρων και πάµε σε τιµές καυσί-
µων προ φόρων, ενώ ήµασταν η πέµπτη ή έκτη ακριβότερη χώρα
-πράγµατι προ φόρων, πριν το 2009- τώρα είµαστε τέταρτη. Άρα,
υπάρχει κάποιο µεγαλύτερο πρόβληµα στην αγορά απ’ ό,τι
υπήρχε µέχρι το 2009. 

Να τα δείτε όλα αυτά. Ήµουν πολύ συγκεκριµένος. Δεν θέλω
να καταστροφολογήσω. Περίµενα να γίνει ένα βήµα εµπρός µε
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Δεν έγινε και γι’ αυτόν το λόγο το
καταψηφίζω. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το λόγο έχει ως τε-

λευταία οµιλήτρια η ειδική αγορήτρια του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αµµανατίδου-Πασχαλίδου.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κλείνοντας τη συζήτηση επί της αρχής, θέλω να κάνω δύο ανα-
φορές. Η µια είναι προς τον εισηγητή της Πλειοψηφίας που µί-
λησε για ένα άριστο νοµοσχέδιο, το οποίο σαφώς δεν υφίσταται
κατά τη δική µας άποψη, όπως και κατά την άποψη πολλών
άλλων συναδέλφων. 

Δεύτερη αναφορά προς τον εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας
που αναφέρθηκε στα πρόστιµα. Γνωρίζουµε ότι τα πρόστιµα που
παίρνουν οι ΔΟΥ της χώρας µας είναι µόνο το 20%, διότι σε όλες
τις περιπτώσεις συνεχίζεται η δίκη, πηγαίνουν στο εφετείο και
τις περισσότερες φορές ακόµα και το 20% των προστίµων επι-
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στρέφεται σ’ αυτούς που είχαν κινήσει τη διαδικασία, δηλαδή
στους θιγόµενους κατά την Επιτροπή Ανταγωνισµού. 

Το ζήτηµα είναι εάν θεωρούµε ότι η κωδικοποίηση και οι επι-
µέρους ανώδυνες αλλαγές συµβάλλουν ώστε η Επιτροπή Αντα-
γωνισµού να είναι ουσιαστικά λειτουργική. Είναι αυτονόητο ότι
δεν καλυπτόµαστε όταν η ίδια η πολιτική βούληση για περιορι-
σµό των µονοπωλίων είναι απούσα. 

Και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ο κ. Λαφαζάνης και ο
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο κ. Αλέξης Τσίπρας
και εγώ σας αναφέραµε ενδεικτικά παραδείγµατα. Να συµπλη-
ρώσω σ’ αυτά και το ξενόγλωσσο βιβλίο που είναι πεδίο δόξης
λαµπρό. Σε έναν εύλογο χρόνο, θα πρέπει «να µπει το νερό στο
αυλάκι», ώστε να ρυθµιστούν πολύ σοβαρές περιπτώσεις. 

Το προηγούµενο πλαίσιο, ως είχε, επέτρεπε σειρά ενεργειών
οι οποίες όµως ποτέ δεν έγιναν. Και µ’ αυτό το πλαίσιο κανείς
δεν µας εγγυάται ότι θα αλλάξει τίποτα. Αν άλλαξε η πολιτική
βούληση της Κυβέρνησης, τότε να το συζητήσουµε. Όµως
έχουµε τις αµφιβολίες µας και είναι σοβαρές.

Κατ’ αρχάς η µέχρι τώρα διάθεση από την πλευρά της Κυβέρ-
νησης, µε βάση τα νοµοσχέδια που έχουµε επεξεργαστεί στην
Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, διαπνέεται από µια φιλοσο-
φία προνοµιακής µεταχείρισης της συγκέντρωσης και της γιγά-
ντωσης. 

Οι φαραωνικές επενδύσεις του fast track, οι ρυθµίσεις του
επενδυτικού νόµου που σαφώς απεικονίζουν επιχειρήσεις µε µε-
γάλο κύκλο εργασιών, η λογική του ΕΤΕΑΝ που ήρθε να αντικα-
ταστήσει την «ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε.», που δεν αναφέρεται πια µόνο στις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις, όλα αυτά δίνουν κίνητρα στη συγκέ-
ντρωση και όσο πιο µεγάλη γίνεται τόσο γιγαντώνεται ένα τέρας
που πάει να φάει τη µικροµεσαία τάξη, τους εργαζόµενους και
βεβαίως, επειδή συζητάµε και για τον ανταγωνισµό, συνεχώς µει-
ώνεται η παρέµβαση και δυστυχώς οι τελικοί καταναλωτές είναι
αυτοί που βάλλονται περισσότερο. 

Καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο επί της αρχής. Αύριο θα τοπο-
θετηθούµε στα άρθρα και στις τροπολογίες. Έχετε όµως το
χρόνο, κύριε Υφυπουργέ, να κάνετε τις όποιες αλλαγές και να
τις συζητήσουµε, πάντα σε θετική κατεύθυνση, που θα χτυπή-
σουν είτε τη δεσπόζουσα θέση είτε τη λειτουργία των καρτέλ στη
χώρα µας και µπορείτε ακόµη και την τελευταία στιγµή να αφαι-

ρέσετε τις υπερεξουσίες που δίνονται στον Πρόεδρο της Επιτρο-
πής Ανταγωνισµού. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

ειδική αγορήτρια του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ.
Αµµανατίδου-Πασχαλίδου. 

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του νοµο-
σχεδίου του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας: «Προστασία Ελεύθερου Ανταγωνισµού».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας: «Προστασία Ελεύθερου Ανταγωνισµού» έγινε δεκτό
επί της αρχής κατά πλειοψηφία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
της Τετάρτης 23 Φεβρουαρίου 2011, της Τρίτης 1ης Μαρτίου
2011, της Τετάρτης 2 Μαρτίου 2011, της Πέµπτης 3 Μαρτίου
2011 και της Παρασκευής 4 Μαρτίου 2011 και ερωτάται το Σώµα
εάν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς, τα Πρα-

κτικά της Τετάρτης 23 Φεβρουαρίου 2011, της Τρίτης 1ης Μαρ-
τίου 2011, της Τετάρτης 2 Μαρτίου 2011, της Πέµπτης 3 Μαρτίου
2011 και της Παρασκευής 4 Μαρτίου 2011 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.17’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 7 Απριλίου 2011 και ώρα 09.30’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργα-
σία, συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας: «Προστασία Ελεύθερου Ανταγωνισµού»,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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